
Gary Byrne, 3/13/98 

OIC Deposition 

Page 2 to Page 

CONDENSED TRANSCRIPT AND CONCORDANCE 
PREPARED BY: 

OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL 
1001 Pennsylvania Avenue, N.W. 

Suite 490-North 
Washington, DC 20004 
Phone: 202-514-8688 
FAX: 202-514-8802 



294 

BSA Gary Byrne, 3113198 xvnx,,, 

Page 2 Page 5 

i i ,,::--,rC .^ -ii_ . . .I . I_ ‘;-I‘,- ‘1 :;JF,C;E:. I wrote down the SI nrficant dates of my post rgs 
~‘,-------------________--_--,~ &hen I frrst got to the WLite House I was assrgne3 
i’ to what we call the rotation. whrch is, all of the rookie 

;J’ :,.L‘:,‘.‘:::ON I~” sr.7. ., !.!irrn Ii. 1”~” : officers, you rotate around the different posts outsrde the 
r-1 .m : White House. When I say outside, I mean along the fence 
+ XR : :. s‘lR:IE N’3.:-,_-7’ ,’ , 5. ‘C. _ Irne. and some posts that go on and near the mansron area 

:i, Then probably tn lrke 1993 I re 
,~‘_------_-------_____--_-_-,~ be trarned to work in the West Wrn 
i;I7,7pos:-.,:: 0: work at post E6 and I was assigne there approximately Jure 

III, . . 3:.:,.: of 1994. I don’t have a hard date on that. 
/! i it?.,flrs? r?e ZndSC *?nden- J, 17 , c ‘? : : -i : 7. .3 :.,“‘eren,:e ii: :- 
;::,,: iha ,,if:ce z: ‘ha :-,:-r=- :-:’ :I.-;+:. ::I sill:+2 ~00-?!5r:r, 

Then I stayed assigned to the E6 post, or Oval 
Office post, for approxrmately a year and a half. Then In 

1:3,!1,“1 PP-.?5y:VsY:i P”e-.+, ‘Z. i., jiiE-_nL::.n, 3. c. ‘3003, January or February of 1996 I was assigned to the Specral 
[!q:begl”nr-,2 -It 3:17 p.m., ‘An.:- ..*zr3 cT’513’: q Operations Section, which IS the tour section. We do the 
itSi r,, the :zde;:-Xnt :,lrsaA: ii. tours for the First Famil 
(161 :;White House. We also Y, 

and everybody that comes to the 
ave some other functions. 

:171 ROBERT J. __... 2 ---‘l_.?$V, zSI’U:iE ._. Then as of February of 1997, I’ve been assigned to 
I131 %puLy In&~*-.“en~ ,^:Jn*e? I? i the Rowley Training Center in Beltsville. Maryland, the 
[ig,co”rc Reporter: E?lzabeth A. Ea~:.-.a> : >: Secret Service Training Center. 
(201 

.^., 

.-A. Q How do you spell that? 
[?11 . . . A Well, it’s called the JJRTC. It’s James J. Rowley 
!22) :fsjTraining Center. 
[231 .‘3’ 

iii! 
Q Do :. 

7 
ou know how you s ell Rowle ? 

L241 A I be ieve R-O, R-O-L-W- E -S, I thin IF It IS. 
[251 ._:, _-*, Q Really? 
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[ll PROCEEDINGS ., .-1 A Yeah. 
._I Q 

I 2 j WHEREDl’UN 
At a break, if you could write that down, see ii 

GARY J. BYRNE 
i-? 1 you could get the spelling for us, because we want to be as 

1: i having been called for examination by the Office of the 
‘4 1 correct as 

Al 
ossible. 

[ 5 1 Independent Counsel, and having been first duly sworn by the 
151 
Ii] Q 

[ 6 1 notary, was examined and testified as follows: 
?kta&e go back~to 1993. Were you finished? 

[71 EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE INDEPENDENT COUN&i 
A Yeah, that’s it. 
Q 

151 BY MR. BITTMAN: A 
So, you train people now? 

191 Q 
A 

Would you state your name for the record, please? 
:?I No. Actually, I’m on the security detail at the 

I am Gary James Byrne. 
: :~!Training Center, actually the physical security of the 

1101 
I111 Q 

A 
By whom are 

: : I 1 Training Center itself. 

I am employe 
i :: i Uniformed Division. 

d( 
ou employed, Mr. Byrne? 1 Q 
by the United States Secret Service 

You said in 1993 you requested training to be 
: I; i officer in the West Wina? 

an 

Q How long have you been so employed? 
A Approximately seven years. I was sworn in on March 

[221 Do you understand that? 
1231 A Yes. 

Q You have a right to have attorneys present with you 
i::;outside of this room, and I understand that you do. I 

1 isithere are certain’guidelines they give you to iead up on: I 
!:g]believe there’s like a small amount of rinted information. 
tzojThen basically for at least a week, an s. . d mtght have been 
t21jmore than a week,, I don’t recall the time, it was at least a 
rzzlweek where you dtd an OJT type of thing, where you trained 
t2slWtth each post, an offices at each 
[zrlleamed how to do all their jobs, R 

ost in the West Wing and 
w at it was that they did. 

1251 Q OJT, what does that star&fof? 
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[ 11 counted four? Or at least foufl 
t21 A 

~:~Officer B 
Q 

Three or four, yeah. 
Three or four attorneys. At any time you wish, 

ts] know an II 
me. to consult with those attorneys. please let us 
we will adjourn the proceedings temporarily and you 

tslcan go speak to them. 
171 A Thank you. 

Q 
!z;an obliaation to tell the truth here today? 

You’re welcome. You also understand that you have 

rioj - A Yes, sir. 

[ :: ;or if 
Q And that if you do not tell the truth, if you lie, 

rl3ldon Yy 
ou mislead me or if you answer a question such as “I 
remember”. or “I dont recall” when you actually do 

I 14 1 recall, that you may be prosecuted for pequry? 
t151 A Yes. I understand that. 

Q 
!:tiDivision in 

Okay. So, you joined the Secret Service Uniformed 
1991. iiei A Yes, sir. 

Q Can you go throu 
I:zjyou’ve been assigned since 199 4 

h your career and tell me where 
? 

A Yes sir. I left trainin and was assigned to the 
1:: 1 White House Division. I was at the &hite House my whole 
tz31career up until February. If you will allow me, I have a 
t24lpiece of pa er? 
t251 8 Please, go right ahead. 
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111 A On-the-job training. I’m sorry. 
iZ1 Q That’s okay. 
I31 A Or, kind of learn by fire, so to spe 

i:!called? 
Q Right. And you said you were on ‘lllr What&it 

161 A The 

~e’l’Of8ce? 
Q The one right off of the Oval 

A It is right outside the Oval Office at a large door 
ti,‘!that opens into the hallway. That’s the post itself. 
!111 Q Did you have a normal schedule? 

j::jshift. 
A 

Actual1 
Yes, a rotating schedule. I was assigned to B 

[:rlhow it worke 8 
it would be easier if I exptainedtogalr 

I151 Q Please. 
!:6] A .Okay. There’s three shifts. “A” shift is 

i :i I pemanen$ n’gAz.night means? 
A It woul be lo:30 at night to 6:00 the next 

iiilmorning. or 6:30_ the next morning. 
!2:] 
“‘1 g %!hen B and C shifts rotated da 
il;lafternoons. And the day shift would be 6:30 to 2: r 

s and 
0, and the 

i24 Iafternoon shift would be 2:30 to 10:30. So, you would work a 
:zjiweek of day work, take your two days off, and then a week of 

OIC%tarr Page 2 to Page 7 
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: afrs;noon shaft, then your two days off, and then back to day 

Q What IS the difference between B and C? They just 
Ii Interchange each other7 

A That’s all. It just gives you a chance to rotate 
. ‘days and afternoon. And apparently it gives the Uniformed 
-’ : Division flexibility with the manpower 
_ ! Q And you were on B shaft? 
I’ A I believe I was, yes. 
1 Q For a year and a half? 

: Stays office, Mr Panetta’s office. 
_ Q And you were there then? You were on E6 at that 
7 tlme7 
:; A Yes, sir. 

Q Oka 
: i allow her unfettere d’ 

The pass that she ot after that, drd that 
access to the Oval 0 %- tee area? , A Unfettered as far as -- well. unfettered is 

. probably the wrong word. She had access, but it’s still krnd 
A : of you have to have a need to be there. 

: j : Q Explain that to me 1 A Okay. For Instance, I don’t remember when I found 
f : j this out. It could have been when I found out she was a 
_ 3 ‘permanent employee that she worked tn the East Wing. Well, 
I 4 1 if she works in the East Wing, she generally would not have 
:jl-- you know, her business, her office is In the East Win 
: 6 1 mean. she would have access obviously. But she’s no 9 

I 
- her 

: 7 1 office Isn’t over there. 
:31 Q You said she would obviously have access. meaning 
: 3 1 she had a pass that would allow her lawfully to go into the 

.:o 1 West Wing. Is that what you mean? 
:?I] A Correct. 
‘221 Q 
: 2 3 1 access, right? 

But then you said that she wouldn’t have unfettered 

- A Unfettered as far as I mean there’s certain 
il:iplaces she still can’t go. For instance, a White House pass 

._; 
..; 
L 1i 

A Yes. 
Q Approxrmately a year and half? 
A Yeah, almost just about a year and a half, probably 

: 1 ~a little bit more, but not quote: 
: : I Q And Special Operations for a little over a year? 
:i1 A Right. 

‘. >I Q Januarv of ‘96 throuqh -- 
.:3i 
::31 

A To Febiuary. - 
Q To February ‘97? 

.“7 -aI A Uh-huh. 
:211 Q 
-2 1 facility? 

So, for about a year you’ve been in the training 

iE31 A Correct. 
:241 Q 
I-‘51 

DoyT;;now Monica Lewinsky? 
A , 
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[:I 
!‘I 
131 

Q 
A 

How do you know her? 
She was an intern at the White House. 

Q Were vou friends with her? . 
;41 A 

Q 
No, I was not. 
Did you know that at some 

i z; internship that she became a full-time par ,8 
oint after her 

i 7 1 White House? 
employee at the 

Cal A Would it be possible if I could consult with 
: 9 1 counsel before I answer that one? 

Cl Yes. If you wish Officer Byrne if you want to 
’ i:! take notes as to the questions, i encouraqe you to do that. 
i 12 iYou don’t have to. 

- _ 
I131 A I’ll tell you what. If you could just repeat the 
; : 4 1 question to me, I’ll be fine with the first one. 

Q I think the last question was if you knew that she 
i i 2 1 changed from being an intern to a full-time pard employee. 
I171 A Okay. 
!I81 Q Let’s take a break. It’s 3:46. 
[I81 A Okay. I’ll be right back. 

(Whereupon, the deposition was recessed from 3:46 p.m. 
iZiuntil3:50 p.m.) 
1221 
i;;j3:50. 

MR. BITTMAN: We are back on the record. It’s 
/ 

1241 BY MR. BIlTMAN: / 
(251 -0 The question, Officer Byrne, was whether you knew ( 
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[I 1 that Ms. Lewinsky had moved from being an intern to being a 
1 z 1 full-time paid Whrte House employee. 
131 A 
141 Q 

The answer is yes, sir, I di know. 

A 
How did you know that? 
In two ways. The first way was, I believe, another 

f z;White House employee told me. And it could have been a 
[ 7 1 number of youn 
r E 1 remember exac P 

women that worked in the West Wing. I don’t 
y who told me, to be honest with you. It 

19 1 could have been one of two people. 
And I also found out because just after she, you 

I:;; know, became a hard pass emplo ee, I saw her ou know, in 
(12 1 the hallwa 
[ I 3 1 know, cou d I help her, w 7 

and I challen { ed her. $0, know, I &ed her, you 
at was she doing. And she had, you 

[ 1 I 1 know, a hard blue pass on, which, you know, is a definite 
I 151sian that somebody is an employee or at least. YOU know, 
il6iScppOSed to be there. . _ 
[17l 0 
r181to speak? 

So, you noticed the change in her credentials, so 

i19j A Exactly. Exactly. 
0 The credentials that she held as an intern, would 

ifilthat have allowed her access to the Oval Office area? 
if she was working in that area. Only if she 
area. 

Was she workin in that area as an intern? 
I251 A Yes. I believe s ;1 e was assigned to the Chief of 
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i I idoes not give you authorization to go up on the private 
! 2 1 living quarters of the mansion, that type of thing. 
I31 Q What about to the area of the Oval Office? 
I41 A Yeah. General1 speaking, she would have access, 
:51 Q Does the Secre Y 
! 6 I though they havaquotefunc@etawfuLawtullcrPnn and 

Servrce screen the eoyt;;; 
e, 

~7lpass that will get you to the Oval Office area, do they sort 
u 8 1 of ask people auestions. YOU know, I know YOU are allowed to 
[ 8j be here, but wtiy are ouhere? 

i!OI A Uh-hu K Yes, we do. There are certain people that 
i 11) you know belong there. And you will see peo le that have a 
[12lpass that ou don’t reco nize. P 
::sland any o y;. 8 rcer assigne 

My job, one o my jobs there, 
there, is just to kind of make sure 

f 14 I that oeoole that are over there are supposed to be over 
ilsjthere. 

Q 
;:76jthat they w;rk 
[181 
[I91 
L201 AQ 
[211 
(221 A0 
1231 
1241 AQ 
I 2 5 1 would pass by 

Other than the 
t&mt such as 

-barked there. 
Right. 
He gets in. 
You would stop and ask them. 
You would? 
Yeah. And after awhile there are certain people 

~aamptetmes-mtxmkwmethey~ 

0 
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[ 1 Idelivering stuff, and you would know them on sight. And if 
rzjthere was somebody you didn’t recognize, sure, you would 
r3lchallenge them. 

Q 
I :iOperations Section? 

Do you know exactly when you went into_the Special 

[61 A May I look at this? 
I71 Q Please. ?s 

A I went into the Special Operations Section or tour 
[ilsection in Janua or Feb’iuary of 1996. somewhere in there. 

(IO 1 It was definitely t e wrnter. x 
Q Where were you posted when you were in the Special 1:: joperations Section? 

I131 A All uver. Can I explain altttte%itwhat we do7 
Q Please. 

1: I 1 House. 
I could be assigned to any of those places 

Ii:ianywhere inthe mansion on the ground floor or the State 
124 Ifloor. as far as the mansion goes. 
I251 Q It sounds like a fun job, just being a talker? 

Page 8 to Page 13 OlCStaZ 
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:; A I: was Yes, it was. It was a gooo ,CD And, of 
course you knc.v. our job IS alwa s secunty Bur you know, 

jvour lob .vas to ::ve the tours an J to help secure :!?e mansion 
: iwhrle’these bas >lly strangers are In there 
; : Cl L’d’hat type of relatronshrp did you have wtth Ms. 

I Lewtnsky? ‘I 

-i A I :hrnk I need to consult my counsel before I 
- answer that. 
AI 2 Cqay. For the record, it’s 3.55. 

: 
Tnank you. 

.-, Q Go ahead, Officer. 
‘.I (Whereupon. the deposition was recessed from 3:55 p.m. 
:1 I until 4.07 p m.) 
::j MR. BITTMAN: We are back on the record at 4:07. 

BY MR BIl-TMAN: 

- 1 j never socialized with her. 
.!;I Q 

A 
Drd you ever see her outside the White House? 
Yes. I believe I had seen her like. for instance, 

/i:;if I exited the White House complex to go eat, to go get some 

Page 15 

i 11 lunch I do remember seeing her at least once, like coming 
i2lout of a coffee shop or something, from a distance Not even 
: 3 1 close enough to. you know, acknouwtnlegwe that I saw her. But, 
j.t j yes. I had~hysrcally seen her. ): 

Dd you ever tal to her outside the White House? 
No. Not - no, not that I can remember. I’m 

with the exce 
t:itshOe’%hite House. 8 

tion -well, no. No, that was inside 

is]White Houg. 
o, I’ve never talked to her outside the 

Have you ever observed Ms. Lewinsky in the area of 
ii:ithe Oval OAfftce? 
Ii21 Yes, sir, I have. 
:131 Q How many times? 
:I41 A There would really be no way to count that. I 
fislworked there for like a year and a half. Numerous times. 
‘16jJust to give you an exam 
F 17 1 see the person that, you R 

le, I mean, how many trmes do you 
now, refills the coprer, you know 

ils jwhat I mean? Like I’m posted there. She’s either working in 
i 19 1 that area or has, comes over to that area for business or 
:zojwhatever reason. Quite often. 

Q 
i::ico ier exam 

Would it be fair to say then, in terms of using the 
le. that you may have seen Ms. Lewinsky almost on 

12318 Saily basis? 
A tt’s for certain periods of times, I mean, when I 

$!,!was assigned to the Oval Office, the E6 post, yes, especially 

[ 1 jwhen she was - I shouldn’t sa 

Page 16 
es 

K8 
ecially. 

[z 1 intern during the 
When she was an 

B 
ovemment s ut own I saw her qutte often. 

f3lShe was one of ose employees that they brought in to work 
[ 4 1 in Mr. Panetta’s office. 
f51 I don’t know if it real1 matters to ou but just 
fslfor the record, I believe it was l5 r. Panetta, Zis assistant. 
r7 I Jennifer. and Monica in there, is the best of my 
is i recolledion. And, of course, I saw her a lot. Yes. 
f91 Q Jennifer Palmieri? 

I101 A mat sounds like her. I don’t remember exactly 
! I 1 jwhat her last name was, but I think that was it. She was, I 
: 12 1 believe shgworked for Mr. Panetta when he was a Congressman. 
:131 Have vou ever seen Ms. Lewrnsky in the Oval Dffice. 
i;;ior enter the-Oval Dftiie? 
‘151 A Sir, before I answer that, I’ll have to consult 

Q In early 1996, MS Lewinsky was removed from the 
: :White House and she went to the Pentagon Tell us what you 
:‘know about her berng removed from the employment of the White 

House. -. 
A That WIII be another question I will need to 

I lconsult wrth counsel on 
Q Have you ever told anyone why you believed MS 

s : Lewinsky was removed from the White House employment7 
A I’m sorry That WIII be another question I WIII 

‘I need to consult wrth my attorney on before I answer. Could 
( ‘you repeat it to me again, please7 
- Q Absolutely. 
1, _! A 

0 
Thank you. 
Have you ever told anyone why you think Ms. 

; i i i Lewinsky was removed from the White House? 
_?I 

I 
i.-’ 
.--I 
[:?I 
rz3luntil 
1211 

A 
Q %/don’t we take a break there 
A Okiy. 
(Whereupon, the 

4:37 p.m.) 
MR. BITTMAN: 

deposition was recessed from 4: 12 

It is 4:37 and we are back on the 

p.m. 

!22]record. 
!Z3] BY MR. BITTMAN: . . Q I had three questions for you, Officer. The first 
i g: 1 one had three parts. I will go over them separately now. 
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!I1 
[?jOfice? 

Have you ever seen Monica Lewinsky enter the Oval 

A On the advice of my counsel. and without revealing 
i:iany privileged information, I do have some information for 
f slyqu as far as that goes. And once again, this is not 
[ 61 privileged information. 

Yes there was an instance that I can tell you 
Iiiabout. Just ive me a minute. 

W#en I was working at the Oval Office post post 
[ izi E6 there was a time when Ms. 
[ 111 haliwa 

Lewinsk Monica, came down the 

K 
from the Chief of Staffs end of t Y; e hallway, which 

[ 12 jwould ave been from the west. She came towards my post. 
f13jShe was with somebody else, and I don’t remember who that 
[14jwas. But she was with another person who, when they saw me 
flsland I started towards them to kind of challenge them, ou 
[ 161 know, what can I do for you, what are 

r 
ou doing here, Knonica. 

f1-rjthat ty of thing, the person said, tha 
;;;;cng rsee Nan? 

s okay, we are 
Hernreich who works for the President. I 

lreve her title is Ike Oval Ofrice Manager and Personal 
tzo]Scheduler to the President. I’m sure you’ve heard her name 
tz~jbefore. 

As we were standin there you know, and I was - 
I::ior basically I think I told them o go ahead and 9 ass 
[24 J know, go ahead. Nancy Hemreich came out o P 9? her o ice. said 
t251it was all right, you know, said som&ingtam, endthef 
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[ 1 twent into the office. They were in there a short period of 
tzltime. 

And this, I’m sorry, you said the Oval Office. And 
[ :i the reason I’m tellin 
[ 51 right next to the Ov$ %$!s&b%r~$ %%%$r?hat 
[ 6] that’s what you meant also. I’m lorry. I kind of assumed. 
[71 Q That’s okay. 

~~~l’rn talking 
A I’m not talking about the physical Oval Office. 
about the secreta 

7 
and assistant’s office, right 

[ 1s jnext to it. Have you seen a 
So, the 

ragram? Okay. 
IllI go into Nancy and Betty Currie’s office. 
[ 12 IA short period of rme later they come out, Monica and this I 
[ 13 1 person, I don’t remember who R was,-Nancy Hemreich.-and 
114 1 also Be Currie. And as they are walking off, Monica turns 

tl7tSomethzg to%a!effect. 

tlslto them o Nanc and Betty, and says something to the 
[ 16 ]&I?~ I’m sor t at It happened, it won’t happen agarn. 

Q Do you know whether this was when she was an. 
i :“,; intern, or was this when she was a hard pass holder? 

A You know I don’t remember. But if you give me a 
i:y:minute, let me try and puj it together, like the time of the 
fnzjyear, or something. 
t231 .Yeah I don’t remember. 
t241 Q 

A 
Do you know if the other erson was Jocel n Jodey? 

1251 Let me describe to you w t!. 7 o I think that is. s she 
_- 

OICStarr Page 14 to Page 19 
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a blacq ‘woman. heavyset? I mean. have you seen her 
physw’iy’ 

Q Yes. 
Yeah, no. That wasn’t her Thus woman I remember 

a ,whrte woman, you know, probably around 30. I mean, I 
five or six people who it could have been. I 

- don’t isow the names, but I can thank of, you know. a couple 

,: p 
eop:e that It could have been. I don’t remember if It was 
hem maybe people that fit that blind descnptron. 

:. Q Is that the only time, Officer. that you saw Ms. 
i : : Lewlrsrcy 
I 1 .~ 

rter the Oval Office area? 
I’m sorrv Just orve me a minute to clanfv a 

s r;:thout revealrng any pnvrle 
9 

ed information. There A(ere 
:-es when she was an Intern hat, you know, she wasn’t -- 
s-e would try to come rnto thrs hallway when she wasn’t 
s_cposed to. And I would pass that on to the other offcer 

tre other, you know. qo throuqh the 
cask the otherway - - 

0 When you say she was trying to get in the 0v.z 
CFce area -- I’m sorry? 

$ Well. just that hallway. Do you have a dlagrac? 
I do actually. 

G Sure 
Would it be all right if I -- 

A 
0 

It would probably make tt easier. 
I have written on this one, but that’s okay. I 

have only Eritten three s on it. We WIII mark It. 
Is it all ri 

0 Yes. Le me get it marked first. 

: : : couple of thmgs. Let’s-see. - 
Are 

i i; ‘talkrng about t z 
ou -- can I cfari 

fyf 
something? Are you 

e actual Oval 0 ice and the secretary’s 
: : 5 : office. or lust an here in that hallway area? 
!:-‘ Cl v!&, let’s make it easy for you first. Have you 
t 1 i i ever seen her enter the Oval Office itself? 

A On the advrce of my counsel, 1’11 have to assert 
iii:the privilege, the protective function privilege. I won’t be 
(2: ; able to go an further with that. 
i:?! Wit Y, the exception that the next time I leave the 
[ 2 ; 1 room, I’m going to check on something and I may have, I may 
f? 4 ; actually have something else I can add to that. 
[251 Cl Okay. 
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[I! A 
lZ1 Q %%ead and write it down. 
[31 A Okay. 

Q Have you ever seen Monica Lewinsky in the Oval 
/:iOffice? This is a little different because I asked you 
I 6 i about whether vou saw her enter. 
i7i A tJh-huh. 

Q 
i z i in the Oval Office 

This question goes to whether you’ve ever seen her 
L-1 --~~ 

A I% have to assert the protective function 
ItE 1 privilege to that question, and I apologize. 

Q I understand. Thank ou. Officer. 
I :; j told anyone about any observations XI 

Have you ever 
at you made, Officer, 

I I 4 Iwhile vou were on the E6 oost about Monica Lewinskv and the 
i ;; i President? 
I161 A Could you repeat that, please? 
rr71 Q Yes. 

1:. A Okay. - 
1::. 
(‘1. 

(Deposition Exhibit Byrne No. 1 
was marked for identification.) 

[;3: BY MR. BITTMAN: 
’ 0 This has three original blue writings. This 

igiiexhibit is marked as Byrne No. 1 dated 3-13-96. 
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!: A Okay. 
[‘: Q 
[j: A 

Use this red pen if 
Y 

ou are going to wnte on it 

[4: Q 
That would be grea 
As 

rs.and Walkway #l_ V 
ou’ve noticed, I’ve already handwritten in E8 
hats the Et3 post. right? 

iis; A Thanks. 
Q Have you ever told anyone about observations, 

i:z;things that you saw or heard while you were on the E6 post, 
t21)about Monica Lewinsky? 

A On the advice of my counsel and without revealing 
$fi;;y priviteged informatton, I can talk about that a little 

t251 Yes. There were - for instance, if I’m posted at 

E 
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I 11 the Oval Qffice. and when I get pushed, there’s certain 
tz 1 information that you need to pass on to the employee that is, 
13 1 you know, taking 
[ rl] wtth my partner w Y, 

our post. And there were ttmes when - and 
o I worked with. I’m sorry. Did I mention 

[sj that when tworked this post you work in two-man teams? 
[61 Q No. 

A I a 
Iiion and an hour o R 

ologize. You worked in two-man teams, an hour 
. So I’d stand for an hour. I’d be 

r s 1 eushed off bv the otheiofhcer and then. vou know. I’d 
t ;O i back in an h&r. 

_ come 

IllI 0 
A 

Did you have the same partner? 
[1?1 Ninety-nine percent of the time, yes. 
1131 0 Who was that? 
I141 A His name was Officer Dan Ordakowski. 
I151 0 Ordakowski. O-R-D-A-K-Q-W-S-K-l? 

A I believe so. I’m a bad speller. That’s not a 
I:tjcompliment to m English teacher. 

Q Okay. So you were telling me about observations 
i :i i that you made while you were on duty that you may have told 
t~)other people? 

A Correct. Things to the effect that, you know, I 
I:: iactually saw, you know, had a run-in with Monica. In other 
f23 swords. her trying to come into that area when she wasn’t 
[ 2 4 1 supposed to. 
[251 Let me give you an example. And, of course, this 

iE: 
!-. b c: .-. 
:i’ 

A _ Ri ht. That’scorrect - 
Q Ej ost is Walkway #2? 
A “h-Kuh. 
Q Then we have El0 LID here at Desk #l? 

I:?: A Ri ht. 
[I:: Q W?IY don’t you tell me what you were talking about 
11;: A Okay. 
[:3: Q Using the identifications that are already 
[I 4: handwritten in there. 
(15: A Okay. Coming down Walkway #l - 
116: Q From the Chief of Staffs Office? 

i :i icomin 
A From the Chief of Staffs Ofhce which would be 

[ 1 g:poste 8 
from the west direction heading east, I’would be 
at the E6 post. One thing you need to understand is, 

[zo] ou know, you are posted at E6. but 
[ZI) rttk? bit. You are responsible for all t r K 

ou can move around a 
at area. 

1221 Bu!. anyway, she would - you know, if I would see 
[zsjher coming, I d come down and sa 
[241mln thts way for you know tha V 

you know, what are you 
type of thing. And, ou 

tzr,jknow,?ell her to go back the &erway.-Or,-ywuknow.~’ 
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[ll~ ible that she actually had a legitimate reason to o 
(2) __ re. you know, I’m going to deliver this to Betty or r3 ancy. 
I 3 I Okay. 

But if she said she was going over to the you 
i:iknow. east side or to the mansion, there’s no reason for her 
f6lto go this way. She can go out and come around. That’s what 
[Tilthey are supposed to do. You only use this hallway when it’s 
I 9 1 absolutelv necessarv. .-. 
191 -Q Okay. 

A And then I would 
P 

ass this information on you 
i:i!know to the other officer. It cou d have been Monica. It’ 
( 12 i could’have been, you know, anybody that wasn’t supposed to be 
r13:there. 
114; Q 
ilsi 

But they weren’t there. riaht? 
A 
Q 

I’m sorry. I missed the psint. 
You said you would pass along the information. 

!:76iWhat type of information would 
1181 A I’d say, hey, you Y( 

ou pass on? 
now, Monica came by, tried to 

[ls~corne down the hallway you know, try to make it a pornt to 
12o:keep Monica and the other people that are just hall surfers 
ir::or. you know, out of the way. 

Q Let’s talk about other observations. Wtiout 
~f~~telling me what they were, I’m goin 

3, 
to ask you about our 

(14 :observations. other things that you ave observed whr Is! 
[z:‘were on this post. 

you 
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A Uh-huh. 
Q Have you told other people about the other things 

: ! that you’ve seen? 
.4; A What other thin s In particular7 
; “i Cl That relate to onlca Lewinsky, about what she did. hn9 
c j where she was, or why she was there? 

It’s entirely possible. Why she was -- yeah, it’s 

: i ig?gl?$eiice people7 8 other than post information7 
ossible I’m sor Are you saying other than 

Q Wel, the first ouestlon was to anyone. We can 
i ! jbreak it down, if you want. ’ 

.121 A Yeah. 
“3, Cl Let’s talk about that. Let’s talk about the 
I; idivision. I’m talking about observations that you made about 

: : 5 lwhy Monica Lewinsky ma have been there, when she was there, 
::c]why she was there, and w at she was doing. K 
;:7j 
:I81 t 
: I 9 1 about that? 

$!tg.you talked to other Secret Service officers 
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(11 around and she said, well, when you’re right. 
And, you know, I believe she went $ 

ou’re right. 
own and 

i:;reprimanded a couple of these interns. A couple of them, I 
14 Idon’t know if they actually, you know, disappeared, as far as 
[sll don’t know if they were moved. Or the 
[ 61 to doing what they really were suppose cy 

probably went back 
to be doing. 

And I believe something was said to Monica. And I 
Illsay that because I believe that because the next time I saw 
I 9, her she acted likd a little aunshv from me, intimidated, 

(io jwhich is okay. 
_ _ 

C! Did Ms. Lieberman sa she would say something to 
i::lthe interns or you just believe she di 

A 
.J ? 

I ::; She’s got a booming voice. She was repriman ing somebody. I 
No she walked down the halhvat. You can hear her. 

[lsljust assumed that it was over that. 
Q Now you said you think Monica Lewinsky may have 

f i76j been reprimanded 
1181 A 

but you don’t know? 

Q 
No,‘that’s correct. That’s correct. 
Did you ever know anyone else to talk to Monica 

i:iiLewinsk about oing down the hall, other than you, because 
[21lyou saidYyou did? 

A Yes. I don’t know for a fact but I would assume 
I ::! the other officers. YOU know. in that post miv have said 
i24 jsomething to her: _ 
1251 0 All right. Other questions we had for you were 
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: ‘about WP-I MS Lewinsky was being removed from the White 
“‘House. fell me everything you know about why MS Lewinsky 
i ,was removed from the Whrte House. 

A Okay. Just give me a minute to get my thoughts 
j : ‘together. please. 

And, of course, without revealtng any privrleged 
;I informatcn, I don’t know - I was never told by any of her 
.-: :supervlsors why she was transferred. You know, I never heard 

, : ;:from anyoody exact1 why she was transferred. 
. J I do know Y 

; :2 ‘relevant 
Okay 

hat she was abruptly transferred. 
I have somethtng else to add that I think IS 

Like I said, I don’t know why she was transferred. 
i :; 1 I do know that she was abrupt1 transferred. I had two 
: :j :conversations with two White t! ouse employees at different 
; : 5: times and I think I should relay these to you, and I think 
, :h; they are - well! I think I should relay them to you. And, 
c :;)pf course, this IS without revealing any pnvlleged 
1: J 1 Information. 

Mr. Stephanopoulos had an assistant, Laura Capps. 
iiz!Did I alreaiy mrotion her? Did we talk about her? 
i-l, 

I z: 1 couple days after Monica was 
s, I believe it was a 
I stopped by George 
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El31 A As, thank you, C. I believe that is? 
[141 Q Well, G5 is the room. 
[I51 A Thank you. 

Q And C actually indicates that it is normally 
f ::;closed. That is the door between - 
[la1 A that’s correct. 
[I91 

A” 
- E5 and the dinin room. 
Correct. I a ree WI h that So from time to 9 

t22 1 repdrters in his o/&e. % ! had a liile deal with Laura 
[;iitirne George Ste hano ou OS would be $vini an interview with 

r23lwhere she would let me khow because, you know, George’s 
[24 ]schedule is different from the bresident’s. She would bet me 
rzslknow that therewasareprnhr in there. 
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I jof the room, you inow. walked out of the doorway and left 
1 Q What did she start to say? 

: wrth m counsel And could we rerterate what the question 
: was.7 Y had wntten down Monica Lewrnsky and the Oval Office. 

I believe the question was, had I ever seen her standing In 
. the Oval Office7 

Q Yes, that was one of them. 
A Okay 
Q Then one of the ueshons that I still haven’t 

9 - asked you about was did you tel anyone about your 
observations of Monica and the West Wrng. You’ve already 
dtscussed some of those today so far. 

Ask them if 

i;51 Q Why did you cut her off? 
“i;, 
117 i assert the 

A I won’t be able to answer any more. I’ll have to 
rivile e on that. 

r;91 & 3,. 0 av There was another conversation that you 
i ! pi jwanted to tell us about? 
(201 A Yes, sir. It was sometime after - oh, wait a 
~211 minute. Okay. Just for point of reference, this 
~12 jconversation wrth Laura Capps. I was on the tour section at 
[23lthe time. Okay? 

So now it’s sometime after that. I’m still on 
Iz:lthe tour section, but I believe I was just about to be 
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L I! transferred, you know, to get transferred out to the Training 
[2jCenter. 

Q Oka 
!:(earlv’97 or late 19 Ey 6? 

So, going by your chronology, this is in 
_ 

A Late 1996 sounds about ri 
Iiicold and you know, having a big overcoa 9 

ht. I remember being 

17 1 that kind’of thina. 
, long johns on, and 

f post 
se 

i 1: jemployee. His name isTim Keating. 
Now one thin 

/ ::I time, when this incident ook place I didn’t realize that 9 
I want to make clear is at this 

115 J Tim was somehow involved in Monica Lewinsky’s chain of 
t16jcommand, as far as her employment in the East Wing. I found 
117 1 this out, I realized this later on reading an article, I 
(18 1 believe once this story, you know, became daily reading. 

But. anyway. So, I see Tim Keating and he sa 
:::;I don’t know how we got on the conversation of Monica Y 

s - 

tzl Idon’t really remember, to be honest with 
cty 

ou. Excuse me. Of 
[22~course I’m being honest with you, but I 
tz3jremember. But It 

on’t really 
ot on the subject of Monica. 

And he umed to me and said, you knew, you knew P 
i::lwhy didn’t you corns to me, you knew something, or something 
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then later on, I learned that, that this woman 
ououz;oned earlier. that I described as a heavyset 

.-, 
I91 Q 

A 
Jocel n Jolley. 
Was, guess Monica’s immediate supervisor and Y 

I:y;then she worked for Ttm. I think that’s the way it was. 
[ 12 1 That’s the way I Brought it was. That’s the way I think it 
t13jis now, I should say. 

And that was the two conversations that I can relay 
I::ito you without revealing an privileged information. 

Q What was tJ r. Keabng referring to, when he said you 
i :!; knew somethin ? What was it that he believed you knew7 

A ?don’t know what he was assumtng. Anything 
i :ilfurther than that. 1’11 have to assert the protective 
i 20 j privilege. 
LZ11 Q 
I:zlto? 

Well. do you think you know what he was referring 

I::ithat. 
A I’m sorry. I’ll have to assert the privilege on 

I251 At this time. I would like to go out and consult 

” Keating was referring o. .~ tv 
ou can answer what you thought Mr. 

Also, while you are there, I am oing to ask ou 
14 about Glen Maes and Bayanr Nelvrs, wha ? g 

A 
you know a out that. 

: f 1 but the other one was. 
I’m sorry. The other one, not about the stewards, 

Q 
: 5 : Capps off. 

Well, I asked you a question, why did you cut Laura 

!: i’ A 
.-. Q 

A 
%!’ ou asserted privilege on that. 
Righl And I’m sure I’ll have to keep doing that, 

k:i j but I will bring it back up to them. 
!?3’ 
? !-4. ‘- 

And what’s the question about Nelvis and Glen? 
Q I’m just going to ask 

12 5 about them. Do you want to cover t Z 
ou some general questions 
at now? 
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r.. A No. You know, only because I think I’ve written 
1 s j too much information. 
!3: Q Okay. 
;4: (Whereupon. the deposition was recessed from 506 p.m. 
isjuntil 527p.m. ’ ’ 
[6: f& BY R. BITTMAN: 
[?I Q 
‘2. 
;;; 

A 
Officer Byrne, we have questions pending 

Q 
If ou could just ask me. 
W&y don’t you go over your list? 

(1;: A 
[Ii: Q 

What do you mean? 
You had a list of questions. 

!::; A Right. Yeah, I was just ho ing that you would ask 
i 13: me the questions that I had the answers or. P 

Q What was Tim Keating referring to when he said, why 
[ ;: j didn’t you come to me 
[16i 

? ~IJ knew something? 
A Bear wrt me. 
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[sIrnan. 
(101 When I say a workin relationship, I mean, as far 

- have you ever met Mr. Ne vrs? He was a pretty short 9. 
r::i%n. A lot of the dishes and stuff that he needs to support 
[ 13 1 the President are really highup anstrctvcs. %m know; I’m a 
t14)tall guy. You know, as Ion as it didn’t take awa from what 
tls)l was doing, or I was stan ? rng nght there, poste cv 
flslthere, I would help him get dishes down. 

right 

In the same sort of reciprocation that was familiar 
I :i iwith myself and a lot of employees there, if I ever had 
(~sjfamily come in, to give them a tour of the Oval Office in the 
[ 20 1 evenings when they allowed passholders to have tours, he 
(21 jwould give me these Presidential M&MS. I’m sure you are 
~22 jfamiliar with them, a little box with the Presidential seal 
[z 31 on them. And we had a great working relationship. He’s a 
t241great man. 
1251 (Off the record.) 

_. 
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BY MR BITTMAN- 
Q Did you ever talk to Mr. Nelvts about Monrca 

, Levi -sky? . 
i 11 A 
1: ‘ortv eced rnf 

On the advrce of counsel, and without revealing any 
ormation, yes, we drd discuss her. One time I 

is ‘think 3 that I can tell vou when we did, YOU know, we did 
i-!dlsc,ss her 

She I believe, after awhile kind of befriended him 
; i ra lrt e oft. whidh then krnd of added to the nuisance of her 

[ I 3 !corr -3 Into my working area around the Oval Office. But. 
1 I: lyeas I thank we discussed her from time to time. 
[!:: Q 

A 
What did you discuss with Mr. Nelviso 
I don’t remember everything we discussed. but there 

I i : 1 is sc-ethrng I think that is srgnrfrcant, if you just give me 
L I 5 1 a tn.-&e to make sure I’ve got my facts strar ht. 

I don’t remember the timeframe, ot er than I was 9, 
i itiworkng at the Oval Off&. I believe it was the da 

p .y 
work 

118 ishrft I believe Monica Lewinsky was a ermanen employee in 
[19]the East Wing because she came from hat directron and I 
[ 20 1 remember her having a pass. 

She came Into the, you know, towards the Oval 
~~~~Office. past the secretary Betty Currie and Nancy 
(2 3 1 Hemreich’s office, which i believe you have marked as Area 
[241#1. 

I251 Q Okay. 
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A Okay? She walked past that and towards the E6 

i:idoor. Then you have the hallway marked Hallway 2 there. And 
[ 3 1 I saw her and I challenged her. And, just for the sake of 
[4 jclanfication. challen 
(5 Isaid,. you know, wha are you doing, can I help you, 9 

e IS the word we used. Basicall I 
t X at kind 

j6jof thong. 
And she said I want to talk to Nelvis. So under 

ii ! those - you know I said okay and Nelvis had stepped out 
t9lof the pant 

? 
I believe he might have been actual1 

jlolstanding rn he hallway by his pantry. I was kind o Y 
[I 11 so I didn’t see directly. 

angled, 

ou know, he walked over to her. They 
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A No. Didn’t discuss it with him. At least to the 
[:;best of my recollection, I didn’t. You know, I think I 
tsjwaked. you know, away from him. She walked away. And that 
[ 4 1 was that. 

Q What else do you remember about your discussions 
[ijwith Mr. Nilvis about Ms. Lewinsky? 

I don’t remember anything that stands out sir. I 
Crimean. I don’t remember anything that really stands out. it’s 
t9jnot like we discussed her a lot that I can recall. Nothing 

rlojreal 
r [ 11 jthat 

comes to mind, anything that’s significant, I mean, 
can even think of. Just give me a minute to get my 

t241 
t251 

Q Was that to Ms. Lewinsky or was it to you? 
A I believe it was to Ms. Lewinsky. 

oK%tarr 

Q She was In close proximrt to Nelvis.7 
A We were standing probab y withtn three feet of es-- Y 

13 ;other 
:‘I Q The three of vou7 
151 A 
i 5; hallway 

Yes. maybe even closer It’s a very small narrch 
I belteve I recall, you know, the best of my 

!7!recollection, he was standrn 
P 

In the doorway of the pantry. 
!q ~She was standrng In the hal way. And I was standing, it 
! irwould be lrke east of them, ‘ust a cou 

A, R i I~S~YOU know, wrthrn normal ta ing. you 
le feet. Very close. 

11: , standing In front of somebody. 
now, when you are 

:I21 Q And he sard, you’ll end up like Paula Jones7 Or -e 
1 I 3; said. youlEnd up like Gennrfer Flowers? 
[I41 
[ 151 but I kee 

No. He said, you’ll -- I’m sorry to be laughing, 

1161 he said 8 
picturing hrs accent, hearing his accent. Yeah, 

aula Jones, you could end u 
[ 17jyou’ll end up like Paula Jones. P. 

like Paula Jones, or 

Cl81 Q 
Some hrng to that effect, 

And Monica Lewinsky’s response? 
1191 Excuse me. Let’s go off the record. 
[201 
t211 

$I: the record.) 
R BITTMAN: Pardon me. We are back on the 

tzzjrecord. 
(231 BY MR. BITTMAN: 

- Q Did Mr. Nelvis ever indicate to 
/illseen Ms. Lewinsky in the area of the Oval 0 ffy 

ou whether he had 
ice? 
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111 A Well, I answered the -- but your question about 
[ 2 Iwhere we were standing is what I would say was in the area of 
I 3 1 the Oval Office, outside in the hallway. 
[41 0 Other than this incident? 

A I believe I’ll have to assert the privilege at this 
Izltime, the protective function privilege. But I WIII break 
[7 1 the question down and go out and consult counsel the next 
[altime I go out to consult counsel. Could you just tell me the 
[glquestion a ain? 

I101 8 Yes. Other than the incident you just described, 
[ 111 has Mr. Nelvis ever communicated to you that Monica Lewinsky 
[lz]was in the Oval Office area. 

A And just to clarify, once again are we talking 
i::iabout inside the Oval Office itself or just in the area? 
[I51 Q I’ve asked you both questions. 
1161 A Okav. So. do both. 
ii7j Q Yes: 
t1s1 A Thank you. 

Q Another followup question, did Mr. Nelvis ever 
~:~~communicate to you whether he had knowledge of an 
(211 relationshi 

R 
between the President and Ms. Lewinsky ! 

~::~protective function privll 
I’m sony. I have to use the rivilege, the 

“9, 
e but I will write hat question P 

[24 Idown. And it was, did Ne VIS have,any kna &eve 
[25]tell me of any knowledgedaf&hees+ 
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[I ] President and Monica? Is that correct? 

Q Yes. Tell me about Glen Maes and whether you hav 
i:lever talked to Mr. Maes about Monica Lewinsky. 

A Glen Maes, as you probably already know is a Navy 
[!,isteward, one of the few that’s actually not a Filipino. Glen 
[ 61 is mostly Indian. Great guy. I have a great rapport with 
t7 1 him, similar to Nelvis. 

And to the best of m 
1:; I’ve ever discussed Monica wit K 

recollection I don’t know if 

jlojdid. You know, like about ma 
Glen. I’m &re I probably 

[II 1 haven’t made It clear. I consi erecl her a nuisance, to be .dy 
be her being - in case I 

[ 12 J honest with you. 
I actual1 

i::i”the stalker”, you z 
refwedto-usecftwreferteberas 

now, as a joke between people I worked 
jlsjwith and myself. I thought she was a nuisance. 

I don’t really ever remember discussin 
!:76;Glen Maes. If I do before this interview is over, a 

her with 

11s jcertainly will come back to it. 
f191 Q Oka 

l! 
You used the ten “the stalke?. 

1201 A Yea . 
i2li 

Could I clarifv that a little bit? 
0 Yes. 
A I realize that’s a strong term. I don’t say it 

I::imeans stalker as in the way of, you know, any kind of 
(24 Iviolence towards anybody at the White House or the President 
(251 himself. But as far as. I kind of, I kind of classified 
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Monrca as a cross between stalker ard a 15year-old chasrng a 
: rock star. You know, I always thoug?i she was where she 

shouldn’t be, and always thou ht she ,went out of her way to 
. put herself in the area where t a e Presdent mrght walk by or 

somethrng. 
These were my observatrcns 
Q Would it be fair to say !hat you did not consider 

Ms. Lewinsky a threat to the Presrdect? 
A Absolutely not. No hksrcal threat. No. If I 8 ,.’ 

: did. I woul;hav&zo;e right to the AC of PPD. 
:: 

A The Special Agent In Charge of the Presidential 
:: Protection Drvrsron. or, you know, if I :hought there was 
: : somethrng. I would have gone up the chain of command. 
._ Q 
1 L referred to? 

What were the other terms you heard Monica Lewinsky 

.- A I can’t ever say that I ever heard her referred to 
-. : as anything else. But I can say that people that - I __ 
: : 2: mentioned earlier that sometimes other 
:I: halfways and we referred to them as hal P 

eople were in the 
surfers, 

.I: i I mean, these are 
rug rats. 

.P 
eople that are generally oun er than I 

::I :am. you know, qur e a brt younger. I’m 35. !ou !%ow some 
: 3. of these are teenaqers and maybe a lrttle bit older. So, I 

i:: : referred to them a< rug rats, hall surfers. 
__:: .--. I never, I don’t recall anybody calling Monica 
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: : : anything other than Monica. You know, I think I’m kind of 
: z : the one who used to call her the stalker. So. 
:3: Q And you referred to her as the stalker to other 
:d:people, I guess? 

A A little bit. You know I was careful who I said 
i zj it to. I mean she’s still a White House emplo ee. I said 
-. it to probabl 

:;:savina it to Ike anvbadv on the staff. to be honest with ly 
’ the people I worked with. I don or recall 

\ ,iyo;. Tt’s possibje,‘but (doubt it. -1 -2. Q 
: : j Lewinsky? 

Did you ever talk to Ms. Betty Currie about Monica 
_ 

A I’m sure I did, yes. But nothing like of 
f f~:significance. Could you just give me a minute to think about 
--~:that7 ___ ,... -.. 
IL51 That’s a 
[ :s;before I answer, bu I’m sure I’ll be able to answer it. I 8 

uestion I’d like to consult with counsel 

r 17 I feel like I am. but I think there’s something I need to 
i : 3 i clarify first. 
!:9! Q Why don’t we hold off on that one, too. 
I201 A Okay. Q Eve yn LIeberman. Have you talked to Evelyn 
I:: ;Liebennan about Monica Lewinsky? 
1231 A 

Q 
Other than what I’ve already testified to? 

~~~~Liiberman. 
I don’t know that you testified much about Evelyn 
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[II A Yeah. I mentioned earlier - 
[21 Q 

A 
It’s been a long afternoon. I know that. 
Oh, yeah. I’m sure it has been. It’s been a long 

~:~couple of weeks for you, or months. 
Q Yes, pardon me. You did refer to one conversation, 

i Zia general conversation. 
i71 A Right. 
131 

i4i 
Q About hall surfers in aeneral. 
A Right. 

I:01 Q And you did not indicate that Monica Lewinsky’s 
j ;;; name everAcamGhuph. 

Q Is that correct? 
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[:51 A Yes, I did. I’m sorry I did. I believe I did. 
; 16 1 I don’t remember the timeframe. Like I can’t guarantee you 
,I, 1 that rt was just before she was transferred. But I did go 
( 19 I into Evelyn s office. And I’m not sure why the reason I went 
[ : 9 1 in there, rf rt was something else, but1 do remember talking 
[ 20 1 to her abolrt Monica being In the hallway. 
1211 And I don’t remember if there was another incident 
[ :z 1 that triggered that. In other words, like I had another 
(23 1 confrontaton with her, where she wasn’t supposed to be. I 
I 24 1 don’t remember what trig ered it, but I do remember havin 
iz5lconversation with Evelyn 9. -a 

a 
reberman in her - maybe not rn er 
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[I iexact office, but in her little office area. 

I$ 
Q 
A 

Which office is that on the map? 
Oka 

[ 4 1 of -- you have R-E- 8 
sir. Excuse me. That would be in the area 
What does that stand for? Rece tion 

[s]Area #4 I think that is. Rece P 
[ 6 1 next to the Deputy Chief of .5? 

tion Area #4 which is righ 
taffs Office. 

[71 Q Right. 
It would have been in that area, standing right. 

i131 

I think actually the office to the right of that, 

That was Evel n’s office at one time. 
0 That was Eve yn Lieberman’s office? ly 

i22j- A Sure. 
0 You went in to complain to Ms. Lieberman about Ms. 

I::jLewinsky. She was not in. She called you at home and asked 
t251you to come in. 
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[II A Okay. 
0 You came in the next day talked to Ms. Lieberman 

I:;about it. Short1 thereafter Ms. Lewinsky’was fired. 
A fy was never called b 

I:; But I do think I can shed a little ligh r 
Evelyn Lieberman at home. 
on that information 

[ 6 ] that you just relayed to me. 
r71 I don’t remember who it was that I said it to. 

[14)0f a couple people. 
But. an 

~:~~trying to think oft r 
ay, I may have told - no. See, I’m 

e conversation. I remember standing 
117 1 outside on West Executive Avenue. 

Sir before I finish answering that question I 
::89ithink I should probabl consult with counsel, but I think I 
f2olcan clearthatu a lrtte brt for you. J 
1211 Q gkav. So. we want to talk about that conversation 
i22iwith Evelyn Liebemian. 
rz3i -A. Uh-huh. 

0 We want to talk about our conversation or 
Ii:iconversations with Mrs. Currie. We a so want to talk about 7 

OIC-Starr 
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our conversations with Nel over Nel seeing Ms. Lewlnsky ,? 
!i j he area of the Oval Office, /n the Oval Office or actually Y 
: I: In the study or the other areas. Then whether Ne) ever 
: 4 ‘talked to,you about his knowledge of a relatIonshIp between 
;? 1 the President and Ms. Lewtnsky. 
01 Do you have plans for tonight or tomorrow night? 

: - 1 I’m just kidiin” 
.<. Hey, look I’ll tell you like I told my counsel 
.: 7 i I’m at your disposal 
L -’ 1 Q Thank 

,..I A What el mav have told me about x 
ou. I know that you have a .ob to do 

d ontca. Is that ,-. 
i : I : correct? 

Q Yes. In particular, about any relationship tha: 
: i ; ; she had with the President. 
[ISI 
,lFi, Aa Oka His xnowledoe of anv relationship. What Monica may 
i ;; i have told him, et cetera. - L 

A Uh-huh. And also we want to talk about did I talk 
I iii to Betty Currie about Monica Lewinsky. 
[TOI Q 
[211 A %lh:.said that I probably could tell you that, and 
[ 22 1 because - okay. Ri 
(13 1 I ever tell Evelyn - B 

ht. And about Evelyn Lieberman. and did 
id I ever have a conversabon w$h 

(24 ~Evelyn shortly before Monica was transferred, and did Evelyn 
[25]call me at home. Okay. 
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(Whereupon, the deposition was recessed from 6.05 p.m 
I: i until 6:32 p.m. 
[31 L BY R. BI-ITMAN: 
[41 0 What were the questions? 
151 A Okay. 
!61 Q And, more importantly, what are the answers? 
171 A Okav. Can we start with the last thing you asked 
ieime? 

- 
lcll 0 Yen Go ahead t*i _-. -- _..___. 

I101 x ! believe you asked me ?bout a supposed 
[III conversati&n wi$;F,velyn LIeberman. did she call me at home. 
[I21 
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[~]or something to that effect. And I said well. I talked to 
[z]Evelyn. She called me at home and I had her transferred, 
[ 3 1 something to that effect. 

I told them that. That is true, something to that 
izieffect. But that is not -that never hap 

J 
ened. I never, I 

[6]neVer- Evelyn Lieberman never call me.at home. And I 
~7 1 never went to Evelyn Lieberman about getbng Mom? 
[ 8 1 transferred. I did o to Evel 
[gla nuisance in the 8 ;( 

n Lieberman about Monica being 
altway w en I was assigned to E6. 

1101 I blew the - I said that to that person to blow 
ii; i them off because, like I said, I was in the tour section and 
[ 12 1 I was probably in the middle of some function and I was I! a 
rl3lhur 

r! 
and I was uncomfortable about discussing those things. 

[ 14 lyou now, my workin 
I apologize ? 

s when I worked at the Oval Office. 
or that. That dtd ha 

I:zIrnean the person - I did say that to some 
pen, but, I 

%i% %t??and I [ 17 I-- excke me. Evelyn Lieberman never call 
[ 18 1 never discussed Monica with Evelyn as far as, you know, 
rlglasking her to be transferred. I mean, I’m just an oft&r. 
[2o~You understand that obviously. 

But I did say to that person that I talked to 
I::; Evelyn Lieberman. It wasn’t true. I just said it to blow 
[23]them off. 
1241 Q 
I251 A 

Who was this person that you talked to? 
For the life of me, I can’t remember. You know, 
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when you -- I d.dn’t remember this ncident until 
Y 

ou asked 
me that questlcn. From the time I eft here until he time I 
was discussing it with counsel, I be!leved it was a Uniformed 
Dlvlsion officer. but I’m not really sdre now 

Q Wh 
x 

would you not tell that person the truth? 
A We probably It was none of their business what 

ha pened there anyway. I’m sure t wasn’t because they 
dl 8 n’t work there and because I wanted to lust finish the 
conversabon and get over with it. you know, 

9 
et on with 

whatever I was doing that day To the best o my 
recollection, that’s the wa I remember It, you know. L:ke I 
said. I did say !t It wasn *Y true. 

Q Do you remember tellin 
1; believed Monica was transferred out o P 

this person that you 

: what you told Evelyn Lieberman? 
her job because of 

_--. . ..I;. A No No, I don’t remember ever sayin that. 
- 0 Does that sound familiar to you, that 9 hat IS 

-. = -something .--. you would have said? 
A It’s possible but, like I said, I didn’t remember 

f s: : the whole incident, and probably because - well, I don’t 
::::know why I didn’t remember it. But I didn’t remember the 
:::;whole incident until you asked me the question. So, I don’t 
.:3.reallv know how to answer that, other than I don’t remember 
t:;jsayi?tg it. 
[:5: Q If you remember more of any of these conversations, 
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: 1: I’m going to ask you to contact me. 
.-. _-! A I certain1 
; 3; apologize for - I mean, Y ,. 

will obviously. Please let me 
realize telling tha! person that 

14 :and it not being true, you know, isn’t breaktng the law. But 
! 5: tn this situation. I feel very bad about it and I apologize 
:i:for the confusion. 
r-. 0 Do you know Sandy Verna? 

A Oh.-sure. 
Q Do you think it was Sandy Verna who you told this 

_ :, L” c 
I.. 

--. .._. .A-. 
.. i‘ .--_ 

A It’s possible. 
Q 
A 

What about Bob Almasy? 
Bob Almas ? Possible. 

:::: Q What abou Lew Fox? Y 
.. i 
i ;,; officer. 

A You know, I don’t - Lew Fox was a ve senior 
I don’t recall - you know, we were friendly, bu r 

[:7]we weren’t - I don’t think I would have had that kind of 
[: E ; conversation with Lew. Like I don’t think - I remember this 
[ 191 person kind of following me across West Executive. That’s 
[zolnot Lew Fox. I would say that no, it probably wasn’t Lew 
[ 211 Fox. It could have been Sandy Vema. I’m not really sure. 

Q Okay. Tell us now about the conversation that you 
I:Sidid have w:h E;vep Lieberman in her office. 
1241 
(251 Q When was this approxiatety? 
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A It would have been when I was still working the 
iiistation at the Oval Office. 
[31 

g 28don’t - I believe I’ve discussed this a 
I: jlittle bit. But I don’t recall what brought me down to 
[ 6 1 Evelyn’s of&~. you know,.what the ingent was. 
~7 J it must have been somethm 

Obviously 

I walked down to w 
with Monica Lewlnsky. 
e office. And as I said 

1 zibefore I believe either Evelyn was standin ’ 
[ lolright obtside her actual office, or when she 9, 

in the Area #4 
eard me walk in 

[I 11 and say something, you know, hello to somebody, she came out. 
[ I 2 1 But the conversabon took place in Area #f4 and I complained 
[ 13 1 about Monica coming over and being a na%ar~~ 
[ 14 1 know, to me, on my post. That’s all. That’s all I 

inthe Ayou 
remember 

rlslabout the conversation. It was a very short one. 
[I61 Q How short? 

A Probabl 
i:liknow I’m having a pro Y; 

a couple of words, you know, hey, you 
lem with Monica a 

[~glthat iffed. She s over here again, or she %. 
ain something to 
Id this, or 

[ro:whatever. And then she probably acknowledged me somehow and 
[:llthen I turned around and walked out. 
1221 Q Now tell me about vour conversation with Betty 
i23jCurrie about Monica. 
[241 A Thank you for reminding me. On the advice of L 
[zs]counsel. and without revealing any privileged information. 
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while I was working at the Oval Office post, Monica came over 
’ to deliver something actually had a reason to be there, was 

‘1 deltvenng somethtng to Betty Curne, which is probably why I 
; remember this 

.; She walked rnto the office and I was still standin 
: outstde the 

P 
ost. And after a couple of mtnutes, and I don 9 

‘- remember I I assumed that Momca had already left, but 
: 3 anyway I walked into Betf ‘s office So. I walked Into 
! 3 Betty’s office. And then fJ ontca was stall standrng there. 

because she was going :o give rt out. The President didn’t 
I want It, or wanted one O’ :NO bottles. And I opened it up 

with. YOU know, a pair of c:lers or somethina. And she satd 
: that for me to take two bcl?ies. And I satd, hell. I don’t 
: thtnk that’s ap 

B 
ropnate 

Prestdent sat 
And she said, you know, the 

to make sure that you got two bottles or you 
chotce or some:-,n kke that. And I took them and 
I gave one to scme ody else in the Uniformed % 

.~Dtviston. I don’t rememctr what happened to the other one 
But, anyway, I ;>st thou ht I would mention that. 
Q 9 You were iohceab v emptv-handed todav. I dldn : 

11: : That’s about it. 
[:?: Q We also asked you about Nel and 
[z;:with Nel about Ms. Lewinsky coming over to the d 

our conversation 
val Office 

[::.area. 
[?5: A Right. Of course, I’ve already discussed her, as 

I_:see you bring any rfts fcr us. . L 
i’ , A Yea 4 YCJ know, I used to have a connection to ;e: 
; -you M&MS. but I think that’s kind of dried up these days. 

: 5. Okay. 
-51 Q Well. let me clarify that and sort of divide the 
: - ! question u 
.?I 6: Sure. 

Q Did Mr. N&IS ever tell you that he was aware of 
i? iany gifts that the President had given Ms. Lewinsky? 

A I don’t see a difference in the questions. Could 
il i you ask that again? 
131 Q I’m splitting rt up. 
Z4! 1. A Okay. Go ahead. 
151 Q Rather than an exchange of gifts, I am specrfically 
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I : ‘far as Monica cominq over the Oval Office when Nel was there, 
i 2 i and I told you about the joke about Paula Jones. 
1?, And. to answer vour auestion. on the advice of 
;; jcounsel, and without reveiling iny ptiviieged information, 
I 5 1 the answer to that is no. Other than that, no other 
1 F, i conversation that I recall. 

Q Has Nel ever talked to 
I;; that he was aware of an 

ou, communicated to you 

[ 9: and Monica, .other than he one Pau Y 
relationshi etween the President 

[ I Q : you’ve des?bed? 
111‘ Sir. I’ll have to assert the protective privileqe. 
1 I; i I can’t respond to that 

_ 
uestion. 

[i3i Q Did Mr.?Jelvis ever communicate to you whether he 
~14 ; had any knowledge of Ms. Lewinsky being in the study area of 
115 1 the Oval Office? 
1161 A I’m son-v. I’ll have to assert the Protective 
iijiprivilege. I can’t res and to that. 

Q Did &r. Nel VIS ever indicate to you whether he w 
I:“91 aware of any gifts that were exchanged between the President 
(2oJand MS. Lewinsk ? 
I211 Aa $;ldp ask that again? 

Id Mr Netvis ever communicate to you in 
t::lway that he, Mr. Nelvis, was aware of any gifts that may have 
t2djbeen exchanged between the President and Ms. Lewinsky? 
r251 A My response is, an the advice of counsel, and 

as 

any 
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[I 1 without revealing any privileged information, no. I recall 
[ 2 1 no conversation like that. 
f31 Could I ask a question? 
i4i Q Sure. 

A You mean like a gift that the President would 
~Z~actually givQe to+hesT 
171 

181 A Like hand to her? 
i9j Q Yes. 

A Okay. I’ll have to go with my answer, which 1’11 
/ :f i repeat on the advice of my counsel and wrthout revealing 
[ 12 1 an pnviieged information, the answer to that is no. I know 
c131- r never had any conversations that I can remember with 
t 14 1 Nelvis about that. 
1151 The reason I asked that is. YOU know: when I worked 
i;ijthere. I mean, I ot ifts. 
I 17 1 T-short and stuff %?l 

I was givenlike a hat-and a 

~1s 1 but the secreta 
y t e - that were given to the President, 

r 
gave them to me. He didn’t want them. 

1191 I just hough I’d like to point out that, you know, 

fzljgrven a ?- 
[2olg$t_givin in that area is not too unusual. You know, I.got 

short, a hat. Some guy from California one trme, a 
[ZZ lsup otter of the President’s, gave him two cases of wane. 
t2sjBe& asked me to come in and open the wine. 

[241 I thank I had been relieved and before I walked out 
r25ishe asked me to come in and, you know, open this case of wine 
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: 11 saying if the President gave gifts to Ms. Lewinsky. and then 
12 iwhether he was aware of any gifts from Ms. Lewrnsky to the 
c 3 1 President. 

i:;any 
A On the advice of my counsel, and without revealing 

: 6 1 don #P 
rivileged information the answer to that is no. I 
know anything abo& it. 

Q So as far as you know, Mr. Nelvis never said 
iz! anything about Monica gave a 
: 3 j President 

ift to the President, or the 
ave something to 

::!I1 
R 

No 
h&n@ or anThing like that? 

To the best of my recol echon, no. 
111 Q Okay. Were you ever in a position to see whether 

-12 EMS. Lewinsky was in the Oval Office alone with the President? 
:31 A 

: 14 1 that question. 
I’ll have to invoke the protective privilege with 

Q Did you know whether Ms. Lewinsky was ever alone 
iiz;with the President in the study? 
:111 A 
-~ejwhere? 

I’m sorry. Could you repeat that? Did I see him 

i191 Q Were you ever aware that the President and Ms. 
:2ojLewinsky were alone rn the study? 
:211 A I’m sorry. 1’11 have to assert the protective 
I22 1 privilege. protective function privilege. 
ii31 Q Were you ever aware whether the President and Ms. 
r24lLewinsky were alone in the Oval Qftice? 
[251 A t’mswy.-f’Hhseucteesseffthepr&eetive 
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[ 11 privilege a ain. 
8 

I:;to answer that 
Do you have any other questions there that you wish 
ou did net answer earlier? 

A 
I!;something 

&you could give me a minute, I believe there was 
I wanted to expand on. 

Do you have any notes on something I was 
I76ianswer and I didn’t yet that I was going to come back 

I do no{ 
9 

oing to 
o? 

!81 0 
A Okay. If you just give me a second to read over 

::iithis, my chicken scratch. 
Oh, when I came back in I answered a question about 

$ ldid Nelvis ever tell me about Monica Lewinsky in or around 
i;:;the Oval Ofhce. Can 

Q $” 
u?ettmei?owi,amwendthat? 

i:51 A 
Yes. ou asserted pnvrlege over that. 
Didn’t I say on the advice of counsel, and without- 

:I 6jrevealing any pnvtleged rnformatron the answer was no? 
Q I don t believe so. I’ll ask the question again 

jii:though, so we can darify it_ 
A91 A Uh-huh. 

lZOl Q 

~21 ~Lewinsk 
Did Mr. Nelvis ever communicate to you that Ms. 

was in the area of the Oval Office other than the 
:22lone incr ent that you already described about Paula Jones? 4 

A. Oka 
r::ll did say that other r 

I think I do remember now. I did say that. 
han the Paula Jones incident on the 

il5ladvic-e of my counsel, and without revealing any privileged 

OK-Starr 
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rnformation. the answer to that IS no, I don’t recall any 
actual conversatton. 

But :o sit here and to tell YOU that he never 
mentioned her. that Nelvrs never mentioned Monrca whrle I was 

:: workrn at any other time, I mean, tt’s probably not 
rr possrb e. I mean, I’m sure he commented about her. That’s 9 
‘. what I wanted to expand on. 

I’m sure he commented about her and maybe vice- 
; versa. Nothrng In parhcular I remember, that I can, you 

‘: know, recall. other than probabl 
Y, 

you know, a joke about her 
: ; being a nufsance or somethlng Ike that. r - I can tell you I don’t remember ever bringin 
1 fl ‘that incident wrth the joke about Paula Jones. But I dg 

up 
on’t. 

[i-l ou know, to say that I’ve never discussed Monica with 
[ : 5 : h elves. or Nelvrs has never discussed Monica or ever - ou 
[IF,: know, about walking by that area, you know, I say I don OY 
i 1 r : really recall it. but I can’t sa it never happened. 
r.0 ./A Q K Do you still t en wash to assert privile e over - 
[I’_: A See I don’t remember -- could you as 
r?c:again? Obvrousl fin a little confused here. 

9, the question 

[21: Q Okay. I asked you a uestion about whether Mr. 
(22 : Nelvis ever communicated to you tha he was aware of a 9 
(2s:rejationshi 

X 
between the Presrdent and Ms. Lewinsky. 

Oh Well, no. For that question I will assert the I;: jprivilege, and that is the correct answer to that. And I 
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{ 1: apologize for the confusion. 
Q A related uestion is did Mr. Nelvis ever 

I:;communicate to you that x e was aware that Ms. Lewinsky had 
[ 4 1 been in the study area of the Oval Office? 

i z j privilege 
A I’m sorry. I’ll have to assert the protective 

a 
8 

ain with that question. 

1 l j clarify? 
Anything else, Officer Byrne, that you want to 

A No. I think I’ve done enough damage. No, I’m just 
r:ijkidding. No. I believe I’m squared away. 
[11! 
L 12; that 

But, as you said 
again, 

before,.and 
if anything comes to mind I 4 

‘ust to acknowledge 
I contact my 

t13;counsel. 
114! Q I would aooreciate that. 

!:. I remember Linda Tripp just because I remember her 
[2 : being a smoker and she used to hang outside the West Wing, 
13: the basin area. smokina outside. I iust wanted that on the 
idjrecord. 
[5! 
[6’ 
[71 
ts; deposition was concluded.) 
!4! 

110: CERTIFICATE OF COURT REPORTER - NOTARY PUBL 

i 2 4 j honesty here today. 
I251 -- A Thank you. And, once again, I’d like to apologize 
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[I 1 for the confusion about the last question and the story with 
t2 1 Evelyn Lieberman. 

Q No problem. I’m glad you clariied it. By the 
f:;way, can you comment about the map and its accuracy? 
151 A Yeah. Just oive me a minute to look over that .-, 

Everything, of c&se without revealing any 
I,” 1 privileged information, that looks right. I mentioned 
[ 8 pearlier that some of the maps I’d seen in the newspaper 
[ sjarticles and stuff left doors out and that kind of stuff. 

I 101That looks correct to me as far as without revealins any 
i I 1 j privileged information. 

_ _ 

Vice President. Did you ever wonder why the Vice 
I ::; Preside@ office is smaller than the National Security 
t 14 IAdvisor? 
[151 Q Room 113 is the Vice President’s Office? 
1161 A I believe it is, yeah. Yeah, it is. 
(171 Q It’s pretty darned small. 
[IsI A Yeah. 
[191 Q Smaller than the Chief of Staffs office. 

A There was an add-on. I mean it was like an 1:: jafterthought. The 
P 

lace wasn’t originally designed like that 
t22:when they did the tnal construction. I forget what 
frs)Administration the started like really bringing the Vice 
124 IPresident into the oop, so to speak. Y 
125; Q Well, thank you, Officer Byrne. Do you have any 

OlC-Starr 
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- other questions for me? 
A Not at this time 
MR BITTMAN- We are off the record 

XMAX(l1) 

:. L Drscussron off the record.) 
Y MR BITTMAN: 

Q Officer Byrne? 
A A minute ago I made a joke about being taped. You 

hadn’t asked this question, but I feel like I need to say 
.i this : . _ but I’d 
:1 lrke to brin 

I don’t know wh you never brought It u 

-. right now 9r 
up the subfec Y of -- I can’t remember er name /C 
he person who supposedly taped MS Lewrnsky 

[ I j Her name IS? 
[I; Q Linda Tripp. 
[;5. A Linda Trip 

f! 
I knew who she was at the Whrte 

;:~‘House. but I didn’t know er name at the time. I had seen 
; : -i her around. She dtd have access to the West Wing 
[?j. I had at that point never knew that they were even 
; ;z i acquaintances,.Monrca and Linda Tnpp. 

I realize you never asked me that, but I just felt 
[,-I: like it was something that should be on the record. I was 
r~?;shocked when I saw the -- not shocked, but I think a little 
[22:surprised, when I saw the fact that the 
124 :whefe they talked so much allegedly a i 

were close enough 
out these things and 

[25;that she taped it. I knew she was an employee. 

I231 
1241 
t251 DISTRICT OF CQLUME4A 

My Commission Expires: 
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GARY J.. BYRNE, Officer, United States Secret Service 
(USSS) I Uniformed Division (UD), date of birth 
interviewed at the Office of the Independent C 
Pennsylvania Avenue, NW, Washington, D-C. 20004. Present for the 
interview were Associate Independent Counsel (AIC1 MICHAEL 
TRAVERS and AIC MARY ANNE WIRTH and Department of Justice (DOJ) 
attorneys GARY GRINDLER and JONATHAN SCHWARTZ. BYRNE was 
interviewed under the terms of an agreement reached between the 
OIC and the DOJ. BYRNE had previously been deposed by the OIC on 
March 13, 1998. After being apprised of the identities of the 
interviewers, BYRNE provided the following: 

From June of 1994 through February of 1996, BYRNE was 
assigned to the 
The E-6 post is 
Office. 

About two years ago, while at his post, BYRNE noticed 
MONICA LEWINSKY walking down the . BYRNE stopped 
LEWINSKY and asked her what she was doing. At this time, BAYANI 
NELVIS, White House steward, came out of the Oval Office pantry. 
LEWINSKY and NELVIS spoke. NELVIS made a joke comparing LEWINSKY 
to PAULA JONES. LEWINSKY replied that she was smarter than PAULA 
JONES. Both NELVIS and LEWINSKY laughed. BYRNE had moved away, 
as the reference to PAULA JONES had made him feel uncomfortable. 
BYRNE advised that he felt that LEWINSKY was a nuisance, 
conniving, and did not like or trust her. LEWINSRY was often 
around the Oval Office without a purpose. LEWINSKY tried to 
portray herself as being a friend of the President- LEWINSKY did 
this by befriending BETTY CURRIE, NANCY HERNREICH and NELVIS. 

E-6 post of the West Wing of the White House. 
located in the corridor adjacent to the Oval 

BYRNE stated that LEWINSKY befriended NELVIS during the 
government shutdown in November of 1995. LEWINSKY would stop by 
to say hello to NELVIS, and BYRNE would try make LEWINSKY feel 
uncomfortable. On one occasion, LEWINSKY came down the E-6 
corridor from the Chief of Staff's Office and walked into the 
pantry to see NELVIS. NELVIS had stepped into the adjacent 

T‘ 
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LEWINSKY at that time and asked her to leave the dining room as 
she did not belong there. BYRNE may have grabbed her by the 
elbow. BYRNE told LEWINSKY not to come back, and LEWINSKY either 
agreed or did not say anything. BYRNE recalled that at some 
point, with NELVIS present, BYRNE told LEWINSKY that she could 
not hang around the Oval Office. NELVIS either agreed or said 
nothing. 

BYRNE advised that he saw NELVIS give LEWINSKY some 
Presidential M&MS and perhaps some other trinkets. BYRNE cannot 
recall LEWINSKY giving NELVIS any gifts. 

BYRNE stated that NELVIS never told him that NELVIS had 
seen LEWINSKY alone with the President. NELVIS never told BYRNE 
anything concerning the President and LEWINSKY exchanging gifts. 
BYRNE advised that NELVIS never told BYRNE anything concerning 
finding lipstick or stained tissues in the Oval Office study. 

BYRNE stated that at some point, around the time when 
LEWINSKY was an intern, Deputy Chief of Staff EVELYN LIEBERMAN 
complained to BYRNE about interns hanging around the Oval Office 
area. BYRNE told LIEBERMAN that he was not letting the interns 
into that area. BYRNE also complained to LIEBERMAN specifically 
about LEWINSKY being a problem, and that she was oftenaround the 
Oval Office without a purpose. BYRNE told LIEBERMAN this because 
she was the "den mother type" who would discipFi.ne people. BYRNE 
did not know of any after hour access that LEWINSKY may have had 
to the Oval Office. However, BYRNE did hear other uniformed 
officers mention LEWINSKY visiting the Oval Office after hours. 

BYRNE recalled an incident in which LEWINSKY, while 
she was still an intern, passed BYRNE at the- post. BYRNE 
asked her what she was doing there. LEWINSKY replied that she 
was going to see NANCY HERNREICH. HERNREICH came out of her 
office at that time. HERNREICH and LEWINSKY went into 
HERNREICH's office. BYRNE overheard LEWINSKY saying, "I'm sorry 
that happened, and it won't happen again." 

BYRNE advised that, while at the _ post at about 8:00 
a.m. to 9:00 a.m., BYRNE heard LEWINSKY's voice. BYRNE saw 
LEWINSKY talking to the uniformed officer at the-post. 
BYRNE believed that the officer may have been LEROY SYNDER. 
LEWINSKY then walked in the opposite direction of them post. 
BYRNE believed that LEWINSKY was a paid White House employee at 
the time, although be could not recall the date. 
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Shortly after LEWINSKY transferred to the Pentagon, 
BYRXE had a conversation with LAURA CAPPS. CAPPS asked-BYRNE if 
he had heard about LEWINSKY. BYRNE replied,"yes" and walked 
away, as he did not want to carry on the conversation. ‘2 

Around this same time frame, BYRNE was approached by 
TIM KEATING, while BYRNE was working in the East Wing of the 
White House at the epost. KEATING was "pretty upset," and 
grabbed BYRNE by the elbow. KEATING said, "You knew what was 
going on over there with LEWINSKY, and you didn't tell me? Now 
my butt's in a ringer." BYRNE told KEATING that it was, "none 
of your business, don't touch me," and "Should we be talking 
about this in the hallway?" BYRNE and KEATING had been fairly 
friendly previous to this encounter. 

After LEWINSKY left the White House, BYRNE stated that 
while he was on duty he saw LEWINSKY standing in line at the East 
Gate to enter the White House. The occasion was a White House 
Christmas reception. BYRNE approached LEWINSKY and told her that 
she was not supposed to be there. LEWINSKY told BYRNE that she 
was on the guest list. BYRNE replied, "Oh ya?" in a cynical 
manner. BYRNE checked the guest list and LEWINSKY was on the 
list as a guest. BYRNE did not recall who she was with. BYRNE 
checked both names off and allowed them to enter. BYRNE advised 
that a short time later KIM WIDDESS came up to BYRNE in a "huff." 
WIDDESS told BYRNE that he had "screwed up" and let LEWINSKY into 
the reception. BYRNE replied that LEWINSKY had been on the guest 
list and WIDDESS had approved the list. BYRNE advised that 
WIDDESS was clearly upset that LEWINSKY had gtined entrance. 
BYRNE could not remember the date of the reception. BYRNE stated 
that it was after LEWINSKY left the White House, and that it was 
probably 1996, as BYRNE did not work the Christmas functions in 
1997. BYRNE believed that the reception was for the Department 
of Defense or the Department of Defense Press Corps. 

BYRNE stated that after LEWINSKY left the employ of the 
White House, BYRNE saw her at a function on the South Lawn of the 
White House. BYRNE saw LEWINSKY being escorted by'US'SS Officer 
BRYANT WITHROW. Another uniformed officer .(perhaps BOB MARSHALL) 
told BYRNE that he could not believe that WITHROW would l_et 
LEWINSKY in. BYRNE advised that LEWINSKY moved up to the gold 
rope area, which is near the speaker's podium. 
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BYRXE advised that he had heard a rumor that the 
President had been seen by a staff employee in the West-Wing 
movie theater, with a woman other than the First Lady in a 
compromising position. BYRNE believed that the woman mentioned 
was ELEANOR MONDALE. BYRNE heard this rt3mor in a group of USSS 
officers late at night. 

BYRNE heard a rumor that LEWINSKY showed up at the 
Northwest gate of the White House one night. LEWINSKY told the 
guard on duty that she had an appointment to see either the 
President or BETTY CURRIE. According to the story, the President 
then called Sergeant TOM OWENS and told him that he wanted 
LEWINSKY allowed in. LEWINSKY was then allowed in. BYRNE did 
not recall the gate officer's name, but the officer was a rookie. 

BYRNE advised that on several occasions he and USSS 
Officer JOHN MUSKETT have mentioned LEWINSKY. At some point, 
MUSKETT asked BYRNE advice about the u post that MUSKETT was 
new to. BYRNE told MUSKETT that the access list to the Oval 
Office included NANCY HERNREICH, BETTY CURRIE, the First Family, 
and others. BYRNE believes he may have used LEWINSKY as someone 
who was not on the list. BYRNE was not sure if MUSKETT asked him 
if LEWINSKY was on the list. BYRNE stated that he and MUSKETT 
discussed this in a White House break room, an&that it was not 
long before LEWINSKY was transferred to the Pentagon. 

interview 
was to be 
represent 

BYRNE stated that about one week prior to this 
MUSKETT called him at home. MUSKETT told BYRNE that he 
interviewed by the OIC and that his father would 
him. avH 
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PROCEEDINGS 

PHtK- F@y name is Craig W. Murphy 
n Se&ices Incorporated. 

I;;% 
roximatel 

y is June 25 1998 and the time is 

Y . 
2:37 p.m. This de o&ion is bein held at 

1 Pennsy vania Avenue. N. d ~shington, 0. ., $utte 490. 
The name of the witness IS Ga 

Iildeposition of Mr. Byrne is being taken In 
B me. 

X6 
This 

e rand Jury 
I 9~ lnvest~ation conducted by the Office of the Independent 

[ IO 1 Counsel. 
1111 At this time. the attomevs will identifv 

r and I am 

c. 

i 12 j themselves tease. 
r131_ f&i! WIRTH: Mary Anne wirth. Associate Independent 
[~rlcounsel. 

MR. EMMICK: 
::;;I am an Associate lnde 

My name is Mike Emmick, E-M-M-I-GK. 
ndent Counsel as well. 

VIDEOGRAfiER: At this time the court reporter. 
i :i;will identify herself and swear in the witness: please. 

COURT REPORTER: 
~:$VHEREUPON 

My name ts Elizabeth Eastman. 

GAR’/ J BYRNE 
f::; having been calied for examination by the Office of the 
1231 Independent Counsel, and having been first duty sworn, was 
124 lexamined and testified as follows: 
(251 

I 
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A I do 
._ Q You do have an obllgatlon to tell tke truth ysJ 
3 i may be prosecuted for per)urj If you he. if you are 

:; ! misleaduq. or !f you answer I don’t know’ or “I acn’t 
: 5) remember ‘. 6 In fact. you do know or you do remember 
6 1 you understand that? 

DC 

:_.- A I do 
.s: Q Do you understand all these rights that I’ve 
9 I exolatned to vou? 

- r, 
.-A‘ A- l do. 
.,.. .--2 Q In addition, we’ve agreed with the Departme-,: of 
: :: 1 Justice that we will not pose any questions to you that seek 
: : 3 1 information regarding protective techniques or procedures c! 
.14 1 the Secret Service. includmg secunty technologies. 
::5iarmaments or devices wtthm or around the White House 
; I 6 1 complex. p yp;ounderstand that? 
ii71 

Q If any questions that we ask you today call for any 
[t! i of that info~atfo;~,,~lease let us know. 
i-01 
i211 Q 
[22]p[iVi 

‘“9 

In additio?. we understand that there are certain 
ed matters and 

[23]Wlllflo e testifying to B 
nvileged info~ation to which you 

ay. and we will attempt to frame 
i24 lpur questlons in such a way as to obtain nonprivileged 
~25~info~at~on. 

-__I --__ 
Page 6 

171 A Yes,.ma’am. 
181 0 
I 9 I that correct? 

Now, you’ve been deposed before in this matter. is 

Yes, I have. 
Just some general questions for this record. How 

ou been employed with the Secret Service? 
A little over seven years. I was sworn in on March 

,_ _,_.. . _- 
(151 Q 

A 
You are a uniformed officer, is that correct? 

1161 
0 

Yes, ma’am, that’s correct. 

i:iiduring the Clinton Administration7 
What have been your duties with the Secret Service 

Page 7 
Ill EXAMINATION BY COUNSEL FOR THE INDEPENDENT COUNSfi#_everybody that came by was either a passholder. an authorized 
121 BY MS. WIRTH: 

Q Can you tell us your name and spetl your iast name, 
t2 I appointment or uest 

I:iplease? 
0 &en-the Pre nt is not in the Oval Office, where 

(51 A 
i:ido you stand on your post a 

A 
&ib 

Cl 
I am Gary James Byrne. B-Y-R-N-E. 
I am going to first advise you of some of your 

Directly in front of the door wbichisinthe 

~76~rights. You are being de 
I’ve described this before a 

ralappearance. Do vou un posed 
today in lH3u of a grand jury 

iz; hallway. r? 
r71diagram, a$ l’l&~a~_lad to do it again. 

actual/y used a 

erstand that? r81 
isi .. A Yf+ I do. 

i : f ; jury 
Q This proceeding will be made available to the grand 

and it is being conducted under the Federal Rules of 
r 12 ~Cni&nal Procedure. You have the riaht to have vour 
i 13j attorneys present outside the mom. and. in fact- ou have 
I 14 1 hvo attorneys present outside the room, Is that ng -IX t? 
/I51 A That is correct. 

0 
;:76ithe Department of Jusbce, is that right? 

And they are Anne Weismann and Dave Anderson from 

I181 A Correct. 
Q If you wish to meet with any of them or confer with 

i:iithern at any time during the questions today you can ask to 
121 J have a brezk ty c&&so. Do you understand that? 
[221 

Q 
~~~~t~thful answer to which would ln~minate YOU. Do vou 

You have the right not to answer any questions the 

i z s j understand that? 

OlC-starr 

!:zlbe Exhibit Byrne #l. I’ll give you this 
I I 7 I of all, could you put your initials down (4 

men pen. First 
here on the bot&n 

r~eianci today’s date, which is June 25. 1998. 
1191 
[ZOI 
I211 
1221 

;::;where 
[251 

- Do you re 7 nize this ai a diagram - 

Aa Yes I O. - of the West Win 
A This is the West mg, correct. v\fi 

of the White House? 

Q Could you indicate v&h the letter and number 
you stand when the Presid 

0 
nt is not in the Oval Office? 

A Okay. This is the & door. The post, just for 

-----~__--__---~ _-.. ~_ __~ ~.. _~~ 
Page 2 to Page 7 
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j ! ‘record purposes. the officer here, his post responsibilities 
f -‘are from the back of the Cabinet Room to the back of the 
;; :dlnrng room, which rs right here. 
i4’ Q Can vou write DR where the dinino room is? 
!5’ A Certd;nl 
[F w w en the President is in the Oval Off&. 
[ 7 ; where is the 
!i‘: ,” %&ost still ranges from the 
1 B i-- I’m sorry I think I have made a mtstake. This I 

!:oidining room right here, and this is now Rahm Emanuel’s 
~l!:OfflCe 

:12i 
;13; 

Q Why don’t ou cross that out. 
A I’ll scotch hat out and I’ll imtial it. if ty 

i 14 j that’s okay. 
;15: Q 

:Islwav? 
Tha!‘s good. Can you mark an S for study, by the 

.--. , 
i171 A 
118! 0 

Certainly. 

[19loffice? 
And that is the President’s study off the Oval 

[20i A Correct And the bathroom. 
IZli 0 BR for bathroom? 
i22i A Ri ht. 

Q If %e Oval Office is a clock if you leave through 
r:: i the 9 o’clock door ou’ve indicated a rood to the ri ht of 
[ 2s 1 the door as you en er that passageway out of that *ty 8 oar, 

illj Q Oka 
[IS lyou take-a look an dy 

On this diagram, while you are there, can 
see whether you can point out where the 

119 1 pantry is? 
[ZOI A Certainly. This is the pan right here 

. 
IZipantry is? 

Q Canyoudrawanarrowaa . . mark It P where the 

(231 A Uh-huh. 
Q Is there a doorway leading from that hallway marked 

i:&iinto the pantry? 

Page 10 

III “0 

i:{this hallwa 

i:;that, 
x I was just going to say 

I61 Cl And one of those - 
171 A 
[ 8 1 goes from 

There’s a door here: and then.there’s a door that 

Q And~t~~~~~~~~~~~~~~al~ay~ 
the pan 

r:zinot marked on this diagram, correct? 
[Ill A No, it’s not. It’s just.a black line. 
I121 Q 
[131 A 

But in reality there is a door there? 
Yes, ma’am, there is. 

i::ithe 
0 

pantry - 
Okay. So, there are two doors. one leading into 

1161 
1171 “0 yes. 
rlelpantry - 

- from themallway and one leading out of the 

1191 A Probabl 
1201 Q Okay. x 

less than four feet apah 

121 Iroom? 
nd leading from the pantry into the dining 

A Correct. 

XMAXG’Z) 

Page 11 

ii: 
1:: 
:3. 

~$$Sc$..;;~;;z record.) 

[il Q Can I ask a followup questlon? With respect to the 
( 5 j doors on either side of the pantry. are they usually locked 

[211 Q And when 1 ou say the outer one, you mean the door 
122 1 that leads into the halhva 
[231 . t A Correct. es, ma’am. 
124 1 BY MR. EMMICK: 
1251 Q If I could ask a followup on that again? 

A Sure. 

I 111 door - is it oica 
Q Hure. 

to identify it like that? 

---. 

I201 
r211question. 

It is opened and closed daily, to answer your 

I221 Q 
A 

How long have those B been around? 
You know, I’m not real sure. I know that Nelvis 

~~~~~~~ of them made uEgy the White House 
y Put, you knaw, Pecide&iaI4eal&o+Uen?. 

;‘ 

Page 13 
I I IThey’re probably 10 years old or so. 

is to make sure that the 

. . . . . . . 

QX-“. 

0 Just a final followup then. 

A Certainlv. .--, 
[I71 Q 

A 
So it’s like a small hallway? 
Well it’s not a hallwa 

i:%he pantry into the dining room. An dy. Its just walking from 

120 1 left and 
then you could turn 

[ZI lbe sta rkI 
ou’d be - I mean, as soon as you turn left. you’d 
mg m the hallway right in front of the Prestdent’s 

1221door to his studv. 
i23i 
I241 
[ISI 

Q [see. All right. 
BY MS. WlRTH: 
Q So, it could be uSed as% passageway? 

_~~ ~.~ 
___-~- Page 8 to Page 13 OlC-Starr 
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A Oh. certainlv. I mear :t is bv the stewards and Ill 
I?! 

XMAX(Y3) 

:: by us. Sure 
Ej Q Now. you said earlier that dunng the Clinton 
! 4 IAdmrnrstratron vou’ve been oosted at m 
j5j A That was my’first position with the Cknton 
; F, !Admrnistratron. wrth the exception of when they first got 
: 7 1 there I worked the rotation, the outer security posts, and I 
F 3 Iworked at the Oval Off& part-time And then after I left 
; 9 1 the Oval Office. I was assrgned to !“e tour sectron. also 

::olknown asSpe cial 0 rations Sec!,c:l. And I worked there for 
: ; 11 a year until 

p” 

i’Zl 
Cf3! 

Cl 
left for he Trarntng Center. 

A 
When did you o to the tour sectron? 
I believe it wou d he&? been - I don’t have those 9 

! 14 !dates wrth me. I know I’ve given :cc.!mony on thts before. 
::ijSo. I’m not - 
[I61 Q General1 ? 
1111 A It would P ave been, ! Think it would have been in 
: : 8 1 the winter of ‘96. 
I191 Q 
1201 A 

How long have you been at training? 
It was a year this past February. 

(211 Q So. from the winter of ‘96. going back, for how 
;zz along did you have the - post? 
1231 A 
[241 Q 

Approximately a ear and six months. 
So, through all o f’s 95. 

[?51 A Correct. 

Page 15 

Ill Q Some of ‘94? 
(21 A 
(31 Q 

I haven’t looked at the date in so long. 
But all of ‘95? 

[41 A Yes, I believe that’s correct. 
I51 Q And part of ‘96? 
[61 A Yes. 

Q When did you leave in ‘96? When you say the winter 
Iiiof ‘96. do you have a rough idea when? 
I91 

[lOI $ 
r111work? 

%~?“,ck%f~t~~d@f~~~%k shift did you 

A I rotated. We call it :ito tricks. The daywork 
i::ishift is 630 to 2:30. I work a week of daywork shift and 
[ 14 Ithen take my two days, which for me were Saturday and Sunday. 
rlslThen I come back to work on the &emoon shift five davs of 
ii6jthat. and then the two days off. 

. 

Just for the record I did 
I:iiof times I worked straight thrbugh. 

- i mean, there’s a lot 

tlslof overtime invotved in this job. 
i JU know, there’s a tot 

So.’ 
1201 Q 

A 
And the day shift is from when to when? 

;::;2:30 to 1030. And m&right shift, ‘l;rr:ch is a permanent 
The day shrft is 6:3c to 2:30. afternoon shift is 

t231tixed shift, they do not rotate, is 10:X to 6:30. 

~::;located? 
Q When you worked in the tour section, where is that 
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Q 
A 

$Lp;T;K House at some pornt? 

i3i Q Okay And you’ve also teshfied that you had seen 
14 ~Monica Lewrnsky In the area of the Oval Off& at some trme. 
f j 1 correct? 
161 A Frrst. wrthout revealing any privileged rnformatron 
17 land on the advrce of my counsel, the answer is yes, I have 
[ 8 lseen her in the area 
[91 Q Okay Now. I’m oing to call our attentron to the 

i 101 

P 
eriod of time of the governmen 8 b shutdown. 

1111 hat? 
0 you remember 

IllI A Certarnly 
i131 Q 

A 
And do you remember rough1 

I141 No, because there was actua ly two, if I’m not Y 
when that was7 

[lslmistaken. 
I161 Q Okay 
[I71 A I remember A was cold. That’s all I can remember. 
I 18 1 It was the winter. 
ii9i Q Okay. 
1201 A The reason I remember that is because there were 
t21~pictures of House S 
[22]on, and they called l! 

eaker Gingrich with the Santa Claus hat 
rm The Gnnch Who Stole Christmas. 

t23lThaKs the only reason I remember it was during the Christmas 
[zclshutdown. 
1251 Q Okay. 

Page ia 
(11 A 

Q 
He’s not goin 
Do you recal 19 

to hear this, right? 

i:iduring that shutdown? 
any encounters with Monica Lewinsky 

t41 A Before, I answer that question. I wonder if I could 
tslstep out a$ s,,;.wrth my counsel. 
IsI 

(91 THE WIRJESS: 
t lo 1 will fulfil your wishes. 
1111 BY MS. WlRTH: 

I221 Q 
A 

Jennifer Palmieri was his assistant? 
I believe that was her last name Yes thars her. 

!::iAnd Monica had had - as I mentioned before i had bad 
t251encounters withberbefefe$ywrg-togainac&a t&bltuea 

z 
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A The office for S 
r[:iis in the basement of the East K? 

cia! Operations. or tour section. 

Q 
tr,c 

131 
[41 A 

And that was your point of operation from there? 

Q 
Yes. ma’am. when :I-. :.!he tour section. 
Now, you test&d p-r%;iously that you knew Monica 

i z; Lewinsky. correct? 
t71 A That’s correct. 

Q And you knew that ,< _ .vas an intern in the White 
1:; House, you told us previous1 ? 

I101 A Thatiscorre . c! 
Q And you knew you ,;‘d us previous 

I::;point she moved from being air intern !o being a ful 
that at some 

&me 
r 13 1 paid employee at the White House, is that correct? 
[I41 A I’m so 

Q Sure. rV 
. Ask that o’ee more time? 
ou testiir :;tviously that she moved from 

I:iibeing an intern to a paid employee a: some point in the White 
rl?lHoUsE?‘) , _ , . _ _ _ _ . 

A Okay. Yeah. I do+ TOW I can’t testify 
t ii{ honestly you know if she was ac- 2 ’ being paid or what. 
r2orBut I know her w&ion was an inte. “jnd then she had the 
itliblue pass. a permanent. I’m assur ., ves. she was beina 
i22 jpaid.’ 

-._ 

Q 
1::; knew thatihe ~osn~~ll-tune emp!e; .~a. 

Okay. So,, based on :heTass that she wore, you 

(251 

Page 19 
I i I around the President% oftice. 

[ : :; the side Roosevett Room door cut across to w 
And so basMtywhatiiether@o ia 

TFogh . re the 
tlstbathroom was, and that’s the l&t I saw of her, I mean, 
[ I 6 1 through that incident. 

Q 
I:i;where was she coming from and what direction orn to? 

When you said you saw her coming down the hailway 

!$!Stafl’s office that area which would be the same area as 
A Ibe&eveshewascomingoutoft8eC%efof 

t21lthe Vrce President’s &ice. and she would be traveling 
122 Itowards me in an easterly drrection from the west. 
1231 -Q 
[24]this diagram? 

So, she’s coming from the direction of room 11 l-on 

1251 A Correct. 
_- 

OlCStarr 
._.- 

Page f4 to Page f9 

- 
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II Q And did she have papers with her7 
.^ A I believe she had somethrng in her hand, yeah. I 
1; ;couM?‘t tell you what It was. 
14: Q 

A 
Do you remember what time of day it was? 
No, I don’t. I can give you an educated guess and 

[z;say ? was daywork. but to be honest with you I’m not sure. 
17 IYOU are talkrng about quite a long time ago. 
LY! Cl And da ork is the 6:30 a.m. shift? 

A Right. 8? orrect I’m sorry. I thank it was the 
[ iii afternoon shift It was the afternoon shift. As a matter of 
t ii! fact d could have been actually dark when this took place 
(12 1 So. R was robably after five or 6 o’clock. 
(131 Why do you think that? 

I just remember it berng dark in the hallways. 
i:ziThere’s no sunlight anywhere. I know that sounds silly 
[ 161 because there are not many windows, but ! think I went on 
117 1 break nght after that. I’m. I m almost certain it was dark. 
1161 Q Do you remember what Monica was wearing? 
t191 A No, I don’t. 

Q When you first asked her, where are you going, what 
Ilylwas the first res onse she gave you? 

A !8he said I believe she said I have to deliver 
I::ithis to somebody. And basicall I just ut m hand up and 
(24 ISaid. Monica. you know, somet x- P J ing t0 he e ect, It doesn’t. 
t25jmake any difference. go around the other way. And she dd. 

Ill Q 
[zltoo? 
(31 A 
[ 4 1 conversatig. 
t51 
I61 A 
I71 9 
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And when did she say she had to go to the bathroom, 

Right about the same time. It was a very quick 

So, you directed her through the Roosevelt Room? 
Right. 
Which leads towards the bathroom, does it? 

Page 22 

t1jwas. I believe if I tell you, though, I would be revealing 
~2 1 priviied information. 

Q 
i:iwhich story is it, or which story are you telling me. 

All right. Did you ever say anything to.her lie. 
Dtd 

jsjyou have a view that she was telling you different stones 
i .S IJust to get somewhere? 
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Q And what was that course of dealrng If YOU can 
: -tell us wrthout reveakn 

P 
pnvrleged Information? 

A Certain y, I can, without revealrn 
: ~rnformatron. There were numerous times. and P 

any pnvrleged 
can t remember 

J .each one rndividuall 
Y 

But there were numerous hmes where I 
: -.: had stopped her be ore. ._ And I had discussed this with the other officers 
: 2 ‘that worked these posts. I had told them that I felt that we 
z’should keep an eye on her and watch her, because she, in my 

: 3 : oprnton. she kept gorn 
.. be and she always 

~~~~other. 
ha % 

to places that she wasn’t supposed to 
some kind of story, one way or the 

‘-7. Q And you say you had stopped her bef 
I j always or usually in this partrcular hallway where the 

Was rt 

: : 3; post IS. or other places as well? 
ere 

:I_;; 
: :-idirection. tto. 

Well, it could have been coming from the other 

::?I Q 
A 

When you say the otherdirection. what do you mean? 
!I?! Which would have been In this area, and her coming 
; 2 3 1 from the area of the press lobby, Cabinet Room area. 
!Z>i Q Whv don’t you iust write in - 
1221 
[231 Aa Cerfain’y. - . 
124 lthink works. 

- Press Lobby, or PL maybe up there, whatever you 

[25! A Qkay. This is actually - 
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Ill 

15; 
141 

Q Wh 
A Yea P-R-E- I’msorry. K 

don’t you write Press? 

Q That’s all right. 
A I’m a little nervous here. Okav. Now. this would 

isibe - 
Q Just for the record vou’ve written Press and 

It i you’ve crossed out a previous wr&ig which is not spelled 
; i 1 correctly? 
191 A Right, incorrect. 

[IO] Q Do ou want to initial that? 
ii?] A Cer?ainly. 
r121 Q Where you’ve marked Press, that’s the press room? 
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III A Correct. The haltwa leads from the area of the 
t2 1 mens’ and bdies’ room all the way 1: 

BY MR EMMICK: 
ack to the west lobby. 

I31 
Q I do have a cou 

I : 1 Wrrth asked you whether or no P 
le questions. One was, when Ms. 
you made any comment along the 

[ 6 1 lines of, you are giving me two stories, you started tatfdrg 
t7labout your rm 
[ 8 1 I wasn t sure P 

ressrons of Momca as berng.manrpul+rve. But 
understood what you had sard to Monrca about 

[ 9 1 the two stones. 
A Basiilly - I don’t remember exa 

I :!i but it was either it was something to the effect of “UT 
what I said. 
don’t 

[ 12 Iwant to hear it. ‘vou know, I.mean. not rudely, b& you 
rl31know. ii doesn’t make anyMereneeteme,~ookrmw,there’s 
[ 1 41 no reasoner ypuG.oome this way. 
I151 

i it i was I 
A 

said 
That’s basically - I don’t know exactty what it 

to her. You know, rt could have been something a 
[ 18 1 little more smart-ale&y. You know, we kind of had a - you _ 
[ 19 1 know, I can’t speak for her side of our working relationship. 
1201 but, you know, from my side, it was basically an irritant. 
1211 And it wasn’t just because she was Monica. 
(22 lfew of the interns. But she stuck out. 

ft was quite a 

She was the one who just never seemed to understand 1 
i::iand just thou ht that 
[ 25 ] respect what 9 s 

- I ‘ust got the impression she didn’t 
he Secret ervrce did and, and wasn’t concerned 

OIC-Starr. 
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;; !wlth our concerns of, you know,. of course, the President’s 
[ 2 i security and his privacy, which IS one and the same 
f 3 i sometlmes. 
14: Q When she told vou that she had some papers that she 
1 si needed to;ave signed - am I *stating that right? 
[i‘ She did not say slgned. She just said, I believe 
[: i she said somethlng to deliver. 
15: Q 
19: A 

,“,o,n;;yng to deliver? 

IlO] Q 

cl!: A 
Where did you understand her to mean, deliver to? 
I don’t know, and it didn’t make any difference, 

! 12 1 because even if it was the President’s secretary’s ofice. 
[ 13!she still should have gone around. 
j14: Q Okay. 

A There was nothing in between where I was, other 
i 1: j than the President at the time 
117! Q 

iisi 
Where do you think she wanted to go? 

A I don’t know. 
Q 

jaziwanted to oo? 
Do you have any impression at all about where she 

,I ldellvenng anythlng to, for the Presdent 
, 

j;idelrveries. 
Q I’m not actually askmg an thm about actual 

I’m asklng whether she said t at s e felt she t: ?l 
; 4 i had authority. if you will. to walk In that directton based 
[ 5 j on somethlng that the President or someone else had told her 
!61 A Right. To the best of m recollection, no. I have 
17 1 never had that conversation with her I; nd. of course, that 
c 8 ]is without revealing any pnvlleged Information. 
191 Q Yes I understand One final thing. YOU 

i 1 o 1 mentioned that you had told others about your concerns about 
L 111 Monica. 
II:! A Uh-huh. 
(13; Q What I’d like to try to get a little clearer on IS 
i 14 ]why you felt it was necessary to tell others, what others you 
r I 5 1 WOUM have told. 
(161 A Sure. Certainly. 
Cl71 Q And how you would have characterized it. 

[:iithere 
A 

to 
It was one of our Jobs. as an officer working 

ass this information. slgnficant information on 
[ zo 1 to the o icers that relieve you, and even. to the agents that 9 
[z~]work the posts, the area,, when the Preqtient’s there. 

i::;everybod 
If you are hawng a problem wdh somebody you want 

rzrlsame ba J 
to know about it. so they can kind of fight the 

le you are. You dpn’t want. you don’t particularly 
[zs]want them, you know, allowlng her to do something when you 

.--I 

1211 A 
Q 

I certainly don’t. 
Based on these other conversations that you had 

i :: jwith her where she seemed to be wantin to go somewhere where 
[24] 

r 
P ou thought she shouldn’t be, can you te where she wanted 

I251 0 go? 
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I felt like what she was 

i 9 j stating that coirectly? 
A She tried - yes. And I felt like she tried to 

I:iiproject the the the air that that she was always doin 
rlz]something’imp&tant, you know, which, you know, gra ed 9 me the 
[ 13 I wrong way. 

Q Did she ever say anything along the lines that 
[ :t&he’s entitled to be there? 

A Yes. She did I’m sure. I don’t remember an exact 
i :t; incident but I do remember k?lnd of reading her the Riot Act. 
[ 18 ]so to speak, what her responsibilities were a* what Fine 
rlg]were, and how they clashed, and who was going to win. 

Q Did she ever say that she had been asked to bring 
:‘2!ithings there, either by the President or by Betty or by 
f 22 1 someone else? 
1231 A Could 

I::;bting pape$ th%& had been aske 
that she had been asked to 
to go to the Oval 

Page 30 

[ 11 are telling her not to. 
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r11Dftice area, by thePresident by Betty, by Nancy Hemreich. 
~2 1 someone In authonty? 

A I don t feel I can comment on anything about the 
I:; President without revealing any privileged information.. But, 
rslyes. I do remember one time when she was, another incident 
[ 6 1 where she - that I have discussed before - where she was 
[7]coming down the hallway and she wasn’t actually delivering 
[s]anything. but she was going to meet WIUI Nancy Hemreich n 
rs]Nancy’s office. 

Q I was trying not to ask of things about the 
::!1President that vou had seen. I was trying to ask - 

G -c20rrect. 
_ - 

-what she had said to you - 
[I41 

“0 Fght. about whether the President had invited her or 
f:~~suoaested she could be there. 
i17j -- A Okay. 
[I81 Q Do you understand what I mean? 
I191 A Yes, I do now. I do understand what you are 
rzolsaying. 

I think it’s best that I err on the side of the 
$: lprivilege and 

bu Y 
ou are welcome. you know,, I won’t answer that 

rz3lany more, you are welcome to re-ask ti in any other way. 
[241l mean, 1’11 be glad to t to keep answenn these 
[25]questions. I just don’t t tnk I can commen on her possibly x- ? 

OlCStarr 
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111 “0 Certainly. - or agents, what other people would you have 
I:Imentioned your concerns to? 

A Thatwouldbeaboutit lmean I had lbelii 
i:iI’ve discussed this before but I had mentioned m c&ems 
[6]abOIJt interns in 
17 1 at that time was 9 

eneral ahd Monica to Evelyn LX .& 
Deputy Chief of Staff. 

rman. who 
he 

181 Q 
A 

Did you mention it to your supervisor, for example 
191 Yes. I. I - you know, I may have, but it’s 

‘10’p”” ble that I didn’t because there’s quite a few things 
111) hatwe-it’snotthatweleftthemoutofthekop. But 
[ 12 lif it was anythin 
1131But stuff like tha 9 

of significance, we went to them about it. 

[ I 4 I day, every hour. 
, this 1s stuffthatWppenseve4yMgle 

You’re not oing to beat your supervisors to death 
I::;overthis. If ou do t e ‘re oing to wonderwhy you’re 
rl7lthere in the f&t pIa&! iou%iow I mean you’re there to 
I 1s1do a iob and to take at least so& of the tieadaches and 
i i 4 i resgnsibility. 

Q In the same wa that you have described letting 

(221tad. did others convey to your 
i:y; our successor ofticer or agen s know about concerns that you 

I231 
(241 .G Certainly. concerns that they had about Monica? 

A Certainly. 

Page 26 to Page 31 
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Q 

II, 

A 
What were the nature of those concerns? 

:: 1 can remember drscussrn rt wrth 
Basrcally ~.same~~~~f~~~%~.~e~~~~d it. 

artner. who was Dan Or akowski. We discussed it from trme 
: 5: o ttme And, you know, we discussed other employees, 

i 6 : believe me. that, you know, different things. And some of 
’ - : them not so much security concerns. We discuss a lot of 
.s .thrngs. I mean, we’re no different than anybody else. You 
3. know, we probably made little jokes about people from time to 

:;:-time. 
::: 0 Having in mind that it sounds tike several people, 
!__ - neither at the uniform or the PPD ieve!. had thus concern in 
‘1 j.mrnd. was it anythin 

9 ::-r.with you aia group. 
that the supervtsors ever drscussed 

,:i. ,--. Not to my recollection, nothrng formal. I do know 
; 1 E : there was never an 
: i’ 1 complaining about x 8 

paperwork enerated, you know, 
er or anybo y else. We did things 

I i e : verbally pretty much. 
:13: Q 

[:a;generated? 
Why are you so sure that there wasn’t paperwork 

!2?’ A Because I’m lazv and that means that I would have 

‘I 1 

ij2; had to generate - 
1231 

124i 

(251 
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I:; 
A I refer the voice. 
MR. E~MICK: That’s all I had. 

I31 BY MS. WIRTH: 
I41 Q 

[ 5 1 her to 
A Yes. a little 

a little - I 
a little 

I asked. I mean, I physically 
r101S0. 

._ _ 
[I’,’ Q Okay. 
I 12; 
il3i A 

Q 
I stood in her way, yes. 

r141 I’m oing to change the subject for a moment. Do 
iI5jyOU knowpya+;$l;;? 
Cl61 

(171 Q 

A 
Whit is his job? 
Just for the record, I call him Nelvis. Is it all 

::89iright if I continue? 
r201 Q 

A 
You can call him that, fine,,sure. 
Nelvis was a Chief is a Chtef Master Se 

1% i the U.S. Navy. He’s assigned to ihe Navy Mess at the 
eant in 

#bite 
[23] House and his ob is to be the steward for the President. 
124 ]And basically i! s to take care of all the President’s whims, 
t251as far as food. service, and some of the President’s senior 

Page 34 
;; 1 guests, like Heads of State and stuff. 

Q How lono dtd vou know him? 
.-I 

A I guess 1% k&.&t Nelvis ap roximately four, five 
i:iyears. I don’t know how well I knew him be ore I started P 
tslworkin there probabl not very well. But from the time I 
t6jstartec?workir& at the &val office I fat to know him very 
I 7 swell. We worked hand-in-hand. niah -anddav. vou know. Verv 
isjnice man. 

_ 

’ 
Cl . And is part of the reason for that the fact that 

if;” *po$ te$t-Ysz&&@‘;. -’ - 

i13j A Yes. And we had a good, you know, the Secret 
t14 jService and the people, the military people, we have a good 
I lslworking relationshi 
[ 161out of our ways to ake care of each o PV 

and we seem to o out of each otheh, 
w 

rl7talso for us. 
er, and they did that 

ll8l 

I191 

1201 

2 

Q 
I%%& - I’m sorry. Go ahead. 
No, go ahead. 

I211 A 
t22tthat 

It wasn’t uncommon for the steward, if they 
ou were working over or hadn’t got a chance to eat, 

rzslthat hey would do something for you. So. As far as food r 
t24lwent. 
1251 Q And Nelvis has done that for you? 

realize 
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A Oh. absolutelv. 

XMAX(hl6) 

, - 
12) Q Okay. ’ 
i3: A 

Q 
I gained 15 pounds Sorry Go ahead 
Can 

i:;with hrm in terms o Y 
ou descnbe the nature of our relatronshrp 
how fnendly now close? 

I 6jsocialize wrth hrm. that sort of thin07 
bid you ever 

:I:! We were ve 
: 13 1 know, we talked to eat x 

good fnends at work. We had, you 
other about different things, the 

[ 14 lsame thongs that you talk about wrth your friends at work I 
! 1 s 1 would say,, you know, to kind of generalize tt. 
i 161 relatronshrp. 

Great working 
ou know. He called me by my last name, Byrne, 

[ 17 land I just cal ed him, like everybody usually called hrm, r 
rlelNel. 
I191 We had ~tUgether.~-Imaw.it seems-tike in 
12olmy mind almost every day, you know, ni ht and day. So. 
I211 Q Do 
1221 A Ce ainlv. x 

4 ou know Glen Maes. 

ir3i Q 
I 24 1 stewards? 

And he’s also another one of the Presidents 

t251 A Right. Senior Master Chief, the last I heard, 

_~_____~~.~.~ 
Page 36 

I 11 trying to 
~2 1 Senior C 8. 

et promoted to Master Chief. Or. excuse me, 
ref trying to get promoted to Master Chief. Same 

13ltype of relationshr 
(41 Althoug I I’d have to sa 
ts jweren’t as.close as Nel and I. jus r 

that Glen and I probably 
probably because a lot of 

[6]the down time that.Nelvis had, when he wasn’t actually doing 
r7janythrn 
[ 8 1 time, w 8, 

we would actuafjy. you-know talkfrom time to 
ere Glen had hobbies and stuff. He drew while he was 

[ 9 1 there. And if he wasn’t serving the President he did other 
[ lojthrngs way - I shouldn’t say way out of the scope of his 
[ 1 I 1 job. He did whatever was asked of him. 
I121 
[ 131 would be 

I remember him wrapping gifts for the President 

[ 14 jstaff didn ? 
iving to people on holidays and stuff, because his 
have time to do it, or they asked Glen to do it 

[Island he would do it. You know, they had - so, I was probably 
I I 6 I closer with Netvis .__,~ ~~~ .._~.._. 
[I71 Q When you say Glen wants to get a promotion, is this 
I 18 I something recent, or - 

A 
!:i!know. time for him to by to get 

Oh, no. This is just his career. It’s just, you 
romoted. 

Q 
I::; Lewinsky had a rela tonshtp with 

All yht. N,ow 8”agow whether Monica 

[::ifriends. 
A Yes, I believe they were friends. I know they ware 

I251 Q HowQyouknowfJaat? 
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A 
I:; information, I have seen them talkMg to each o 
I 3 I have to sa 

of course, without revealing any&?izl 

[ 4 I where I fe 
I felt like that she - this I another instance 

lr. lrke she tried to make a friendship with Nelvii 
IS I because of where it was he worked, and his proximity, the 
[6]pantfy t0 the oval Office. 

~~~with him? 
Q When did you notice that she began a friendship 

t91 A You know, I real 
riojexaotly. I would say probably a Lthetimashebecamea 

can’t answer that question 

I 11 I full-bme employee n the East Wrng. 
I 12 I accurate, actually. 

I think that’s pretty 

(131 Q Bjj-tbe wy;bt -4mdc #ix 8 memen:. 
1141 A Yes, ma’am. 
1151 Q That incident that ‘ust discussed a few moments 
; ; ,” ; y&p&; ~~~i~~~i~~~~h~~a~~~~~~d~~~~g her 
[ 18 1 point or a full-time employee? 
1191 A Yes, she was. That would have been during the 
tzojshutdown because that’s -when you asked me that, that was 
t21jthe question. 

Q 
%;Nel when she was already a fujl-hme em’ 

But you noticed you said her relationship with 

= A 
loyee? 

Yeah. I mean to me. it’s Ike when she started 
I :: i becoming more friendly with him. 

f! 
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(1: Q Drd you ever see Monica with Nel in his company. 
[: .tcg?!-er with hrm? 
I3 A At work I mean, yeah,, in that area, certarn 
Id’ Q r? 
[ 5 1 them together? 

Do you recall specific Instances when you rd see 

(6: A Yes. Just ive me a minute to make sure I’m on the 
[y.ngr,! !rack here, as far as &e privilege ys. [7: A 

Okay But at some point she moved into the pantry7 

Q 
Yes, the pantry 

iSI I belreve I’ve already talked a out this incident 18! And you followed her? 
[ 9: and ITi reiterate it. Yeah. Walked up to the door, said, Monica you 

Q Okay. Before you et started is this the incident 
i :y ‘where Nel);s says somethrng to %nica about the - 

to be In here, come on out. I may 
the elbow. I say grabbed, you know, 

ill: About the joke7 I don’t remember tf I drd. But 
[13’ Q Paula Jones case? at was somethrng I was, had done to many people, you know 
114: A Correct Yes, that’s the only thing I - 
r15; Q And you’ve testified at your deposition about that L151 A 

Do you know whether Nel saw that, saw ou do that7 
You know, I don’t know. It’s possible his !J a&c was 

(16: previously? [16lto Us. 
117: A I’m not sure if it was the deposition or the [Ill Q Did he ever discuss this incident with 
r I*! intervrew. but I have tesbried. yes, ma’am. A You know, I’m recalling somethin 

Q Other than that time when you saw Monica and Nel 
i:iitogetner and you heard the comment about Paula Jones, have 

[ :iI remembered previousiy. -;lust give me aminute 
[2o 1 sure that we’re not in a privileged area. 

~21 lyou ever seen Monica and Nel to ether? Yes, I believe I actually said something to Nelvis 

I::it 
A Yes I have. You t? now, I’m sure I’ve seen them I:::about it making me nervous when people did that, and he 

oze 
ether again in the hallway. I mean, nothing monumental 

by on business that she. 
t23jagre@ng with me. And then that was that. 

t24 lot r than, you know, her passin 
t! 

[241 Q When did ou have that conversation with him? 
t251should have been there for, and er stopprng and saymg ht to I251 A I believe a x er she walked away. I said, Net, I’m 

Page 39 
[ 11 him and then proceeding on, that type of thing. Nothing - 
171 Q Do vou have anv memory of ever seeing Monica go 
i;iinto the pantry? * 

A Without revealing any privileged information. yes, 
I :i I do. As a matter of fact. I actually verbally asked her to 
j6lstep out and she did. And I toM her, I remember saying to 
17 1 her ou know, you’re not even supposed to be I” there. And 
te;she $i ed to make it look like Nel had invited her,a there. 
IO1 Q Start from the beginning on that rnudent. What 

110 J did you first see? 
A She was already, she must have come from - I’m 

i$iassuming she came from the area of the Chief of Staffs 
~13joffice. - 
l,P, 0 When YOU first saw her, was she in the hallway or 
;;;;in the pantry? _ 

A She was standing in between, she was standing in 
i :t i the doorway of the outer pantry door. And then she started 
118 1 to proceed - as I walked towards her, she started to proceed 
flsjinto the pantry towards the dining room and I verbally 
tzojcalied her back and she came out. And then that was that, as 
tzllfar as I remember. 

Q Did she make it through the inner pantry door by 
I::& time you cau ht her if du remember? 

A I ont &al. I mean no shedidn’t. KS 8 r 
I::~possible that maybe one of her feet L y&t know. thii is a 
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[~~small mom. 
t21 

2 l?$&ble that one of her feet - but I can say 
i:;that I don’t feel she d as far as 
tslas far as like the tab 7e 

- I know she didn’t get 

( 6 1 entered the room. 
, you know. No, I don’t believe she 

Do I know she was? Yes, I do. I feel that she 
~:~~was. I don’t know what they were saying, but I feel that ha 
t~s]was speaking out to her or, you know, vice versa. 
1201 Cl Do you remember anything about what they were 
pi=,,? 

A No. ma’am. I don’t. 
,..-‘ 

I231 0 When she walked into the.pantry. do you know 
r24jwhether she had already seen you? 
I251 A I don’t believe - I believe she probably did and 
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asked her to leave? 

took 

ii7i A No, no. 
Q 

~:~~happened? 
Do you remember what time of day this was that that 

I201 A 
Q 

No, ma’am, I don’t. 
Do you know whether she was an intern or an 

~Z~employee at that time? 
1231 A 

Q 
She would have had to have been an employee. 

I241 why do you say that? 
I251 A BeuusaUbinklwrould~..fLBaJLBdOUta 

3 

I 1 I little bit morfe if $a_~ 

Page 43 
ras an intern in there. 

:an I add somethng? 
I sure. 

181 , Another reason I think that it was after she was a 

,~~~~n Iike zmnno,,f$dshio or w,~~~~~*~~~ -..- __- - 
rmanent emplpyee was because for her to do that would have 

iii$i%acttiheachZ knob-i. to &~&i~~,“eveven for 
[ 12 1 her to be that brave to &p into the pantry. So, it would 
j:;;p;;np_n after when she,-yW k~,-BeunreaaEaatW 

i;;i-~~~‘-‘--h . Do you have any knowledge as to whether Nel-knew 
;;;;that she was m the rntr? 

A No. Ike can’t remember if his back was turn& 
,_“,_. ..__. 

Q So you don’t know if he was looking at her when she 
[:zjwas standing in the pantry? 
1211 A No, I don’t. 

Q And when you went in to get her out of there, did 
i::iyou look at Nel at all yourself? 
I241 A I believe I remember seeing his backside or his -: 
[zs]side. you know. And I didn’t actually have to - you know, 
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llke I said. we’re talking about a small room. Alls I had to 
: f ‘do was reach and use my votce you know. verbally bnng her 
: 3 out, and that was It. 
!4. Q And to the best of your memory, she never made it 
; 5 into the dimng room? 
ji A To the best of my recollection. no. 
.- 
:g 

BY MR. EMMICK. 
Cl I have a few questions that are on subjects that 

1 g: were covered over the last five or 10 minutes 
‘:C: A Could I go back for a second? 
;:I; Q Yes, absolutely 
,,_1- A To the best of my recollection, she didn’t 
:i?:further than possibly one leg Into the dinmg room. She c? 

et any 
Id 

[ 14 : not, she did not step into the room. 
Cl Just rather than saving them up until the very end, 

i :z! I’ll just ask a couple of followup uestions here. You had 
9 [ 17 1 mentioned that you thought that he fnendship beve$n Monica 

r I e 1 and Nel might have been intenttonal or manrpulabye. In a 
[ lglmanner of speakin 

?* 
that she was trying to curry his 

:zo!friendship in order o - 
121: A Yes, I did feel that way and I still do. 
[?1: Q Did you ever express that to Nel? 
1231 A I don’t think so. I don’t recall it I mean, I 
(24 1 had a job to do there, but.1 alsq tried to mind my own 
rzslbusiness. too, I mean, a llttle bd. 
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nQ Did you ever ex$reFs.it to anyqne else? 
I don’t recall. b this IS somethina that I. I 

IIlj Q Sure, absolutely. 
A 

i::jrelationshi ? 
Are you talking about any kind of physical 

[141 1. 

1151 A ~~~%?%%%$now~. No. 
Q We’had started talking about el and conversations 

ii,” i between you and Nel about Monica. or possibly when Monica was 
rlalthere. 

MR. EMMICK: We haven’t talked at all about Glen 
[:ifMaes or at least while I’ve been here. Do you want to talk 
t2~~about’Gien Maes afterwards, or can I just pop in a question 
r221here? 
1231 MS. WIRTH: You can do it now. That’s fine. 
I241 BY MR. EMMICK: I 
I251 Q What about conversations with Glen Maes, even 
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(1 lthou h you were perhaps less good friends with Mr. Maes than 
t21with&ayani? 

A I I don’t recall ever discussing her with Glen. 
I : ; We just talked about other thi s. I don’t ever remember 
[sldiscussing her Monica, with %n. To the best of my 
[ 6 ] nXOlkX&WI. I don?. 

Q You had mentioned that you saw and overheard Monica 
[i :and Nel having a discussion and there was a Paula Jones- 
[ 9 1 related co;rne~t$at was made. 

1101 
Q I’m sure this is something that has been gone over 

I:: !before. and I apologize if I’m - 
1131 Aa No, ?o. that’s fine. 

- gotng over the same area. But, as I by to 
I :: 1 envision this in my mind I’m unclear about sort of the tone 
11610f the voice. Were theyiryirtg to be restrained about what 

i22j 
,711 

0 
A 

Why don’t you tell the story? 
Yeah, I think it would probably define it better. 

BY MR. EMMICK: 
Q Yes, please. 
A I was stationed outside the Oval office at oost a 

i;;i@ I belie;; it was day work. Monica came dti the hallway. 
t25lShe said, I’m - I saw her and she said, I just want to. I’m 

XMAXiLl 
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[ 11 on my way to the Chief Of Staff S Office to pick somethln 
[ 2 1 up. I ust wanted to say hi to Nel. somethlng to that effec 
r 31And said. okav 1 

9 
.~. 

And fhe wa 
I:jjust bullied her to dea r 

she said It made me feel llke I had 
h. which I had, I’m sure. And I 

1 sisaid. all right.. you know, he’s standtng right there in the 
i 7 I hallway. wnat’s the harm. 
18: So. they started talking standing in the hallway 
f s]And he sa!o. I don’t know, I wasn’t really listening too much 

[ 10 1 to what they were sayin 
.o% 

I was closer to the door. And 
[ 111 then like a certain pen of time went by, ma be it was a 
I 12 Iminute, maybe it was two minutes. But then Y felt, well. 
[ I 3 1 oka 

I? 
It’s tune for her to push on. So, I started kind of 

[ 1 .I I wal ing towards them knowing that she would, you know, leavz 
So I started walkin 

~:~iyou’re not. sdmething to the e ect, tf you’re not careful 9r 
towards her and Nel said, if 

117 1 you’re going to end up like Paula Jones. And her reply’was 
[ 18 lsomethlng to the effect, I don’t remember the actual words, 
[ I 9 1 but it was something to the effectthat she was smarter than 
[zolthat. or - and the laughed. Nelvis laughed. And I felt 
~21 Ivery uncomfortab e about it and Y I .ust said, well, see 
[zz 1 later, somethin 

I! 
to that effect, an d 1 

ou 
she walked down he 

[231 hallway. And t at was the end of the incident. 
I241 Q 

A 
How loudly were they s 
We always kept hushe B 

eaking? 
I251 tones In the hallway, jti 
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[ 11 because even thou h it’s the office of the President and 
~2 Ieverything. it’s an o d buiklmg.. It’s not. you know - I 9 ” 
r3lmean, 
[all have zee 

ou could raise your voice and people could hear you. 
n scolded by the staff about my laughing. So, just 

rslto give you an idea, you know. 
Q 

17”;within earshot? 
And could you tell whether they realized you were 

I61 A 
[ 91 them. 

Oh, certainly. Certainly. I had walked up to 
I was closer to them than - 

I101 THE WITNESS: I’m sorry. I don’t remember your 
rlllnarne. 
I121 MS. WIRTH: Ma Anne. 

THE WITNESS: XI at-y Anne. I was probably as chxe 
I :: 1 to them as I am to Mary Anne, maybe even closer. 
(151 BY MR. EMMICK: 
[I61 Q Three, four, fnre feet,. something like that? 
[I-J1 A Wtihin four feet certainly. 

[:i;place? 
Q And did they look at you as that conversation to& 

A Well, she was standing kind of sideways and N&is 
i:i;was standing kind of sideways. They were kind of facing each 
122 lother and their sides were to me. But I’m certain that they 
r23lknew I was there. I mean. I know I’m certain Neivis did. 
iajThey knew I was there. 
1251 Q What4id+Uhk4heyumeweceldking~? 
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A I have no idea. I mean. hold up. Let me stop 

!:;there for a second. 

iii what the, 
I don’t know what they were talking about. I know 
I know what the insinuation was. 

[51 0 What was the insinuation? 
A Well, the insinuation was, was the joke about Paula 

I ,” i Jones who had accused former Governor Clinton of making a 
[ 8 1 

f 
ut it, when 

[ 91 I: 
ass at her, I guess, would be the nicest way to 
e was Governor. And other than that, I don’t - mean I 

[ 10 1 know what the innuendo was. Anything other than that \ can’t 
[ 111 comment on for reasons of privilege. 

Q Because if you were to ex 
i::;was, that would rereatprirtkgcdmaters .& 

lain what your impression 
?-C-that- 

t141 A I believe- 
I151 Q I’m not trying to - 
I161 
I171 Aa No* no. 
1181 A No, I believe tha LS true.’ I believe I I do 

- Tnetrate the p@eg; I’m tryin! to 

[lglexpand on that an more, I believe I WIII be revealing 
120 jprivileged informa ion. 
1211 
I221 

AQ 

0 

C)p;b I;;~,;~‘$~~ tri” you or anything. 

Bui I’d tryin m my mind fi sounds to me like 
I::iwhat ou are sayin is you ave an impiession. It’s 

z 

3 a 12 5 1 parba ly based on t at comment and partially based on some 

Page 44 to Page 49 OlCStan 
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: ‘other thing: that may be pnvile ed. Is tnat - , . 9 
j I here. 

You know what 1 may be going down the wrong road 
I- 

[4 Q Okay. 
i5 A 
[ 6. clarify this? 

If I could go ahead and exit for a minute and 

,- Q Sure, sure. 
i: A Because I could be asse%ng this rncorrectly, the 
: ;:privilege, and I want to make sure that I TI not. 

________-.. _._____ 
Page 51 

[ 11 between what had happened with, what had ajlegedly happened 
I z 1 between then-Governor Clinton and Pauta Jones, and were 
L: 3 1 im 

L [ 4 1 be 
lying something to the order that - sornethrng srmrlar 
een Monica and President Cltnton. 

[Sl Q 
181. A 

Did that cause you some additional concern? 
Uncomfortableness, yeah, sure. Whether they were 

I 7 1 Fokrna or not. it made me uncomfortable m that, you know, I 
is i’didn’fthink it was appropriate. 
t9i Q 

:lolsuperiors or - 
Did you express that cOncem to anyone like your 

A No no. No, it wasn’t anything, no. I just 
i :: i know, it made me’uncomfortable and that was the end o I): 

ou 
ti. 

1131 BY MS. WIRTH: 
c14: Q Did ou ever talk to Nel about it? 
I151 A No r believe I didn’t. 
1181 Q 
[ 17 1 Jones case? 

Did you ever hear Nel and Monica discuss the Paula 

A No. That is the only time where I heard them 
i :i i mention it at all was that incident. 

Q Did you ever hear Nel d‘bcuss the Paula Jones case 
I:tiwith anybody including you? 

A ’ Was it even out then? No I don’t recall it, 
ff: ~recali discussing it with him. If it was the’topic of the 
[24]day, it% possible but I don’t recall it. 1 mean, t did a 
(2s 1 lot of reading and so did Netvii. 
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ill Q And this conversation between Nel and Monica. where 
[ 2 1 the name Paula Jones came up, where were they standing when 
[ 3 1 that took place? 
(41 A They were standin between the-door and - 
15 twell, they were standing outside t g e 
[61 Cl 

pantry door. 

A 
The outer pantry door? 

ii I approximate1 
Right, the outer pant 

woor. two feet closer to the 
F in the halhvay, 

t91 f&R. EMMICK: 
1101 Q I’m trying to think about wh they wouldn’t be more 
t I I 1 restrained broaching that subject with ea cf! 
t 12 1 so close to them. 

other if you’re 

A Probably for the same reason nobody else seerned to 
i : : t ever stop what they’re sa in 
[ 1sjService. We’re there all t x 9: 

I mean. we’re the Secret 
e Fme. I mean, we have, we’re 

tltrtsort of like the doorknobs. I mean, I knaw that’s krnd of.a 
( 17 1 We hard to fathom, but I mean people have had mcredtble 
IlSl 

Pe 
nonal conversahons in front of me. I rrrean. other than 

[ 19 1 he President obviously I’m speaking of. like staff people, 
t28;people that are, appointments that are - I don’t know. It 
tzl jcracks me up some of the things the say somettmes. People 
tzzljust don’t seem to really watch what hey say. r 
f231 Q All Fight. Now, that’s a more general explanation. 
124: A Okay. 
[2S! Q Is there anything specific to you? 

_________.~_-__ ________. ___I_..- _ ._.__- 
OlCStarr 
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A No, not that I - nz 1 don’t really know how to 
“-answer that. I can’t think of any?nng other than. you know, 
:: they were both acquainted wrth me And that was my post. I 
; ‘mean. if they didn’t want me to hear somethrng. they erther, 

:: one, shouldn’t say It: or, two, they should walk away from 
:- where I am. .- Cl Is it possrble that !he were acquainted wrth you 
: I .in a way that would be consrstent WI Y h that sort of Paula 
: +-Jones joking? 

!1:. A I’m sorry Ask me that again. 
r,.- \-- Q Yes Is it possible that they were acquarnted with 
[ 1: -you in a way that would be consrstent with that sort of Paula 
c :3 Jones joking? That IS, it wouldn’t be revealing anythlng 
! : I .extra to you because they knew that 
::s.and you wouldn’t be shocked by wha r 

ou had seen some things 

1 :e as a result? 
they were talking about 

[I-‘ A 
1: t f they knew 

No. I really can’t answer that. I don’t know what 
or what they thought I knew, or what they thought 

[:s:- you know, I don’t know exaaty whatthey tnought. I don’t 
i 2 3 : know what they assumed. 
[2:: BY MS. WIRTH: 
(7” 
i_:iapologize. 

Q I may have asked this alread and if I have I 

t24lthe pantry? 
But have you ever seen Nel and tonica together in 

f2Sl A Other than that incident that I described to you, I 

Page 54 

[I 1 don’t recall anything. 
Okay. Have you ever seen Nel and Monica together 

To the best of my recollection, no. I don? recall 
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A Idon’trecallit. IdonY~ecallit,butitwould 
I: i not have been out of character. for me anyway. 
131 
i41 
fS1 

Q po you ever remember- - - 
Aa ly~s~ny. Can I stop you? 

. - 
A I’m assumin 

176; have to answer this OF 
that-you know, cbviousty you don’t 

ou IF 
f 8 J assuming that 

rtow, do anything you yant. I’m 
some &J.else 

I 9 1 another story. And I’m 
tlojso give me a 

inking I did sa 
has to@c ~thi~~re~s 

that to her. 

There’s two instances. The one?% ~&%out in 
minute totry to recall my 

f::;the antry where she started to ste in and I stopped her 
t13tAnc&hen I believelhnwas --tt&eveyuuanwm%t ‘1 
114 j believe there was an incident where she made it all the way 
[ IS 1 into the pantry, and I don’t remember the ciram&ances. 

The best I can remember is I may have been coming 
[ :7” i back, like from break. And as I walked by - no, I was on 
[ I B 1 post. And I walked up to look in there because the door was _ 
tlglopen and she was standing, I believe in the dining room. 
t2otAnd I did, I was very cross with hr. She came out and she 
121 Iturrted, she turned back towards the Chief of Staffs office. 

And of course, what I’ve told you doesn’t reveal 
i::;any privileged’information. Arrd I apologize. Like I’m 
[ 2 4 1 trying to cooperate as best I can. but, you know, KS just 
[ :s 1 so hard. This IS so long ago and there’s so many incrdents. 
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i 11 You know, I worked there for awhrle and it was a long time 
;2Iago. 
131 But I do remember that now. 
14’ ,-, Q Just for the record. I don’t want to mislead vou in 
; 5 I any way. 
161 A 

Q 
No, and I don’t believe you are. 
Okay And I haven’t made any representations that 

/i ianybody eze h;;,satd anythtng and - , 
191 

[iOi 
AQ 

- I wouldn’t do that. 
[ill No It’s just that, you know, as I’ve discussed 
[ 12 1 before with other people. 
L 131 in this and the attorneys. fy 

ou know, with the people involved 
here are going to be things that 

i 14 1 
[ 151 ot of stuff from quite awhile ago. r 

ou remind me of. I mean. you know, we’re talking about a 

And, yes, I believe - I know for a fact that that 
I:fidid happen. 
[181 Q 
119 1 remember 

K 

All right. Start from the beginning. What do you 
ou saw. 

Ig!ioutside the pantry. I looked In there and she was standtng 
So, I remember walking down the hallway right 

XMAX(lO’:)) 
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122jin there. . 
[231 Q 

A 
In there, being where? 

I241 In the dining room. 
1251 Q And this is a separate occasion from when you saw 

_ 
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fllhertrytopass- 
121 A Yes, ma’am. 
[31 
[41 2 

[51 Q 
A 

17”ithere but I don’t remember actually seeing him. You know, 
[ 8 1 he c&Id have been further in the room like to the ri ht. 
IstAnd I ‘ust. I remember sna 

A P 
ping. I don’t remember WI 

tlolactua y touched her. But snapped verbally at her and she 
t~llcarne out of there. And I said somethin 
~121 

F 
ou know you’re not su 

ci 
posed to be in t 3, 

to the effect that 
ere, and I kind of - 

~131 m sure I read her the rot Act. I don’t remember exactly 
t14lwhat I said but I remember being very cross. 
1151 d Whv do vou think Nelvts was in there? .--. 
Cl61 A Doin 

Q But i 3 
hii job. 

I:i;there? _ 
you didn’t see him, why do you think he was 

I191 
t201 
t211 
t221 

A Oh. 
Q Or did you see him? 
A No, I don’t remember seeing him. 
Q -Did you walk into the dining room? 

1231 A No. 
Q You said you snapped verbally at her. Was that 

IZ;from the pantry? 

[Ilout 
[?’ Q And wnat dtd she say? 
131 A I don’t remember what she said 
i 4 Idifference 

It didn’t make any 

[51 Q 
She was on her way out. 

A 
Did Nelvrs say anything? 

i5! I can’t say that he apologized. but I think he klnc 
[ 7 iof explalned to me what happened, you know. And that was 
[sIthat, and I didn’t make a btg deal about it. I mean, you 
c qlknow. just for - If I can clarify? You know, he. that is 

t 10 1 his area. She shouldn’t have been in there. but there’s no 
[II Idoubt rn my mend that. you know. he was watchlng her. There 
[ 12lwas nothing - I don’t even know how long she was in there. 
[ I 3 i She couldn t have been - It 
1 IP Icouldn’t have been too long g 

robably wasn’t too long. It 
ecause, you know, I was only 

I 1s 1 robabl 
P J [ 161 eet an 

away from that door long enough to walk another four 
turn around and start to walk back 

[171 Q 
[I31 A 

Do you have any idea where she came from? 
She would have had to come from the Chief of Staff 

rlglstde of.rt, because she-would have-had to come by me 
120 1 otherwrse, because I was closer to the secretary’s office 
121 Iside. So, she either came through the Roosevelt Room, or she 
t2zlcame down from the area of the Chief of Staffs office. 
f231 Q Without revealing any privileged information, do 
[14 lyou have any knowledge as to where the President was that 
rrslday? 
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I11 A Without revealing any privileged infonation, I 
tz 1 can’t tell you because I don’t know where he was. But I can 
[ 3 1 tell you that he was not there. He was not in the Oval 
t4 ~Office area. If he had been in there, I just - because I 
[s] remember there were certain thin s that ha 

9 Rpe 
ned when he’s 

[ 61 there and when he’s not there tha I can’t, s ould not go 
17 1 into. But I’m certain that he was not there. 
t81 Q Was she an intern or an employee at that time? 
I91 A She would have had to - in my opinion, I believe 

[~ojshe was an employee, yes. I do believe she was an employee. 
Ill1 Q 

A 
And why do you think that? 

i::{pass. She would have had to h&e been a blue 
Because she had I think I remember seeing her blue 

R 
assholder. If 

[ 14 lshe was an intern and was in there, I’d have an ed the pass 
[ 1 s J off her and drove her out to the gate. As GJ is my witness 
t161l would have. You know, I mean, not 
[ 17 l have walked her out the gate, and I’d f! 

hysically. I mean, I’d’ 
ave made whoever was 

[ 18 1 responsible for her to come get her. 
t131 Q 

A 
Okay. Do ou remember what time of day this was? 
Day work. yP robably - I don’t know what ttme of 

$yiday it was, but I believe it was day work 

I:: ! happened 
Q 

ii 
Do 

You said that Nefvrs expiained to you what 

t241 
Q 

do, I don’t. 
ou have any memory of that conversation? 

t251 Go ahead. -4’+~seny. 

z 
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No. I walked into the pantry and was standing in 
room doorway. I guess physicelfy I was 

room. but like right Inside the 

you see the whole dinin room from there? 
vou could. But like I don recall seeina 91 

iii Nelvis. I’m sure he wis in there. 
t81 Q 

A 
What was she doing in there, if you remember? 
Just standing there. They were discussing 

[ :,’ i something and he was standing in front of the large kind of 
III lthe chest of drawers. I foqet what the word is. but it’s a 
112 1 
(13 1 he outer side. And once a P 

iece of furniture that’s between the door and the window on 
ain 

tlsleither towels or candy, MB ti 
he was probably stacking 

s. 
If 

[:ziassume tha r 
ou’ll allow me to make an assumption, I just 

fl7lwalked in. 
he was in there; she walked by and saw him and 

1181 Q But 
1191 A No, fy 

ou don’t know? 
don’t know. That’s true. I don’t know. 

I201 Q 
A 

Were they speaking? Do 
Yeah I don’t know what. ly 

ou have a memory of that? 
mean I’m sure as she 

r::;realiied I was comin’g in there, you know, the conversation 
t23jwas over. 
t241 0 Do you remember what you said to her? 
t251 A You know you’re not supposed to be in here. Get 
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A It wasn’t important to me what he said. I knew 
i:;that she had walked in there when he was in them. I mean, I 
13lfelt that that’s what happened. I mean. this is a guy that 
t4 rdoesn1 - I mean, he knows what he’s doing. He knows who’s 
tsjsupposed to be where. 

Q Do you have a memory that Nelvis did give you some 
Itiexplanation for it? 

A Yes I do. Yes. I mean he was a life hard to 
1:; understand from time to time, so I didn’t - you know. Have 

110 jyou talked to him before? You knew he has a pretty strong 
tlljaccent. 
1121 Q Did she have any reaction when you sent her out? 
1131 A Yeah. 
1141 Q What did she do? 

A She 
i:z;And that was the Ia; r 

ou know was upset mad upset and she’teft. 
I heard if it. and that was’the la& 

____ 
Page 56 to Page 61 
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i:: A Not that I recall. No, sir. . Q Can you place this tnudent In time. either by 
) < i reference to the other Incidents or - .-, 
Id! A After the first incident. 
Ij. BY MS. WIRTH: 
!61 Q After the incident when she tned to go through the 
! 7 1 pantry to the drnrng room? 
[3! A Correct. 
[91 Q So, she made it this time? 

110: A Yeah. 
[:?I Q At an time when you discussed her with Nel. did 
; iz 1 Nel ever lrke defend t: er actions or say. YOU know - 
1131 A (Witness shook his head indrcahng a negative 

I I ion that occasion? 
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: i 4 1 response.) 
:,51 0 No? 
_--a 

I161 A 
Q 

Not to my knowledge. 
Now, aside from the three incidents that you told 

i :: i us about: the time when the Paula Jones remark was made, the 
[ lgltime when she was t 
I 2 o I dinina room, and the 7. 

ing to pass through the pantry to the 

ijiidining room - 
hrrd time you actually saw her in the 

1221 
: Frrect. aside from those three instances, have you ever 

I::iseen her in the area of the Oval complex, without revealing 
(2 5 1 privileged information? 
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A Wtihout revealing any privileged information, I 
I:;can’t answer that any better than that. 
I31 Q Okay. Have you ever seen her together with Nel 
(S larryhere else, other than the three rnstances you ve grven 
151u.s. 

I61 A 
Q 

To the best of my recollection, no. No. 

179;gifts? 
Did you ever see Nel give anythrng to Monica, 

[91 A Certainly. 
[lOI Q What have you seen? 
1111 A M&MS, candy. 
I121 Q Those are Presidential M&MS? 

A Right. Right. They’re made b 
i :: jlittle Presidential seal on them. People woul 

M&M. 
CI. 

They have the 
like gouge 

1151 our eyes out for them. It’s hilarious. They taste just 
I 161 Ike the other M&MS. T It was very common for the stewards to 
il7jgive them to peo le. 
[IsI Q dright. 

A The gave them to uqthe Secret Service 
i:i;He gave them to My. onrca. I’ve seen hrm give them to a lo p” 

ople. 
of 

IZllpeoPle. Q Oka” 
1221 .--. 
I231 A Very’generous people. 

0 Have 
I::ior how do you know XI 

ou actually seen him hand her these things, 
at he gave her these things? Or did be 

5 - 

I?! 

i: janythin 
islthe M8 

ou have any knowledge of Nelvrs grvrn her 
er occasion other than that incident wit a 

..I 

I61 A No, not that I can recall 
[Tj Q 
[ 9 1 anything? 

Did Nelvrs ever tell YOU that he had grven her 

[91 A I’m a little confused wrth that because I’ve read 
i lolstuff in the paper and I don’t know - I think maybe he gave 
[ 1 I 1 her something for Chnstmas, I’m sorry, she ave him 
[ 12 Isomething for one of the Chnstmases I was t 3, ere. 
[ I 3 1 know, I’ve read a lot of stuff and seen a lot of stuff. 

But. you 
I’m 

[ 14 1 not sure if I’m confusing anythin But there could have 
[ 151 been an exchan e of a he. But 9 don’t know for certain. 
1161 0 79, e questron was, and we’ll get to that in a 
[ 17 1 moment, but the - 
[I81 

A0 lmsorry. 
I:zibesides the M&MS that you know about? 

- questron was whether hepave her anything else 

1211 A 
Q 

Not to my knowledge, no. 
I221 

A 
Are there glasses wrth a Presidential seal on them? 

I::lthat’s assi 
There’s Presidential china and lasses, crystal 

ned to that - I mean, they’re not gr 4 s. 
1251 8 Do you have any knowledge as to whether he ever 
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f~lgave any of the lasses with the Presidential seal on them? 
A % I - no I don’t have any knowledge and I 

I:; highly doubt it, just because there’s such an accountable, 
14 Iexpensive item. But, anyway, no, I don’t. 

Q Now those are like Presidential trinkets that 
iz;we*re talking about, those M&MS? 
[71 
[81 

Aa Tyhs.M&Ms are. 

A Correct. 

Page 64 
t I 1 tell you? 

A I believe - I think I saw him give her - yes. 
i$;She stopped by one time. She had some Mends or family 
(4 lcomin 
[ 51 It coul 1 

In. She was going to do a West Wrng tour one evening. 
have been that evening that she stopped by, and he 

fslgave her 
*? 

ou know, like a, some M&MS. It could have been as 
f-rjmany as 0 boxes. I think he normally handed me 10. You 
[ 8 1 know, if I said I needed four, he gave me 10. 
191 0 Was this after she left the White House or was she 

f i 0 i still in the White House? 
1111 A No, no. This would have been when she was a blue 
i 12 jcard passholder. 

Q 
I iii together then? 

So, this was another time that you did see them 

f151 A Yeah. You’re right. It is. Yeah. 
f161 Q 

A 
That was an evening tour, you said?. 

i :i; Wrng tours were at nig t between etght and 10, unless rt was 
Well, n$ht. She woufcf have been - rtght. West 

_ 
1191a - 
[201 0 So, this incident happened in the evenin 

z 
? 

A No. I believe this incident happened in t 
i::idaytime. and she was pre aring - 

e 

I231 Q She came !y during the day? 
(241 A Right. 
f251 Q Do you remember anything that was said between them 
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Ill1 BY MR. EMMICK: 
t121 Q I wanted to ask - 

A But Ikeep-excuee me:+keep goin@& to 
[::;tiis. I’m sorry. Go ahead. 

Q Dii you ever have any conversations with Nel ‘where 
[:z{ Nel described Monrca asking for information abo@. President 
[ 17 1 Clinton or President Clinton s whereabouts? 

A Wtih Nelvis? Monica asking Nelvi: &rout the 
i : “, ) President’s whereabouts? 

- 

I201 Q Yes. 
A I don’t, I don’t recall any actual incident. No. 

I::;But it was not uncommon for people to ask those questions. 
[231 .Q To Nel? 

i A ToNel to me, to anybody. His scbecluleis 
I::iconsidered public, much to the Secret Service’s unhappiness. 

_~__~___ 
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: Somethmg else we’re outruled on. People ask those 
I questions. As long as rt was somethrng was on the schedule. 
-. Id tell them where he was if they were. rf I recognize them, 
I who they were. I mean, they could just go get his schedule 
:.and look. But if it was somebody Important. I would tell 
-I them. If she asked me, I probably would tell her ‘ust 

c, .- because she probably had a schedule srttrng on er desk. So. 
Did he ever comment on the - 

.: 
2 

Nelvrs? Is that Nelvrs? 
I:: Q Yes. Did Nel ever comment on the freouencv of 

- Cl Yes. 
I-. A I asked him what krnd of car he drove one time and 
1: : he was trying to tell me he drove a Volvo. It took me five 
:: .mrnutes to figure what It was. I couldn’t, I never heard of 
i ~:a car name of Bobbo [phonetically]. So, I mean, it took me 
i ; 1 awhile. You know, that’s the common type of things that I 
I- .would mistake 
13: Q But that was an example where you had difficulty 
, Jo understandinq his soeech pattern? 

1::: A - Rrght. his speech. 
11:: 0 But he understood 

r 
ou? 

11:: A 
f l-i.oolite. 

He appeared to, un ess he was just trying to be 
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1 f f .calls from Monica? 

To Nelvis? No. I mean. I saw him takin 
J:: ; hone calls, but I never once remember him saying tha 
J2_7jRlonica. 
[241 Q Is there a phone in the pantry? 
1-s; A Certainly. I’ve actually answered it myself. If 

! : ; they’re not there, 1’11 answer it, you know, Steward, Officer 
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:Z JB 
i7 

me. And it’s usually somebody downstarn in the maln 
;3, k then. or maybe like a wife or a child of Glen’s or 
i I j something. - 
:z,; 
L-‘ Q And vou never heard Monica on that phone? 
[Fj A No, Ihave not. 
!‘: 0 Did Nelvis ever tell you that Monica called him 
[E : anywhere, at home or at work? 
rs> ,;, A I don’t recall any conversation like that. 

[::: BY MR. EMMICK: 
0 There’s one area that I’d like to get into a bit. 

ii, IYou made an allusion to Nel and the accent that he has. 
[:3: A Yeah. He’s Fili ino. 
II4i Q He’s Filipino. 8 an you tell us whether you Can 
i 15 j communiTte w;la;.rn? 
1161 
[I?] Q Easily? 

;:%;bewuse 
A Yeah. It took a liile 

- I mean, I don’t reallv thin 3 
etting used to,.just 
I have a heanno loss 

r 20 I or anvthina. but it seems like -i’s hard. He’s a smalieF 
i;;iper%&. diimpered to me.. I think I’m like a foot taller. And 
(22 ~sonwimes I had to ask htm to repeat hknself. 
I231 But, I mean, I just ot to the point where I 

:I:; $ 
nerally knew what he wan ed. P You know, if he came out 81 

knew he was getting stuff ready and ha looked panicked, I 
nd 
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Did he appear to understand you, but have 
~~~difficulty on occasion communicating badt to you? 
171 
181 % Et’mes. 
191 A 

Q 
Minor things. Yeah, I would say that that’s true. 
So perha s our impression is he had a better 

~:~~abifii to understa;rd wha ot en were saying, and perhaps - 
I121 A Than to cc!n!unicate. 
(131 

2 
- a liile trouble communicating? 
Right. But I think part of the roblem was that 

i::&re other Filipinos there the 
[1sJtime. So, you know, I &ink K 

used to talk FI rprno all the e. 
e had, he spoke probably as 

f I 7 J much Filiprno as he did English. 
1181 BY MS. WtRTH: 
1191 Q Do you have any recokection of any occasion on 
JzoJwhich Nelvis didn’t understand what you said to him because 
t2:Jof the language difficulty? 

A No. No, I don’t recall any like, you know, 
~~~1]miscommunications or anything like that 
(241 Q Do you recall any occasions - go ahead. 
1251 A Can I go back to that, about the mrscommunications t ? 

il.li’ Q And you can’t think of any occasions when he 
[ I 5 1 couldn’t understand what you said to him? 
I161 A No. I don’t recall anything like that. 
[IT! Q 
[ 1s 1 asked 

Do you ever recall any occasions when Nel ever 
you if Monica had been around the Oval Office? 

[191 A Yeah the incident where she came-to pick up the 
tzo!M&Ms. I think he left. He probably went down to get them or 
JzlJgo do something, came back, and I remember him asking me, has 
JzzJshe been b to pick them up. 

x ow. I could be confusing this with something Glen 
I::iaskedme to do or something. But one of two things happened. 
rzsJEither, one, she came up and he went into the area where he 

J I 1 kept them and got them: or, two, he put them on the counter 
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Jc J and then when she came up, he happened to still be there. He 
J 3 J put them on the counter and she came - 
[II 
rc.7 

nQ h”,;? pantry? 
t-1 

[61 
171 

‘6 ‘IXi~g room? 
A No. in the hallwav. -There’s a shelf riaht across 

ieifrorn the pant 
2 JsJwhich him an 

He put them, he could have put them there 
Glen did commonly. And then if the person came 

[lo sup. they’d say, hey, Gary, you know, I have to go downstairs; 
[I I lwould you ive that to so-and-so. 

I::; 
E? ut she did come up. He was there. And then he 

ave her the M&MS. That’s one time that I can recall, you 
t 14 1 & now, very vividly him saying, if she shows up, or did she 
JlsJshow up while I was gone, and she hadn’t. And then soon 
J16Jafter that, I guess she came u and he ave her the M&MS. 
1171 0 Do you remem& any oLr occasions when he asked 
t 1 e 1 about, you know, whether she had been around, around the West 
JlgJWing, around the Oval Office, if she’d been there? 
1201 A I don’t - I’m sorry. 
t211 Q 
t221 A 

No, go ahead. 
I don t recall anything. 

t::‘labout any 
Q All right. Did Nelvii ever talk to you et all 
relationshrp between Monica and the President? 

f25J A Ibdieve+feallyceu~‘~~t 

i 3 j outside for a minute. 

1:;4:08:24 p.m. untrl :15:40 p.m.) 
(Whereur. the deposition was recessed from 

I61 BY MS. WJRTH: 
Q I think the question was, did Ba 

iii tell you anythin about a relationship between 
ani Nelvii ever 

t3JLewinsky and t#e President 
KA . onroa 

A Of course, wihout revealing an 
i:!;information and on the advice of my counsel r 

priviJeged 
will you 

t 121 know, answer that question. And I don’t have any kfstpand 
t13Jrecolledion of any --lmeefr;tdt9&t~sy~ 8 . 
J1rJof any defined conversation. 

But to be totally honest I’d have to say that I . 
i :z; had the impression I have the impression and had then, that 
f 17 J there was some kind of friendship mentoring, whatever, 
t1eJbetween Monica and the President. 
1191 Q Did vou have this imoression from Netvii or from 
i%jother sources? s 

A 
i::lmean, like I sa 

From from, partially from Nelvis, I’d say. I 

t231know. at least x; 
we%a talking about three years ago, you 
o years ago. Two, three. Three years ago. : 

121 J It’s hard to remember all ou know those defining details. 
1251 But, yes, I had&e impreision that there was some 

-- 

--___ ~~__ __-~ 
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Page 74 

i 1. I have no knowled e of an __I hing else. 
:i: BY MR. &.4MICl? 
; 6 : Cl You mean anything else that Nel said, or any 
: 7 1 information from another source? 

[ICI A I have no- 
(191 Cl Or about a different sort of a relationship? 
[?Oi A Yeah let me make sure I et this correct. 

[::ion the advice of my counsel, I 
Without revealing an{ privilege8 information, and 

ave no firsthand knowledge of 
t23lany kind of relationship or contact between Monica and. the 
(24 ~President other than what I’ve just discussed, a mentonng or 
trsjwhatever. 

Page 75 
BY MS. WlRTH: 

i 7 j President together, or anything like that? 
A Wrthout revealing any privileged information. no, I 

::ldon’t recall anvthina like that. I mean. other than what 
t ii i I’ve discussedbefo?e about, 
t 111 talk to Nelvis. I 
t 12 jdiscussing. I mean 
t13jdiscussing the Pres 

Q Going back a moment to what you said before about 
i::;the mentonng relationship 
t 161 COnChdOn on the fact that *it 

ou said that you based your 

t 17 1 was your word 
omca would pester you, I think 

ou know for information about - 
1181 A ‘b&e11 she L 

;:;jright? 
Q Let I& finish - about where the President was, 

1211 A Right 
Q 

IZion. correct? 
And that was part of what you based your conclusion 

[241 A Correct. 
[251 Q And you said you atso based your conclusion on a 
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t I j sense that you got from Nelvii that that was what he thought 
12 jthe relationship was? 
[31 A Right 
[41 Q That it was a mentoring rebtionship? 
I51 A Correct 

0 Can 
176jthat led you to con d 

ou remember anything that Nefvii said to you 
ude that the relationship between the 

t 9 j President and Monica was a mentorin relationship? 

f:i;anything. 
A No, nothing defining. f?otbing - I don’t recall 

BY MR. EMMICK: 

What makes you think there was a friendship 
~:~~mentoring relationshi ? 

A Well, P can’t tell you - I mean, I really can’t 
[::irecall -well okay. Back then ‘ust because they 
124 j know, tried so hard, you know. *I 

she 
o be in that area.’ And t 

ou 
4 en 

t29jthere was the incident where - in the area of the Oval 
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.i IOffice. And then there was - 
r2; BY MS. WIRTH: 
!?I 0 
‘41 A 

~2:; I Interrupt you for a moment? 

Q What about a Person tryIn 
; 2; President would lead you to belleve that t ?I 

to get In to see the 
ere was anv ktnd 

i; lof a relatioishrp -- - 
1 - 

.,I Because she was - 
?I - between them7 

:O! A0 Welt. she, In my Impression. she was trytng to gain 
.: i 1 access to the President. Why. I don’t know 
.?I -- Q 
: 3 1 relationship? 

Yes, but why does that make you think there was a 

:!4] A Well, just knowing somebody IS a relationshro I 
I have a, you know. a working relationship as 

But just because she’s t 
; I 9 1 how does that lead you to believe that s x 

ing to go in to see hrm, 
e even knew him? 

i191 A 
izolknow him. 

She was, In my opinron. she was trying to get to 

!21] Q Okay. 
(221 A She was t 
; 23 1 another with the Presiden . 7 

ing to make contact for one reason or 

Q 
Ii:iyou’ve heard the word clutch”? 

But people can be pests and hangers-on, dutches - 

Page 78 
A Sure. Sure. But I still consider that some type 

f:iof relationship, some ty 
Q But wha P 

e of knowing of the other 
about that behavior woul 

t:iwnclude that it was a mentoring relationship? 
rnon. lead you to even 

A Just for the lack of - I mean that’s just the 
Iz;term. I mean, what else? I don’t know. He’s a. he’s an 
t?lolder man older than she is and she’s, was in her earl 
t 9 j twenties. That’s just what I would consider that type o Y , 
tgjyou know. 

Q But the term “mentoT generally includes concepts 
!::I like advisor wunsellor 
bl A’ Yeah. - 
:I31 an older person giving guidance - 
,,A, 2 yeah 

.--, 
Q 

i:iithings hap 
Do you have an reason to believe that any of those 

1191 A” 
ned between the resident and Monica? IJ 

No, I have no knowledge of it. 
t201 BY MR. EMMICK: 

Q It almost sounds like what you’re saying is that 
I:: i you were under the impression that there was a relationship 
t23land perhaps that she was pursuing a relationship in the broad 
t24lsense and you couldn’t - and ou don’t have any basis for 
tzslthinking it wasanyth@else. -&,-as* fa#ack.youare 

Page 79 
t I j thinking friendship or rnentortng? 
121 A Right. I - yeah I don’t, I don’t have any - you 
t 31 know, of course. without revealing an 
t4jinformation as I stated before, I just r P”‘“a” et like s e was 
tsjtrying to make contact with him and continued to, to foster 
t61some type of a relationship. 

Q If there were a relationshi 
filthat YOU would hear somethina from the P 

wouldn’t you think 

i9jTm riot - 
resident? And mavbe 

A He doesn’t check his schedule with me. I mean, I’m 
I:iinot trying t; begta;y, but, you know, no. Certainly not. 
1121 

;zojlike that. 
. - 

Q It sounds like you also have no firsthand knowledge 
i::iof any sort of a relationship, including a friendship 
:23]mentonng relationship. 

.- 1241 A I’d have to sa that’s correct. But I felt that 
:26lshe pursued him like she dr J to try to pursue some type of 

-. 
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Page 80 Page 83 

[ 1 ‘fnendshlp with him. That’s my opinion. I have - I don’t 
;: : have anything to tell you that she ever did. 
:3: Q Let me follow up on that with the fact that If you 
! 4 lare under the tmpression that she’s pursuing a friendship- 
! 5 1 type relatIonshi with him - ._. 10. 
[7‘ 

$ 6h-huh. 
- and you had no reason to think that there was 

[ 3 ] anything more, like a romantic relationship or - 
19; 

IiO' .~~. Aa Fght. a ohvsical relationship - 
;I:’ A 

Q 
Rigtit. ’ 

In my mind. I think back to the Paula Jones 
Iii jcomment. Andthat makes me think, gosh, that might be 
[ I 4 1 somethingA- 
1:5; 
[16! Q Ri?h’. - hat might suggest a bit more - 
117: 

Aa la??= -. ~. - t an a fnendship mentoring relationship. How 
i : “, 1 do you square that - 
1201 
I211 Aa I agree. within - 

A 
i::iother than - 

i-can’t square it other than I mean you know, 
I don’t know how to square ii. I mea;, I see 

i 2 4 j what you’re saying. 
[251 Q Yes. 
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A 
I: i Nelvis and 

And and when that incident happened with her and 
m self, 

[31 Jones thing, 7 
ind they made the joke about the Paula 

have to admit that I. you know, I drew a 
]4 ] conclusion similar to what eve bod 
] 5 ] made that joke to her or about x fl 

else would, why, why he 
er. ut. that was, that was 

[6]that. I mean, I don’t know anything other than that. 
171 0 All right. 

A Let me clarify that. You know, making that 
iii statement without revealing any privileged information I 

(lo]don’t have’ any firsthand knowledge. And as far as priGleg& 
[I I ] information goes, I don’t believe I can answer it any more 

i 11 Monica with you. Nelvrs7 
1_1. No Something - I have kind of a statement I want 
; 5 j to make atd. and It’s ?oln% to kind of contradict something 
(4 ! I’ve already said. but I IS t e truth. It’s somethmg that 
[ 51 I felt then and I feel now And I can’t -- well. let me tell 
[ 6 ) you what It IS first 

I got the rmpresslon from Nelvls that he thought 
1 i i there was some kind of possible physlcal relatlonshl between 
[g]Monica and the President. I don’t, he, I don’t. can’t CP efine 

!lolthat better than that. But I felt at that time. and I do 
[ I I] now, that he felt there was - maybe it wasn’t even a 

relationship. but there was something that he was 
about. He didn’t discuss it with me in any kind of 
ut I got the impression he was unhappy about 

rlslsomething and it had to do with her, with Monica and with the 
r 16 ] President. 

And then, you know, when I went out of the room I 
I :i idiscussed this with my counsel because I wanted to make $ure 
[ lg]that I. I wasn’t stepping on the privilege. Bljt 1 dtd have 
[zo]that feelin 
[211 8 

and I do now. 

A 
Okay. And that would be - 
I apologize for the confusion. but it’s just so 

i::Ihard to define these things. 
0 And that would be an impression that you got from 

I::;Nelvis. that it would be something beyond the rnentonng 
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I 11 relationshi that you discussed awhile 
I21 R TO? 

Q 
I guess it would have ha to have been, I mean. 
And do ou remember anything that Nelvis did or 

I:isaid or anything about D demeanor that led I7 
r 

ou to think 
[ 5 1 that he thought that Monica and the Presiden 
[ 61 more than a mentotina relationship? 

had something 

A Yeah. There’s - I need to step out and make sure 
[ii I can talk about this incident. 
L91 Q Okay. 

A I actually think I’ve discussed it before, but I’m 
i :ii not sure. So, just give me a quick second. 

1::;4:28:53 p.m. until .29:57 p.m. 
(Whereupn. the deposition was recessed from 

[I41 THE WITNESS: dkay. Please ask me the question 

Ill 
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Q You already told us that Nelvii never told you that 

ralshe - 
131 
141 

fj Right. 1 
- hat Monica called him correct? 

151 A Yeah. I have no knowledge of him ever, of her ever 

Did Nelvis ever tell you that he socialized with 

Page 85 

When you say the area, you mean the Oval office 

Right. And this is Nelvis - if I’m not mistaken, 
1:; I’m sure I’m not mtstaken. it was Nelvis’ first chance to 

clo]clean up. And - 
Ill1 Q Wherewas he? 
I121 
I131 Aa %Y 

i14 jMonica and Nelvis,*the holiday 
I1 =.I But I don’t remembe --_. ___. -...- ~~?bimtelli~~thatithad 
i;6il?appene$. or whatever. I donY recall an hlng about a 
[17]dinner. But. 
I181 Q What Christmas would that be, if that was 
119 ] Christmas? Would it be ‘98? In ‘97 you weren’t working 
~20 jthere any longer. 

A Right. I’d have to sa my best guess would have 
I:: ;been ‘98. because, you know you x gure IKS further on when 
[23]we’l;e there and the relation&p is further. So, I would say 

A He had walked into the study and he was picking up 
!::;a couple glasses. And he had either pidted up, he either 
1161 had tissues or a towel, I don’t remember which. And he said 
[17]somethin that he was tired of cleanin u this cra and this 

3 [ 18 jwasn’t ng !. or something to that effe c! &d Idon? _ 
[ 19 1 remember ti he said it to me - he must have said it to me 
[2olbecause I don’t remember seeing it, but I got the impression 
(2 11 that there was Ii stick on these towels. 

And I&. lteve they were towels because he said 
i::isomething .about utting them in the wash. And I said, well, 
;;;;i$won’; ;~toinj,& see that., And he said, yeah, you’re 

.: 
24 Imars wrrecx. 
251 Q Do you remember any other times when he discussed maybe KS just best that. you know, you 

Page 80 to Page 85 OlCStarr 
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Page 86 Page 89 

: get nd of it or whatever. 
He had a elastic baa WI his hand and I think rl was 

111 that? 
(2: 
i3i 
(41 
i c ; 

A 
BY MS. J.4RTt-i: 

The are -- 18 Inches IS a good guess. 

0 And are they clear or opaque? 
A Thev’re semi-clear. 

? irke out of the trash 6% Andifhen once again this is cre 
.; of these uncomfortable things. I mean now. of course. and at 
: 5: the trme. I. you know, basically we left It at that and I 
i : turned around and walked out. 

.-. I remember seeing the towels, but I don’t remember 
: 5 ‘seeing what was - ou know, if there was actually Itpstdc 
g.on them. And - bu Y that was the cmpressron that I ot 

..^ And. of course, 
t ii :could have been the First 

ou know, I’m not sure w 
I 

?I o - d 
ady’s. I have no idea. So 

,.,, Q Do you have any knowledge or informa::on as to 
1 !;whether M;nrca had been around that day? 
:14. No, I do not. 
‘.i‘ L-i 0 You said that Nel went into the study and was. 
: ; 6 1 pickrng up 
[i7; w 

lasses. And then you said something about - 
I believe a couple of soda cans, maybe, like a Coke 
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Ill A Sure. 
iZ1 Q Could 

A From t 
I: i little bit in there. 

I! 
ou see Nel? 
e back, you know. On an angle you can see a 

(51 
IL1 

Q Oka 
A Yea K 

And you coukt hear him cleaning up? 
. I had - ves. Correct. .-, 

171 Q How do you know that he was picking UP glasses and 
i S j soda cans and thin s like that? 

A Wel P because I saw him come in the antry carrying 
I !‘i!them. I’m - he was’ in the studv. I saw him come in o the P 
i I; j pantry with glasses. 
[I?1 Q 
(131 A , I believe at least one, Coke can. 
[141 Q All r’ ht. 
1151 A Diet%oke 

Q Okay. 
t : f 1 study for more things? 

And did he do that and then go back into the 

A No. I believe that the thing of him having those 
i:iitowels and corn lainin was first. 
[ZOI Q &a . Qhat happened before the lasses? 

A Yea z 
I::;back to the glasses.’ 

I believe he did that first an 8 then went 

Q Bo the first time that 
$:;study, what did t&have in his 

ou saw him come out of the 
hands 7 

(251 A A plastic bag, and it boks tike a towel or two. 
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11 lsmall hand towels, white, terrycloth. 
I21 Q 

A 
When ou say a plastic bag - 
Like a rash ba out of a can the kind that they 

’ I:; utinthecansintheOva1 
[SI he study. P 

Of&. in the dining room, in 

Q Is there a wastepaper basket in the study like 
I;;that. or a trash can? 
(81 A Certainty. 

Q And the practice is to put a plastic bag into the 
tl[z;can and then - 
1111 
t121 Aa Right. - remove it with whatever 

I ::; trash 
A Right. Just for the record, w 

arbage is in k? 
e changing of the 

ou know, when it needed to be done durin 
tlsldid it. 33 ut the GSA cleaning crew came in at nigh . 9 

the day Nel 
And 

t 16]they woutct take five or six bags fold it, unused, and dump 
t 17 1 them in the bottom of the can. so, if we needed to dunp it 
t 1 s jduring the day, there was another one in there. 

Q Okay. So, you saw him come out of the study. He 
I$; had a plastic bag in one hand. How big are those bags, by 
tzllthe way? 

A They’re small. They’re, you know, maybe this high, 
I::;like for the small bathroom-type trash can. 
[241 BY MR. EMMICK: 
I251 Q Eighteen inches high, a foot high, something like 

--- 
OlCStarr 

,-. 
16. Q 

A 
Could you see what was Inside the bag? 

[ii 
t s ! know 

Really, I’m not sure anything was In the bag, you 
No, I couldn’t. I couldn’t see what was rn the bag. 

! 9) It was - he had it small in hts hand. 
LlO! Q 
[ilithe top? 

Did he have it crumpled up rn hrs hand like from 

[12i A Yeah. It’s possible that the bag was actually the 
[ 13 1 replacement ba But he had the towels in his hands also. 
[I41 Q 

I:Zil’rn just - 
A 

\Rhy would he be comrng out wrth a replacement bag 

Maybe to yell at me. I don’t know I don’t know. 

Q You know, when you take a garbage bag out, it may 
I :i 1 be foMed 2 sorn&&rng. 
I191 
t201 Q VV!s ihis thing opened u ? 

It was it was he was ho 
&. 

I::! like this e%t ated if I reme’mber correctly. And he had 
ing rt In hrs hand more 

tzsjthe @weIs inais hand. 
[241 Q 
[25]@aStk bag? 

Could you tell whether there was anything in the 
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111 A 
Q 

No, I could not. Not - I don’t recsll. 
All right. And he had, you said, towels in his 

I:; hand. Were the tissues or towels, or you - 
I41 A f&. Terry-cloth. 
151 Q Was there more than one? 
[Cl A It’s hard for me to remember. I know there was 
17jone. 
[El Q Are they white? 
I91 A Yes. 

rIoi Q 
tlljthem? 

Could vou tell whether there was any stains on 

[I21 A No, I couldn’t. I don’t recall. 
(131 Q 

A 
What did he say? 
He said I’m tired of cleaning up this - either 

/ ::ithis crap or this II. something to that effect. 
Cl61 Q 
(171 

Did anything - 

1181 
Aa !gw 

A 
~:~~something 

I’m tired of havin to dean up this crap, or this 
you know to that e 

h 
f? ed 

Is theie anything that led you to believe what he 
I::!rneant by that? Or did you ever-go ahead. 

A Well of course without revealing an privileged 
IZ~infonnatiin. my owri condusidn is that he felt that b&ever 
tzslwastftere. therewas4gettheiRIppesais*tbatthefewas 

t 1 lsorne kind of possible physical contact between them and the 
t z 1 President. and he was tired of kind of cleanin 

Paae 91 

tsjthat. He, he didn’t feel that it was, it was rtgh 

- -a- 

P 
up after 

. 

::lthink it was riaht. 
And I’m not - he never voiced to me why he didn’t 

i6i Q - Did he say that that’s not right? 
A I don’t recall him using those words, but that’s 

iii the impression I got. 
t91 Q Drd he tell ou that those towets were stained? 

1101 A No. He ‘us said something about lipstick. z 
[Ill Q 

A 
Okay. do you remember what he said? 
Something about lipstick. He was mumbling 

[:<isomething and thedear,ttrethirg-fw&hear&artywas 
t 1 I j lipstick. 
I151 Q Oka.And- 
(161 A And z. just assumed that. that it was on these 
rl7]towels. 
Cl81 
1191 
1201 
(211 
[221 
[231 
[241 
(251 

But YOU didn’t see it? 
No, f did not. 
And you don’t know if it was more than one tower! 
No, I don?. 
It may have been just one? 
Correct, 
You sard it was a terry-ctoth towet? 
Yes. 
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Page 92 

I 
;: 

Q Could you tell how big It was.3 
A Well, we had, he had a drawer full of these, and 

! 3. they were lrke -- 
14. Q Where? 

A In the in the. in the dining room there was a 
! i i drawer that had hand towels and face towels. And thus was a 
;; i face towel, you I ; z i face towel, you know. 

0 1 0 
ii;the size of, 

Are you talking about bagger than a wash cloth, or 
ii; the size of a wash cloth? 

(IO‘ (IO‘ P A Bigger than a wash cloth. A face towel, you’d dry 
r::!your face ;ff wrt [::!your face off wrth ou know. 
112: 112: Q Andlthey are kept in the dining room? L 
I131 I131 A Correct. 
114’ 114: : Q And are they also kept in the Presidents bathroom? 
115’ A 
i 16 i clothes. 

Yeah, there s two on the rack, right.. wrth wash 

cl’: Q And are any ke t in the study? 
(181 A Nottomy knowkdK. 

Q Could you tell whe er thus towel was of the type 
i:iithat was kept in the dining room or in the bathroom? 

A Yes I believe it was. Absolute1 
i::idon’t have any other reason, any reason to be ieve anythrng Y 

I mean,.1 

t231other than that. That’s where the towels that Nelvis and the 
124 ~Navy stock for the President. 
1251 Q So. he had a trash bag and he had the towel or 
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[ii A From the way he sard It. yes Yes, I did. 
III 0 Had he ever drscussed it with you before? 
I31 A Not that I recall. 
I41 Q Did he ever discuss it with you a ain? 
ISI A Not that I recall. No, certainly no 9 

Q Have you ever discussed that incident where ‘t 
1 t 1 walked out of the room with the towels since that da 
islafter that yment when he walked out wtth the yY towe s.. 
l9! I believe thts IS - not with Nelvrs. I believe 

I drscussed with Sand Verna. 
ii:i’“‘” Is som6thrn80 you remember wherry 

A After the Incident. 
i:S{whenever I saw her next and we x 

ou know, a couple days, a ay. 
ad 

[ 14 IsIgnificant thin s that happened. 
a chance to pass on 

[151 Q %hat did you tell hero 
Just the incident that - I believe I went into it 

t22lthrow them out. 
1231 .--, Q Do YOU know whether Bettv Currie was arounc at that 
[24]time?~- 
1251 A No, I don’t know. I mean, I assume she was if. you 
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[I I towels. 
121 A Right. 

Q And he said something to you, like you said, about 
[:;being tired of cleaning up this - 
[51 Aa Stuff, crap. RI ht. 

- stuff, or wha ever word he used. And then he 
i ,” ; mentioned lipstick? 

9 

I81 A- Right. 
Q 

t:zibelieve that the towel had a lipshck stain on it. 
Did he mention lipstick in a way that led you to 

[Ill A Yes. I did assume that. 
I121 0 But you don’t remember the direct words? 
[131 A No. 

Q And did he ask you for any advice as to what he 
i::jshould do with the stuff? 
Cl61 A No. I think I volunteered. 
[171 0 Whatdid ou say? 

A I think I - z know I told him to, to get rid of 
I:liit in other words to throw it out. And ‘ust for the record 
t2otl would like to St&e that I had no idea 1 hat, you knew, I 
1211 never considered this to even be possibly remotely considered 
tzntany kind of evidence. So. That was just trash, as far as I 
t23lwas concerned. 

But m 
IZ.&e was lipsti d 

fear was that ardtess of whose - if 
s?e! on there, rega ss of whose it was, that 
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tl] know,, she was working there. 
t2lmy mind. 

It seemed like a regular day in 

Q That was the next question I had. Do you remember 
i:iwhat time of da this was or what - 
(51 A work. 
I61 Q 

Ybelieve it was during da 
Do you know what day o r the week it was? 

I71 A No, I havenc-idea. 
(81 Q Do you remember what time of year? 
t91 A No, I don’t. 

Q Did an 
i:i;the towel. Where did x’ 1.. 

hin further happen when Nelvis - he t=ok 

[ 12 1 somewhez else? 
e ta e it, into the pantry or 

I don’t know. He kind of walked away, you km, 
[::iwalked back out, walked up and down the hallway a couple of 
tlsltimes. 

0 Did he ever talk to you about this again? Dii k 
::76iever tell yy, I trw rt away, or - 
I181 
1191 0 No? 

A No, I don’t have any confirmation that - you knew. 
I::; he never confirmed it. 

Q What was his demeanor like when he walked out of 
I:iithe room, out of the study? 
t241 A I’d have to say he was a little k&ted. 
1251 Q Do you know whether he ever told any other Seaet 

.-J-v’ 

the nc?aale that did the laundry saw it, you know, I just 
I anvbodv anv more fuel for any more Nmon tzldidn’t want toqive 

r7labeutthePresident. ‘mm-, I .-a-----~ 
I41 Q So, when- 
151 

i !i towel awa 
181 

%ted to Nelvis that he throw the 

? I rust remember hrm krnd of 
. 

know what he did with isjwalkin 
jlolthem. %I 

away, and that was it. I don’t - 
at was the end of the thing. It was, on&s 

[~~lsomething that. you know, unpleasant and we just 
(12 1 really discuss rt. 
I131 BY MR. EMMICK. 
11.1 0 Did he indic 
I”, 

,151 
ate agreement or assent or - 

i f&I just~an&knowledaement that he heard what I 
at I said. ii6;heard - heard whi 

r171 
rise i?Y ,“s’e 

/ht. 
WIRTH: 

word 
len he said, I’m tire~e~7zleaning up this, I 

ou used was 
A !le either said RJ r crap, yeah. 
Q Crap, whatever. 

ii9i Q Wh 
tzolthink the 
[211 
1221 
I231 
i24j 
j251had happened before? 

A Yeah. 
Q Did you have the impression that this sort of thing 
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f 11 Service employees about this? 
121 A No, I don’t know. 

0 
i:iService emplo 

Do you know whether he’s ever told any Secret 

rs~recovered su x 
ees about any other occasion on which he 
material? 

A 
!!;I don’t know. 

It’s possible that he discussed lt wfth Sandy, but 

[El Q 
A 

When you say it’s possible is that because - 
r9i Because we - I kind of fee/ like we kind of had 

rio jsimilar relationships. 
t111 Q But 

r 
ou don’t know? 

t121 A No, don’t know. 
1131 Q 

A 
She’s never told you? 
She, she discussed something with me, and I’m not 

i::;sure lf it is that incident or another one, where there was - 
rl6jsomething with Ii 
j 17 1 In other words, II t 

stick on it. You know ‘ust in passing. 
e she’s pushing me o I4 post and she said 

r 1s jsomething about it, and I Just blew it off, and said, yeah, 
jlgjwhatever, and Wt. 

I don’t remember the exact incident but I remember 
I::;- I know that we, I know that we both - I feel that we both 
(221 knew somethin about this. 

’ i::iconnection v&h that in ‘id Sa%ent - excuse me n connection 
ever say anythtnq to you about Monica in 

tzslwith lipstick-stained anything, or anything else? Dii she 

~__ 
OlCStan 
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Page 98 

: .ever talk to you about Monca~ 
A Yeah. we did talk about Monica. but I can’t 

:. remember connecting those two, dlscusslng those two things 
-; together. But we did discuss Monica 
=. Q Do you remember anything that Sandy said about 
: : Monica? 

A Other than that she thought she was friendly, you 
know She krnd of liked her, you know, as far as working on 

z the lob went. She thouqht. Sandy thouqht I was too hard on 

.I. 
: : her.’ Ever$+$~~~M~,CK: . - 

1 actuallv wanted to ao back to what started our 
1 I .dlscusslonhere about this. - 

Page 99 
. . . _-. Q At all? 
I_// .-‘ A No. 
:3; 0 Did you connect it with anyone? 
I41 A Without revealin any privileged information. an 
: 5 1 the advice of m 

0 
counsel yes ?did. 

:51 vou con&ted it with someone, but you didn’t 
- rconnect it with Monica? 

:-‘-- 
.:I ~A Correct. 
.31 0 .:; Did you connect it with a woman? 

_-*I A Yes.. 
. . . . .--1 0 
: : 2 j employee? 

Can you tell me whether it’s a White House 

. . .- 3; A It is. 
Q Well 1’11 ‘ust ask the straightfomard question. 

i j:jWho was it you conhe d ed fi with? 

i is i that time. 
A I connected it with the West Wing receptionist at 
Her name is 

!:?I 0 What rnwct itrithv 

[ii i p;~~ly&~~%i$d in%%%? ~r!!d?l(r~% I”bJ’ 

[ 2 3 ] that time? 
ad you see-in the vicinity at about 

A Wtihout revealing any privileged information, no, I 
I::idon’t recall that. 
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fillthink it was Debbi Schiff 
Q Isthereany$hingthatNeJsaidthatladyouto 

o had been In there? 
I31 A Wtihout revealing any privileged information, no, 
[ 4 ~sir, not to the best of m recollection. 
I51 BY MS WlR!H: 
!61 0 And Nel never mentioned the name of any woman when 
! 7 ] he came out of the room with this stuff? 
191 A 

Q 
No, not to the best of my recollection. 

:3’; relieved you 
Did you ever pass this along to the person who 

or your partner at that time? 
111 A ’ I don’t recall doing it, but I’m sure I did. I 
12 ] mean, that was the standard thing. 
:31 0 Do you remember who your partner 7 
LPI A I’m sony. tf not right then, then certatniy 

iii i Monica was still working at the White 
ou know whether 

A 
Ig:lwhat time? 

Oh, yes. I. I believe she was a - I’m sorry. At 

:I251 Q When this incident happened with the stained towel, 
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! : 
;: 

,d0 YOU kn%w If ~40s~ca was still an employee at - 

Ij Q -- the White House7 
A She would have been a blue passholder, to the best 

i l of my recollechon. working In the East Wing. 
i5 Q Other than Sandy Verna. have you dlscussed this 
i - ,wlth anybody else at the Secret Service at any time. except 
i 3 ‘for lawyers’ 
(G A I don’t recall. But. you know, there are people 

110 j that work - like for Instance, if I was sick or Dan was sick 
; 1: : or somebody was sick you have a fill-in. It’s possible I 
1:2:could have passed that on to them. Any of these things. You 
i 13: know, just so they kind of knew what was going on 
114; Q But ou don’t remember? 
115, A No, 7 don’t. 
[ 16 :even tell you when I - no. 

I mean, l can’t tell you. I couldn’t 

Q Do you know if Monica Lewinsky had any relahonship 
I :i 1 with Betty Currie. to your knowledge? 
119: A A friendship. And, once again.-1 fett like - i 
12o~really sound critical of this woman, but I really felt like 
(21 ithat was another friendshi that she cultivated for her 
(221access towards the Press ent. .cP 
1.23; 0 
[ 2 4 1 an&Monica? 

Did you ever see the two of them together, Betty 

1251 A Yes, in Betty’s ofice. 
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Q 
I : ; two of them? 

Did you ever overhear any conversations between th 

A Nothing of any significance. Usually when I walked 
I:/in the room. it was like the last lauah and she left. YOU 
iiiknow. 
I61 0 Did Betty ever talk to you about Monica? 
l7! A Yeah. Like. for instance,Monlca goes.into Belly’s 
[sloff~ce. You know, she’s in there for a couple of minutes and 
[ 91 I’ll walk in and get a piece of candy, and Monica will leave. 

[ 10 1 And I can remember like I think I used to refer to her to 
IlljBe 

s 
as your buddy, you know. In making light - although I 

rlzldon ever recall discussin 
[13llight of the fact, to myself. hat I felt that 9 

this with Be 
Ti but maklng onca was 

I 14 1 trying to befriend her because, to Fake access with the 
rl~]President ou know, 

‘8 8 
et access with the President. 

Now t ere came a time when Monica left her 
I:; jemployment at the \iVhite House, correct? 
(181 A Right. 

Q Do ou know whether after that time that she left 
I:ztthe White House w ether she maintained a relationship with \ 
i;iiBetty Currie? 
I221 A Yes, I do know that she did. 
[231 Q 
(241 A 

How do you know that? 
Well, mostly from the press a#aUnts. 

[251 Q Aside from press axanmis? -0~4 yowawn persona! 
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[ 1 I knowledge. 
[21 A Okay. Okay. Give me a minute here. 

I do know from my own personal accounts. I mean. 
I:iin other words, from offin. when I was in Toun,~officen 
t s]working the entry control posts. talking abqJt Monrca having 
[ 61 an appointment. having an ap 

r 17 1 remember when. who. whv. w 
intment wrth Betty. I don’t 

en?. But I do know beinp told at 
i 8 i one point or anoiher. - 

And I could have, it’s possible there are actually 
~~~~-.you know more than ona? been told that, you know, your 
[ 1 ilfnend Monida. or that girl Monica. was in. You know and 
t 12 ]they woukl say that, your friend, you know, to kind of 
[13]‘oklngly bust m - pull my chatn, you know,- thei 
114 1 1, dy ew I had ha 

Q 
you know, conflct with her. 

!:zlwho said that? 
bo you remember the names of any of those m 

.--, 
1171 A No, I mean. 

Q Do you know if Monica maintained a relationship 
[:iiwith Nel after she left the Whiie House? 
I201 A No, I don’t. No, I don’t because basically, you 
[ 2 11 know, when I stopped working there I rarely saw Nel. I 
(22 lstopped by once in a while, you know. 

Q Did 
I::;House after she k? 

ou personally ever see Monica in the white 

1251 A xg 
em loyment there? 

Yes, an I’ve discussed this before, but I’ll be 

OlCStarr 
__~~. _.. --- ---~~~ 

Page 98 to Page M3 



BSA 

327 

Gary Byrne, 6125198 

Page 104 Page 107 

[illdoors 
[I’1 Q 
[:31 

And fu’ve marked a point on the map that is _ 

Right.. It would be the 
doors to go outslde. 

is the front of the- Okay? 
dd you ever see Momca ewlnsky In the 

c2.21 
1231 
1241 
[251 

A 
I)C;I:he,ra;earertanding at the time? 

Q Doyou- 
Do you want me to go into the sto 

t 
ry. or? 

Yes, but I want you to show us firs where you were 
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Illstanding. 
[2l A Sure. Right here at- 
(31 Q 
[sIthat is- 

Okay. And for the record. you are noting the post 

[51 
161 “a fh,q%wto the Oval Office, if 
[ 7 1 the Oval Ofce would be a clock. right? 
[El Right. Directly across from the 
[9f Q 

A 
And from that perspedive. you 
Straight on through, as long as 

I :! i which obviously it was. 
I121 0 
[ 13lstairway? 

Okay. And “this door” is the door east of the 

A East door, right. We would dose this because the 
I::; ress corps could walk was allowed to walk from their press 
~161 obby Into Mike McCu&y’s office.. And if this door was P 
~17 lclosed, you know, it cut them off from visual access or 
[le~adual access to the President 
(191 Q Oka . Now, tell us about the i ent. 

A 
I:i;the momin 

So m standing at my post at F diu 
befor& the President comes over 

It’s early in 

I221 8 
A 

Is Monica employed at the Wtiite House at this time? ; 
She is. She’s working in the East Wing and, of 

[::;wurse this is without revealing any privileged information 
[zsland IL& already discussed this story with my WUnSel. 
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.-‘ 

r91 A I he% her first. ’ 
t101 Q 

A 
And ou recognize her voice? 
Righr And I step out into the halhva 

:::;a Mtle bit more he?. and I walk down towards this CK 
you know, 

oar. 
[ 13land I see her standl%,there. And, you know. I probably at 
[I 4 1 least waved or some 
11s land just not too lon 

ing, made some ktnd of acknowledgement. 
after that I heard - let me make sure 

r161I’vegotthisright. &y..Noneofthiipriviteged. 
1171 I heard the radio transmission that the President 
i is i was leaving the private living quarters in the White House 
[19land coming down. 
rzolevery day. 

Now. this is a procedure done the same way 

0 Okay. And for the record, on the map, Mere would 
{::;the private livin quarters be? 

A 8 
I::iwlonnade. And 

would be off this map. This is the west 

[2s]that’s correct. 
- why does this look backwards? Hmm. No, 

This IS the west colonnade And If this map 
j continued. right here would be where the Palm Room is and 
3. then after that you would be entenn Into the White House. 
4. Cl e, Do you want to wnte eSt Colonnade and Palm Roorr 
:. for us? 

A Okay. And do you want me to draw the parameter 
--.or- 
-2 Q 

A 
Yes, you could. 
Okay. And let’s see There would have been a door 

ii:. here. And the door into the Manslon IS up at this end, and 
: : : -there’s another set of doors here. 
I.- ,-- Q Just write Palm Room in there. 

Right. 
And maybe an arrow with Residence over here? 
Okay. - 
You put WH? 
White House. 
White House? 
Yeah. What do you mnt? Do you ti>nt Residence? 
Perhaps. 
Well. let’s see. To be accurate. it would be like 

How about - 
Mansion? 
- if I put Ground Floor of the White House? 
Okay. Sure. 

[?Z A 

+4O”ica? 
0 

t4: A 
[5: 
16: 
1’: 

Page 108 
White House. 
So, anyway, you hear her first and then you see 

g% post? . * 
un-nun. 

i221 
A” ?c!~~‘SO I hear a radio transmission that the 

I:: i President is in route so’which means the elevator has been 
[251called up to the Re&eftce. 

4 

Page 109 
Q And the officer at the-t would also have a 

.-. 
131 A R’ ht 
t4i Q ATthe uniformed officers have - 

A Now his radio is open. In other words when that 
i 2 ], transmission was iade. she heard it. Mv radio was dn an ear 
i; i i&c& the surv&llance kii you see the, y6u know. Secret 
&rv&A~ts- 
191 Is that because you are more proximate to the Oval 

‘s supwsed to be ouiet? 

r101Oftice and - 
1111 dly. 
112) 

“a F$ 

1131 
[141 "0% i 
rl5lradio open so that orners WI 
1161 A Well. no. No. 

dly.~+tb a - 
my. But the -IL-__ --, Ear ti? tson posted at them post has a 

not so others can hear it. But 
i7 jbecause he’s not sci dose td the President, he can get away 
I 8 J without wearing it. 
I 9 I infections. 

These things create a lot of ear 
We take them out whenever we can. and he had his 

[2OiOut. 
r211 Q Okay. But others are able to hear? That’s what I 
izzjrneant to say. - 
(231 A Yeah. It’s the officer’s job to keep the volume : 
[ 24 ] down when you keep it in your ear,, sure. 
125 i for other people to hear the transmlssion. 

But it IS possible 

Page 104 to Page 10Fp 
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Cl Oka 
A So, t K e - I hear the transmissro-i that the 

.? President is in route. So, It’s time for me to go :o work. 
So, I start walkrng back thus wa 

: ; thus door. And just before I wal 1 
I have to come through 

away, like he says to her, 
thus officer says somethrng to the effect. you know, he’s on 

‘I. his way over, or somethrng. 
‘; And the transmrssion was re 

f: 
eated 

:. first trme the transmissron came from t 
sgain because the 

e office- at the post 
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: .colonnade? _ A Rtght 
.j.do my other stuff.. 

Right. And then I dashed back over here to 

:;: 0 And do you have any idea whether she ever 
~~ 1 encountered the President that day. 
.5: A I have no idea. That was the last time I saw her. 
-. Q Do you have an Idea of how long it took the 
3 : President to get to the Oval 0 f? ice that da ? 

A No. You know, a matter o Y 
i j j know, less - I mean 

1 
ou’re 

minutes. I mean, you 

::I No, I don’t know, but 
not walking a great distance 

I 
,:?:time. 

s not talkmg about a long pencd of 

;; Colonnade. 
,.= So. the second transmission, you know. Leroy said 

Right. I believe so. It was either just after the 
igiifirst one or before the second one. And then Monica made a 
rz3jbeeline down the colonnade. As I walked away. I saw her 
t24 Jwalking down, you know, like leaving his - whrch I’m only 
[ 25 1 looking at a space as wrde as, you know, a double doorway. 
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[; !And she st$-te$ down that way, 
[21 Down that way , bein 

A Towards the direction w 
towards the West Colonnade? 
at the President was coming 

[ii from right. And then I came back in, went into the Oval. 
j 5 1 took ‘down the rope that was here 
16; 

2 ~%~%t~$~%oss the Presidential 
:a j Seal, walked over to this outer door, unlatched the door. 
19‘ Q That’s the door at - L-. 

r1-2: 
[ll: 
[I:: 

i::ienters the Oval Qffice? 

I : i i where wer&%r$$in&eposition was recessed from 
t zo j4:59:15 p.m. untrl .00:49 p.m. for a videotape change.) 
VII BY MS. WIRTH: 

Q I think what I was about to ask you was that wh 
~:~~you saw Monica move towards the West Colonnade from the lab 
[24 J post, where were you standing? 
1251 A Right about this door. That would be - 
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111 Q And this door is - 
A That would be the door that is parallel to Betty 

! : i C~~nie’s office door. 
141 . . . Q Okav. And vou could see from there? 
I51 A Yeah. - 

I:;- 
Q And had she been standing - is there a desk at (, 

181 
f91 

; I;lmoyY. 

A I’m sorry. I made a mistake. I must have walked a 
I : y 1 Btle bit further down, and I must have been standing right 
t 12 1 at this door, because I couldn’t have seen - yeah, I must 
(131 have been standin by this door. 
(141 Q Anc?that’s the door to the east of the staircase? 

A Yeah because I was probably walking over to dose 
i:zi it because I knew he’d be getting ready to coma over. And 
f I 7 J the fact that I knew she was there was another reason to 
rlslclose it. 

Q Is that door normally kept closed when the 
I::; President comes to work? 
1211 A When he’s - that’s right. That’s the 

8 
rocedure. 

0 Okay. So, you walked over to that oor to shut it, 
I:; t and at that time, YOU - 

saw her move away from the desk toward the 

____- --.- ~ 
olc-starr 

--. Q And she was employed at the White House at that 
::4itime? 
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111 A Yes, ma’am. 
Q I asked you earlier if you had ever seen her back 

i: i at the White House after she left. 
!41 A Uh-huh. 
151 Q 
76ltime - 

And I’m going to call your attention to Christmas 
,_, . - 
[71 

Aa Right. 
i l i time when 

rn 1996 if that’s correct. Do you remember any 
ou saw Monica at - 

!I31 
I:11 

l ~i~h~$g--t? 

g And as far as the time goes that was the best of 
iiiirny recollection and ILe checked. I’ve tried to recall as 
[ 14 1 best I could, but I believe that was the correct time,, around 
tlslthat time, and it was around Christmas, and I was rn the tour 
tls]section. And it was an evenin 
t 17 1 And this was either a function 9 

function, a holiday function. 

1 lsjor the Department of Defense 
or the Department of Defense, 
ress corps. 

And it was the Chris mas reception, to the best of P 
i:iirny recollection, which is basically kind of a little get- 

122 1 Service has one the !Jnifonr&?%ib%a!r% more’ 
12 11 together for different roups of 

t23)doesnY neoesaaiity mean that anybody from the krst Family 
[ 24 1 will be there, but. ou know, these peop,fe are allowed fi the 
rzslWhiie House to ta e prUtmzsutthechmmrss&wtabmx 1 

; 
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An 

I: ‘1 the East vis i? 
ay I was working the entry control point at 

oh 6ate. which is right outarde the metal 
tsjdetector “ecu? room. We hadppte lined ug in rowa. 
t 4 jThey would wal up. They wou show us an I , a drrveh 
jsjlicense. a government ID. We would check their name off on 
[ 6 ] the list. 
171 I saw Monica in line. And as soon as I saw her, I 
t B I made some comment about, you know, what are you doing here, 
t 9 I you know you’re not supposed to be here, or something to that 

tloleffect. 
1111 Q Is this the first time YOU had ever Seen her since 
iijjshe left the White House? 
1131 A I honestly aon? reca%Tf. but IRS The one thai 
114 1 sticks out in my mind. 
I151 Q All right. 
1161 A So, I said to her, YOU know, you’re not supposed to 
iiyjbehere. She- 

_ _ . 

[IsI Q 
A 

Why did you say she wasn’t supposed to be here? 
Because she had been transferred away from the 

i:i{White House for some reason, and I just had the feelin 
t 21 lyou know, she wasnr - the fact that she wasn’t a a 

that, 
paas oiler 

[22lany more, and the fact that - I guess the reason I sard, 
jzslanother reason I said it was because of, you know, just our : 
124 1 relationshi 

8 
adverse relationship. 

[251 Did you feel that she had left under unfavorable 
4- 

--__-. 
Page 110 to Page 115 
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: ; circumstances, left the White House? 
_. A Without revealing any pnv@ed informatton. yes, 
i j I do believe that she did, and I can’t comment any further 
: 1 than that But, yes The way she was transferred. from what 
:: I heard was it was lrke almost overnight. So. 
r’ So. she or the guest, the person she was with. it 
: jwas a man. I don’t remember who rt was I remember he was 

.? : about five-foot-five. dark hair In, you know. an evening 
9 j suit type. 

.I:] 0 Do you remember what she was weann ? 
1 1 A No, I don’t. Dark, for some reason I thin -f I 

I; 1 think she wore a lot of dark clothes. But. anywa 
IT 

he handed 
: i;lrne both their IDS. And as he was handing me t e IDS. I 
.:4 1 realized that I had probably been a little harsh with what I 
::5 lsaid to her, especially - I was a little embarrassed. I 
::61 robabl embarrassed her in front of this gu You know, as 
‘171 ar as I P t now, this could have been her 
j f z i something. 

bo&snd or 

So. as I was lookina for his name and her name, YOU 
i?o i know I. I didn’t actually apologize, but I made light of the - 
rz~lsituadon, and I felt like I had put them both at ease, and 
;zzjfelt like I was probably going to get through the night 
jz3jwithout having to wnte myself up, you know, wriie something. 
[24lSo. 
(251 And, the truth is I really didn’t care because it 

_--~ 

Page II7 

i;; jsoiirething to that effect. 
1251 And I said, I didn’t let her in, you let her in. 

Page 118 

t1 ]She oes what do ou mean by that? And I flipped throu 
f21 the thing. ’ I found &&a’s nam? rt wtth her escot$aJ 

h 

tslthen I flipped back to the front pa e when? Ktm had s ned 
trloff on it. And I said, you okayed , you let them in. no 
tslme. 
t61 BY MR. EMMICK: 

Q Was she serious, or - 

Q What was her position? 
i17; A Shewas- 
I181 Q Was she with the Social Qffice? 

A Social Qffice or Visitors office. Social Office, 
i:zisocial functions. I don’t know if she was the head of it. 
:21]but was pretty hi h up. 

Q H%d you ever had any kind of conversation with her 
i:$;about Monica in the ast? 
1741 A Wtth &on&? No. 

. -  - 1  

;251 Q About Monica? 

ii: 
12’ 
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A Oh. about Monica7 No 
Q Do you have any idea why she sard what she sard 

r3labout Monica? . 
A Well m 

I : i and now IS that she’ert 

[lOI Q It sounds like she also thought that you should 
I 111 know why. 
!!?! A 
[ 13 1 I don’t know. 

It’s possible she thought that I should know why. 

1141 0 And that would be an inference to draw from. vou 
iljjscrewed u 

XI 
? 

, 

Oh yeah. Well she would always blame us, no 
i : ,” 1 matter what it was’. to be honest with LOU. 
ic3; SY tds. WORTH: 
I191 0 Was the President at this event? 

A I don’t know. I honestly - I, I, I -without 
if: j revealing any privile 
r221You know. I’m out a P 

ed information, I couldn’t tell you. 
the aate. I have no idea. 

i23i :, Q 
A 

And this took place at what gate? 
This was at the East Visitor’s Gate. It’s the same 

i::lgate that we bnng the tours in. It’s on the east side, 

Page 120 
t 11 between the Treasury and the White House. 

0 Do you remember any other functions that Monica 
i:l]came to after she left the White House? Is there anything at 
14 1 the South Lawn? 

A Yeah. Yeah, there’s an incident - and, you know, 
i65; I don’t know which came fmt, this one that I just talked 
~7 jabout or the one I’m about to talk about. 
[El Q The South Lawn incident was at a different time of 
[ 9 1 the year? 

A No, it was still cool. It was in the daytime, 
i:y;early morning. It was during the Con ressional tours, which 
t 12 1 are generally from approximately 7:3 8 to 9 o’clock. And there 
t 13 jwas a function going on on the south grounds, some kind of 
[ 14 I arrival. 
t151 Q 

A 
Seven-thi? in the morning? 
Yeah. Yea . So, when you volunteer for one of 

[ :!j those, don’t - you know, go to the public tours bter. 
I161 So, anyway, the thing was that this fundion was 
t 1 s 1 taking place at the same time. And, once a ain. the White 
(201 House staff insisted that we could not cance Congressional 9 
121 )tours. Basically we wanted to cancel Congressional tours 
122 1 because it just strains our manpower too much to do two 
tzslthings at one time. But. once agan. we lost. 

And so I’m working in the East WI 
f:: 1 have a copy of the East Wing. But.-anymy, 

. You don’t 
%wofkingin 

0 

Page 121 
I’m inside near the doon that lead out into 

is ion the’south rounds. - 
An 8 

F :? 1 officer was. but he savs somethino’ to the effect of. I can’t 
somebody walks up I don’t remember who the 

i ;; i b&&e he kst her In, zrwhatever. “And I look up and here 
j131wmes Lieutenant Brian Wtihrow~wlth?8onfca.-A eJ-- 
t 14 I up. And he either said - Lieutenant Wtihrow either sa to 
f 151another officer, and I’m not sure exadly who it was, take 
[ 161 her out to - escort her out to the gold rope area, or I’ll 
r I 7 I take her out to the aold rope area, something to that effect 
iiei Q WhGsaid this? - 

A 
iiiistarted headin 

Lieutenant Wtthrow. And then, and then they 

rzt {arounds towa r% 
towards the door to go out to the south 

i%i&nember. 
s the aold rooe area. and that was the last I 

Q Did ou notice whether Lieutenant Wrthrow was : 
I::; talking to Monica? 
t251 A 

ire they betnpfriendly? 
They were standing Ike elbow to elbow. 

Page 116 to Page 121 
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Page 122 Page 125 

: 1 I Q Were they standrng or walking? 
I? A They were standrng elbow to elbow 
;; 1 you know. elbow to elbow. 

Well. walking. 
I don’t remember, .you know. 

141 0 00 you know of any relattonshrp ,between Monica and 
[ 5 1 LieutenantAWtthrow. any frrendshrp or anythrng lake that? 
6’ 

j 1; other. 
Friendship. I m, I’m, I m assuming they knew each 

IJI 0 
[sIthem 

Do you know of any though, any relationshrp between 

101 A No. I mean, other than he probabl 
r 

knew her like 
: I 1 anybody else that worked there. I mean, he was he tour 
12 Ilieutenant. He knew everybod He tried to know everybody. 
~3 1 It was his job basically to, you 1 now, between the officers 
13 1 that worked in the tour section and the staff, keep us from 
I ;laoina to blows as usually is - I mean, he was like the _ 

; ; 6 j peacemaker. 
I171 Q He was personally escorting her that day, didn’t 
rlslhe? 
[191 
[201 
IllI 
I221 

A Yes, that’s what it was it looked like to me. 
0 Why would he do that? 
A 
Q 

Because they were friends, I guess. I mean - 
Did his demeanor seem like he was happy to see her 

[z3lor glad to be with her, or - 
[241 Aa Seemed normal to me. 
[251 - anythtng else? Just normal? 

:.do not - I was not there. This is hearsay 
: another officer. 

i was told by 

.:. -. Q 
A 

Is thus an rncrdent that rnvohed Sergeant Owens? 
: That’s - that would be two Instances 

Q 
citirst. 

Let’s talk about the one rnvoivrng Sergeant Owens 

_1 A Rraht. I heard, I had heard. I knew - 

YOU 

::g]know. 
But, anyway, that the President asked Tom to 

iI:1expedite, you know, or to get it done. 
:221 Q To et Monica in? 
1231 - 8 A Ri 1. 
i241 Q W?to did you hear this from? 
i251 A You know, I don’t remember. I do remember that it 

Page 123 

[II -A Yeah. 

I:iat all? 
Q And did you overhear any conversation between them 

I41 A No, I don’t recall him saying anything to her. 
akin rs]Just hims#e 7 to the officer and/or me, you know. We 

tsjwere Stan rng rn he same area. 
I71 Q 
i 8 j rope area? 

And he said something about taking her to the gold 

[91 

i : i 1 close to wpe th 
ust for the record that’s an area that is 

,171 
’ ‘qiresjdent iyoing to be? 

It would be the osest oroximitv to the President. 
;;;jThis would be an area that he, fl he wanted to-mingle with 
t 14 1 the crowd he could. 
/I51 * 

2 %%ally. There’s exce 
i :7”1 podium’s higher. But that’s generally w 

tions to that, like if the 
c: ‘. at rt IS. 

(181 Cl And this was an event the President was to be at? 
1191 
r,n, t 2% he took her. went with her to the direction of 
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[ 1 Iwas. I was out at the Training Center when I first 
? 

ot there, 
[zl but, I mean, it could have been in the gym. I don recall. 
[ 3 j to be honest with you. 
I41 Cl 
fslwho - 

Do you know who the guard on duty was at the gate, 

I61 

1;; 
A0 Na- No encountered her? 
A Right. No, I don’t know because, you know, I had 

! s j been separated from the officers. the rotation for awhile, 
! 10 j being on tours and, you know, usually its the junior 
‘:I ~officers. I don’t know, you know. 
i121 Cl 
:13jto - 

Where would Sergeant Owens be stationed in relatio 

1141 A 
I151 

2 

If would have been - oh. 

1161 llt%%yh&e been in the Control Center in the 
in relation to the gate? 

t 17 j Old Executive Ofhce Building is the way I remember hearing 
I I B lthe storv. And that would have been like at least two. I 
iisithink it’s’ a 
t201 iit MR. EM!.M: 

roximatel two floors below ground. 

1211 Q 
A 

What does expedite mean? 
I221 

Q 
For us, it’s to get it done MM. 
Does that mean that - kt me o back. Wouldn’t 

I::ithe ordinary procedure be to have one ofthe bite House 
~2s]empioyees sand an e-maitthatwwldvimsnycnstantamawf~ 

i;ijthe gold 
He took her out those doors to the south grounds. 

iz:jThat’s the hst I saw of them. 
1241 Q And you don’t know what happened after that? 
f2Sl A No, ma’am. 

Ill 
I21 

r:iMonica 
(sIthere? 
161 
[71 
re]HOuse, 
rslback to 
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Cl 
A 

Do you know what the event was that day? 
No, I don’t. 

0 Other than those two incidents, did you ever see 
a ain at the White House after she left her employment 
Cal er than the South Lawn and the Christmas party? 

A 
Q 

To the best of my recollection, no. 
Did you ever hear from anybod 

Secret Servrce or not Secret Servrce, rl 
else at the White 

t at Monica came 

Page 127 

[llgo to you? 
A You’re not talking about a white House employee. 

~:~You*re talking about the President. He doesn’t - he just 
t 4 1 picks up the phone if he wants something done. 
(51 Q Well, I guess what I’m tryrng to get at is - 
I61 A Had somebody - 
I71 Q Yes. Had somebody called earlier? Had somebody 
181 A Apparently not, because she would have been in the 

I the White House after - 

.--a 
[I31 Q 

A 
What did you hear? 
Just that, you know, that somebody had seen her. 

i::iYou know she had an appointment or something. And, you 
tlsjknow, knowing what I. knowing what I’ve heard in the press 
t 171 ou know. I’m not confusing those things. I know that people 
WU~$;;~~.J? know - because people who knew me and 

wrth her, ot great joy out of, you know, 
tzojpullinamy chain about It. 80, whrr they saw or heard 
[21) hat s e was there, they would sa , hey, you know your buddy 
j22jwas there, or something to that e ect, you know. So. 

0 Do you remember an Incident that happened at the 
I::!Northwest Gate involving Monica? 
(251 A I do know of an incident at the Northwest Gate. I 

muter. 
0 I see. Was there a computer entry made, as far as 

1911 
[IO1 
rl11you know - 
I121 $ No I have no idea. 
I1 31 - fromlhts stanr? 

A I have no idea df knowing L 
Q Does expedite mean to you. do it and don’t worry 

t 16 1 about the usual procedures? 
A 

I :l; know. for instance. thev knew who she was. 
As far as - as long as you’re not risking - you 

.__, . .~ ~.~. ~. 
[191 

I:ijsearched. 
2 .%sh~ent through a metal detector. Her ba 

4 
was 

And then she was -you know, after that, I don 
1221 know what happened, to be honest with you. But I know that 
1231 ou don’t - no, you don’t throw the protectton of the 
[24 1 b resident out the window because, you know, he calls on the .= 
r:slphone, regardless of what it is he says. You don’t do that. 
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Page 128 
I 0 You would mte ret It more as minimal procedures. 
1 s : safety-one-:;d orocedures. bu T other - 
: _- 

::. 
;, Basically they let her III. 

- bureaucratic procedures, no? 
ci. /-. A They let her m without the computer telling them 
;.5;to 
I-. L C When do you thmk this was? 
‘C‘ .-1 A I don’t know. I have no idea. You know, I paid so 
: 5 1 little attent to it. You know, at this 

; : ‘: ; heard any c! these stories or rumors, 
i 1: lout of the rccm I was just so fed up 
; 1: ’ thm s that - the White House had a 
: : 3 1 tirejand I needed to get away from a 

gravated me. I was 
And I still do. 

::.I. Q Did the President often call in order to ask that 
[ : 5; someone would be let in on an expedited basis? 
[ii! A Not to my knowledge. 
1171 Q Did he ever call and let someone in. or ask that 
ilalsomeone be let in on an - 

[ : 1 thmgs where I, you know - but I don’t recall exactly who 
i > 1 was there But I know some of them were ERT. 
/ ii BY MS. WIRTH. .~, 
id; Q Some of them were what? 
!5’ A Were ERT. because of their unifom-ts. 
Iii! Q 
I-’ 
(9: 

A 
;I yTo;tmember the names of the ERT - 

Q 
A 

What kind of uniforms do they wear? 
:G! They’re black fatigues We call them BDtJs. They 

il~lwear external kind of a gun belt, web belt, slmllar - it 
[ I I 1 looks hke black combat 

3 
ear. 

1 ~zldifferent weapon, an ad 
And they also carry a 

Ittonal weapon. 
li3! Q What IS the second version? 
113; A The second version is that - I’m sorry. I haven’t 
I I 5 I reallv finished with the first version. I--. , 
[I63 Q Go ahead. 
[I71 A The first version was that either somebody from ERT 
f I 3 1 or a Secret Service Agent walked in in the movie theater. 
1191 And then the other venton is basically the same 

but it was a White House staff person, like the 
i :i ;%%ciangr thr$;;ber. 
I221 
[231 _ A 

I::jrumor? 
Q 

The came through one of the doors. 
AndYwas Eleanor Mondale’s name associated with that 

331 
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i19j 
1201 

; That’s the only y 

A That s the only time I know him using the 
expedited basis? 

iIi;calling us for. to 
hone, 

[z 3 1 phone to call us or other things, the whereabouts of 3 
s ain access. I mean, I know he’s used t e 

[ 2.1) somebody m the First Family. that kind of thing. 
(251 Q All right. 
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[II BY MS. WIRTH: 
Q 

i:jfromotherr 
While we’re talking about things that you’ve heard 

I 4 1 the movie t 
ple have you heard any talk or rumors about ,_ 

ater Inctdent. a movie theater incident, an 
ii j incident ‘hit ha pened in the mqvie theater? 
I61 s ust give me a minute to make sure I get my facts 

I will tell you both. 

non named that he was 
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rrrstuff. 
t21 Q And who was that person? 
[31 A The 

F 
rson’s name, it was a woman named Eleanor 

[ 4 1 Mondale. I believe ve actually talked about part, at least 
rslpart of this be@e. because at one tii part of this was 
; ;;consldered pnvileged. So. Okay. Anyway. 

Q So. when YOU heard this rumor, was the name Eleanor 
i 8 i Mondale used, or did you-just - 

A I don’t remember if it was used but I remember 
r :z jdrawing the conclusion that’s who we were taljdng about. I 
(111 don’t remember them saying that was her. but I remember, I 
112 1 remember thinkin it was her. 

Q Di8 ou h 
[::;just the one if ou l 

ear this from more than one person, or 

A’ 
now? 

rt was a 
[ : 2 i two different times that P 

ioup of people standing around and it was 

[ 17 1 group, I know it was 
heard 1 And the one group was a 

it was at least partial, part of the 
flslgroup was from the kRT 

BY MR. EMMI 2 
roup. 

l,Ql 
.--I 

I201 (1 The-what? 
K: 

A 
t::istands for, the ERT. I don’t remember who was s andmg 

The Uniformed Division Ernergenr Response Team, it 

1231 there. It was dark in the hallwa . You know, we had the 
(201lights turned down. You kno\?l. rdon’t mean dark-dark. but, I 
[zslmean. you know, dim. And, like I said, this is one of those 
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A 

I: iof the rumors. 
I don’t recall that name being associated with both 
But I do remember associating it with at 

[ 3 1 least one of the stories. 
[41 Q 
is1 

Was any name associated with the second rumor? 
A No. - 

[Cl Q Wh 
[?I A To I! 

wouM -go ahead. 

[ 8 1 same stories. 
e honest with you, I just assumed they were the 

Q 
I don’t - I can’t confirm that, but. 

I91 You said that under one version an ERT person - 
101 
111 Aa Corred. was where? 

A k the West Win 
:$ ieastern-most side of the movie I 

- in the East Wing near the 
heater which is almost 

I 4 ldirectlv across from the doors that lead out into the First 

i: 

[: 

And the rumor was that an ERT person had seen this, 
::ior was on duty at the time, or what? 
;: ; walked in ~.fy$$g’g~g~$gi~g;~~&$~ either 

251standing there, sometlringrr+trat;piu!r~+~. 

Page 133 
Q But the ERT person on duty there. would that be 

I: I part of his or her duty to check the theater out, or no? 
131 A It can be. Sure, I mean. he can go anywhere. I 
14 J mean, any Uniformed Diviiion Officer can go anywhere he sees 
;,5jfit for sey$gy~blcK: 

Q You said either the ERT person or an Agent. It 
ii ;sounds to me like they 

A No, no. 9 
o together, you mean? 
mean I don’t remember it being 

[!~~clarified as either one or the other, but I remember it could 
[ 1 I I have been either of them. 
I121 Q I see. So. it wasn’t like it was two people. It 
1131was one person. 
I141 A Right. 

Q But you don’t know if it was an ERT or - 1151 
[I61 
I171 "0 Rght. an A ent? 

A Right but that’s not to say that what 
I:iisaid is impossible. ihey could have both walked in t rl 

ou just 
ere at 

[zolthe same time. 
[211 Q Isee. 
I221 A 
[231 Q 

We work very closely together. 
In connedon with that story,. was the story that .: 

[ 2 4 1 the President and whoever he was with realued it or didn t 
[zslrealize it? 

--___ 
OlCStan 

- 
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Page 134 

A Don’t have any idea. 
MR. EMMICK: Lets just take a short break. 

i ‘523-43 p.m. untrl .32!19 
(Whereu on the depositron was recessed from 

BY MR.iMMICR: 
m) 

z> 
; cl I wanted to ask a couple followup questions ._ A Yes, sir. 

Q First, as to the Ii stick rncident. or the occxion 
:‘: that you were talkin 

i: iT 

to Net an cf he was makrng some 
1: 1 references to Ii stic 
: : I Secret Service. 

, were you the only one there from the 

--, __ A Yeah. 
: : Q So. it’s not the case that an agent by the name of 

f i I Chrnery was there? .=. --1 A Well, he’s an officer. 
-161 Q Okay. An officer b the name of Chine was there? 
.._ A No. But it’s possib e that he heard the s or-y from 
i I ? i me or somebod 

Y 7 
else. 

::?I Q Fl(ight. But he wasn’t there to make personal 
: 2 5 ] observatiois of - 
:2:! Not to - no. 
___). _- : 

2 
- that same kind? 

:23j Not at that time. 
:24j 0 All right. It was just you? 
:251 A Yeah. 

Page 135 
Q And Nel? 
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111 BY MS. WIRTH: 
I21 Q You mentioned that there was another No&west Gate 
i;jincident aside from the one that we talked about with respect 
I I ] to Sergeant Owens. 
151 A Correct. 
161 Q That vou had some information on? 

wt that? 

ti 5] it was related to me that it was Eleanor Mondale. - 

-- _____ --~~ -___- 
OIC-Starr 
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I-’ Whrd. in Itself. is kind of srgnrficant because - 
12: I’m speculating now, but I speculate that she did not have 
i e;phone privileges In other words, she was not on the list to 

1: o ‘make a phone call connected by the operator. So, the only 
i I I !way she could have made contact with hrm was through the drop 
I 1: 1 line, which was - 
‘ij: BY MR. EMMICK: 
li4. Q What do you mean, the drop line? 
[15! A The drop line is a phone in the Oval Office behind 
[ 16 1 his desk. It’s just a black phone. 
!17! Q It’s a what hone? 

It’s the only phone - 

118! 
1191 

6 Jo;us; blat I? phone, you know, black? 

A Color like the old-time phone. I think it was 
~:~]actually rotary dial. Anyway. And it was the only phone 
]r:]that actually rang in the Oval Office. None of the other 
rz5]phones ran 
1241 8% MS. WIRTH: 
I251 Q And where would she make this call from? 
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Ill A From the Northwest Gate. 
I21 BY MR. EMMICK: 
I31 0 What’s the number for the drop line? 
(41 A 
] s] it. 

I can’t tell you that. I don’t actually remember 
But it’s - I can’t, I won t discuss that, because it’s 

[ 6]the President’s private line. t’m not sure what it is now 
[7 ] any more, but I did know it at one time. 
181 BY MS. WIRTH: 
I91 0 Can I ask you something? 

1101 A Sure. 
Q Do you have an 

i :: Idialed that number for her or w ): 
knowledge as to whether someone 

ether she dialed it herself? 

i ::i know. 
A No, nobody would know that. I mean no, I don’t 

But your run of the mill officer does not know ‘it 
] 15 ] The only reason - 
I161 Q Excuseme? 

A Your run of the mill officer your run of the mill 
i :i la ent doesn’t know it. The only reason I’knew it was because 

3, tls]w en I worked at the Oval Office there was a time when the 
fzo;White House operator was trying to et ahold of the 
[2 I] President. She couldn’t. She cal lex 
(22 1 know, I verified it was her. 

me at my post You 

on to the President 
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t 1 I line and I saw the phone number and it just occurred to me to 
12 ] remember. It was a tivedigit number and I wrote it down in 
[ 31 m little book which I don’t even have that an more, a 
[ 4 I I id e book I kept notes in. I threw it out when r cleaned 
f 5 ] out my locker to move to Beltsville. to transfer to 
[ 61 Beltsville. 

It was just a five-digit. You know it was a 
iii regular phone number, but you only had to dial the last fnre 
19 Idigits inside the White House. 

I101 BY MR. EMMICK: 
[111 0 Was it 

A We in t il 
enerally known as the drop line? 
e Secret Service, in the mditary. any line 

[ ::; like that we call a drop line. 
1141 Q Like what? 

A Like, for instance, if you pick it up, if they 
I:z;contact, it would keep ringing. It keeps ringing until you 
ti7]pick it up. 
1181 0 Isee. 
I191 BY MS. WIRTH: 
1201 Q 

A 
Do you still know the number? 

I::;beginning. 
No Idon’t. No. Therewasasevenin itin the 

That was it. 
Q 

i::ithat number? 
And you said the average officer would not know 

1251 A No. Certainly not. 
-. 
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Page 140 

Q So the inference that you are drawing IS that she 
i must have known that? 
;. Yes. As inffammatory as that sounds, I mean. 

,that’s my conclusron. I mean, unless she called Betty and, 
; 

I ‘iorks I’ llnd rt doub!ful. 

ou know, or. you know somehow somebod else put her 
-’ hrough I don t - knowing what I know, how Y he system 

, , 
;. 0 But you heard she used the drop phone? 
z- A Yes, I believe, yeah. 

..-. ,--. Q Okay. 
i:.: A Well, let me put it this way. They believe that 
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A And of course, this is without revealing an 
i: j privileged information. For instance, the people that cou ICY 
! 3 1 i&&t the phone and have the operator connect them to the., 
f I 1 b 2 res! en! would. be like the Chief of Staff, the Vi? 
[ s 1 Prestdent, the Font Famrl{. Nan?. And now - I m pret!$ 
[ 6 JSUre that Nancy Hernretc contra s thus access, throu h the 
:,I President. of course. But she’s the West Wing Oval ice 
i 9 j Manager.. So. 
191 BY MS. WIRTH: 

Q Returning to that incident, the rumor that you 
iiiiheard was that Monica made a phone call and spoke directly to 
!:zl!he President? 
(131 A That’s, that’s the impression that they had. 
[i4i Q 

A 
Did you hear anything further after that? 
He was highly irate that - he was upset. The 

I:z jPresident was upset that she knew, that Monica knew that he 
117 lwas supposedl with another 

Q fin going to as 1 
uest or person. And he - 

I :“91 maybe ask you tostep outside. 
you to stop at this point and 

!zolinadent w;h yo+;[ttomeys? 
Have you discussed this 

I211 
1221 Q You have? 
[231 A Yes. 

t::lone? 
0 Have they discussed privileges with you on this 
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A Yes. That’s robab about asfaras Icouktgo. 

/:iBut. yeah I don’t-we did rscuss 8 !l. is thus morning. 
[31 ‘Q Oka . 
141 A 
i ;j talk about. 

And 1 hat was what I could. thev decided I could e 

ts1 0 
[71 A 

All right. 
The reason being is k’s secondhand. And I’m, and 

[B 1 I’m not sure where, we are not sure where 1 originated from. 
191 Q Okay. 

1101 A 
Q 

That was the thing. 
Aside from any prrvileged information, do ou know 

I::lanfl-hing else about this incident, about what happened a x er 

iigjit. and we did. 
(201 BY MR. EMMICK: 

i::{stop talkin 
0 I don’t understand that: we realized that we shouM 

%. 
about it. 

Because this took place not too long ago, in the 
i::llast couple months. And this person and I were walking back 
t 7 5 1 from the Justice Department and we were overworked, 
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_. overstressed. and we started bab,blrng 

XMAX(ZU24) 

Ana no weren’t 
:: .ds.cusstng teshmony We were dISCUSSIng tra: lncrdent I 
:: ‘mean. thus was. he was, we were not drscuss :g testrmony We 
; : were drscussrn you know, what involved us ,+ ihts 

[i BY & WIRTH: 
i ; Q And that’s when you heard aox: 117 
.- A Right. That IS when I heard ax& It. 
i3. BY MR. EMMICK. 
.i Q I see And that relates to whe- you started 

I: i. ta:k!ng about this rncrdent and 
2 

ou made a reitrence to, I 
i ; : may have made a mrstake in iscussrng It? 
(1:. A 
I‘i ?_a Q 

Yeah, ,we shouldn’t - 

:l;.that. 
I was just going to go back to wnat you mean! by 

A I mean we shouldn’t have drscussed it. We shoulc 
I::! have caught ourselves. but we were tired and wound up and, 
i 1: 1 you know, we made a mistake. 
[l?! Q I see. ~Who was this? 
c19: A Is it important that I - I hate to disclose his 
(2c:name in - I mean, is it that important to you? 
121: Q Yes. 

A I mean, I mean, I know for a fat! that you’ve 
~:~~already talked to him about it. I mean, is it that important 
(24 ito dra this in? I mean, you know, we made a mistake and I 
(1s: prornp ed it on to him. 9 I don’t want to - you know, but we 
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t 1 !do know it’s - I do realize it’s clear that you do need to 
f 2 ! know this. 
[3i Q Yes. It would be irresponsibk not to ask that 

(VVhereu on the deposition was recessed from 
i :‘, i 5:43:29 p.m. until 

BY MS.&RTH: ’ 
.47!02 p m.) 

1191 
Q I think the question was whether ou’ve ever 

~:~~diissed Monica Lewinsky with John Muskett. &Ii ox John 
~22lMusket!? 

i::&adviceofm counsel theanswertotha rsyes 
t251 

“, carc,vealing any priviy information. on 
. 

yootell rl?xbQDtttme - 
? 

Page 145 
A Really not much. The stuff that is bei 

i: I]considered privileged - the stuff that is not consider I3 

$%iicz? 
ed would just be the fact that 1 thiik he, when 

. 
[ 5 1 about her. 

workrng n the tour section, he had asked me 
I know I discussed her with him, but I don’t 

[ 6 1 remember the substance of t. 
0 Did 

Iliwith the access list s 
ou ever discuss her with hkn in connection 

1’11 have to assert the 
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Page 146 

: : ‘And I discussed the access list 
,., .-. Q What is the access list? 

A It’s a list 
! i; Hernreich. And it’s it’s &- 

enerated by the staff, by Nancy 
rnd of twofold It tells the 

i siofficer there who has access to the Oval Office when the 
15 :President is in there. For instance, dunn some kind of 
17 !natronal security thing. the President’s rn 9 he Oval Office 
! 3 1 and the Vice President wants to o In there. And I know to 
i 3 1 most people thus sounds crazy. 8 ou would thank you would 

[i 3 !just let him in, but that’s not necessarily true. 
!I!1 But to tell you how senous the list is, the First 
[ 12 ;Lady and the First Famil ‘s on the Irst. are the first names, 
! I 3 1 and the Vice President. F hen the Chtef of Staff. I might 
( : 4 1 not have the order exact, other than the First Family is 
[ I 5 1 first on the list. Chief of Staff. 

Now the National Securi Advisor at that time was 
/::iTony Lake. He wasn’t on the list ml rally. ? 
[I81 BY MR. EMMICK: 
L191 Q 

A 
Is it a physical list, a typed-out list? 
It’s a piece of paper from the Office of the 

isi; President something to that effect. It has Nancy 
r22jHemreich’s name on it. She enerates the 
fz3jd. She puts her name on the % ottom and she si 
j24 jthen she makes copies of it. She 
~2 s j Chief of the White House Branch, 
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A Oh, she washes 
Q Rrght. 
A She wrshed. NO 

; because, just because ou hear 
It would have been that jus! 

~.polnt I guess was, you I P now. Jus 
eOPle say. you know -- my 
because you hear that she s 

:‘over there a lot doesn’t mean that she has access. 

AQ I 
;,whatever. And 

Rtght. 
It just means that she’s a damned busybody. cr 
I was iust trvrna to rmoress uoon hrm vou 

-. -. know. how Important it wasto tse this list as’ a guide’. ‘Ii- . 
.: :. wasn’t carved In stone. I mean. you could flex on rt. vou 
-::.know. 

i For instance. I have let people that weren’t on the 
ii -list in without even telkng the Presrdent they were coming 
: 5: In. because It was like during some kind of national secuntv 

::6jthing and a general showeduo late for a meeting. I knew he 
;: - ! was supposed to be there. I just opened the door and let the 
::3 :man in. And a was. you know. I knew it was fine. 
;I?; Q Are there different levels of access? Are there 
!zo 1 like three people that would have to 
[2?: A There wasn’t original y. There wasn’t on P 

access? 

:22lbut then there was a time when that was kind of like tha 9 
inaljy. 
, I 

t22lbelieve. Like Debbi Schiff was on the list at first and then 
124 1 Nancy took her off. And then she was kind of on there for 
t251tours. but for no other reason. 
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! 1 j copies and ut them on the post. 
(21 Be MS. WIRTH: 

0 And are those basically people who can walk in 
i : i unstopped into the Oval Oftice? 

A Under the right circumstances. Normal day-to-day 
/:lstuff. thevtzdt;@j 

.8 
h Betty Cur&s office and Nancy’s 
undays. when the staff isn’t there but ~;ioffici% SHi 

[ 8 j the President is,.these are the people you can use as a 
t sjguideline. This list you can use as a guideline to let 

[ I 0 1 people in. 
(ill 
[121 
I131 
I:41 

0 
::65;aren’t there - 

So, on days when Betty Currie and Nancy Hemreich 

L171 ; Ri 
Cl81 - hese people can walk in without being stopped? a 

ht. or any other - 

A Well the procedure would be that you you know, 
i:zithey would come up and the 
tzllneed to see the President. x 

would say, you know, I’m going, I 
nd so just wait a second, you 

,221 know. For instance. if I knew he was on the phone, I’d tell 
i2jjhim to wait. 

~::~President, 
You knqck on the door. open the door, Mr. 
you know. X, Wand Z are hare. Fine, let them in. 
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t 11 You know. 
r21be on the p 1: 

ou give him the oppdrtun’ 
%e one, you know. He couM 

to say no. He coutd 

131 kind of thin . T 
wiprng his nose, that 

t4lThat’s wha?thext was for. 
to give him as much privacy as possible. 

iisiwas also used for. iisiwas also used for. 
Q Q Di Monica’s name come up in connection with your Di Monica’s name come up in connection with your 

I::;discussion of the access list with Muskett? I::;discussion of the access list with Muskett? 
A A Yeah. I believe I used her as an exam Yeah. I believe I used her as an exam 

!:i;was she she frequented the office like to see Betty !:i;was she she frequented the office like to see Betty c! c! 
le le that she that she 

u&e u&e 
(zojbut ihe was not on the access list, that type of thing. I lzojbut ihe was not on the access list, that type of thing. I 
t21 jprobably also used Anthon [21 jprobably also used Anthon Lake as an example. Lake as an example. 
17?1 [221 .--a BY MR. EMMIC BY MR. EMMlCt!: 

Q 
x : 

Q Was that to imp Wasthat to imp 
:::lwould have would be somewha :::lwould have would be somewha Y Y 

that the access that Anthony Lake that the access that Anthony Lake 
comparable to the access that comparable to the access that 

i2 5 j Monica Lewinsky would have? 
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111 0 So, Debbi Schiff was on the access list? 
A Right. Well, see, when the 

1:; know in the first administration she did a 
t 4 1 still dkf. 

Y 
fiFt,9,“,’ theere. you 

ot 
You know, I do know she’s been, she’s moved to 

r6lbackuD Work for Betty-and& .l.rxi~sbebelped~ 
[ 51 the State Department. But ou know she did a lot of work, 

i7ia lot a’nd ou know ihe was on-that list. 
19, j-2 ’ IVY MS. WIRTH: 
[9i Q -~Was Betty Cunie on the list? 

il01 A Oh, certain1 She’s one of the - 
I. - 1 c-j, Q And Nancy T-J emreich? 

A 
j::jthey are being 

Ri 
B 

ht. They were on there also. And the reason 
- thank I remember a&tall discussing them 

i14 Iwith Nancy, her saying that she didn’t nee d to be on there, 
!~s!and I remrndi 
f 16 jwasn’t me, tha they didn’t know her as well as I do and that “9 

her that everybody that worked that post 

rl-rlshe could be chalienaed. And. YOU know. she’s not the one 
i is j that you want to havg to challenge. So. 
1191 BY MR. EMMICK: 

cl who? 
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I I Iconsidered Mickey Mouse. 
0 I have a question whether, in addii to there 

I : ; being an access list, was there a no-access list? People wha 
t4 trn particular should not be permitted into the area? 

A 
Iz;that wasn’t 

Not written down. Oh, in the area? Well, anybody 

Ii 1 R 

- I mean, there ware - anybody that wasnY a 
rmanent passholder. anyy that wasn t -lust bacause you 

ad a White House - and hrs was a ttttla prob em wrth the 

[lowanted the ped le tha worked in the West Win 
[ 9lSecret Service Id especially the Untformed D$,,iqn. We 

to have a 
tll jspecial pass, ot er than the regular blue White ouse. We 
tlzlwanted them to put somathirg on their 

r 
ss, but we could 

t 13 1 never et them to’ do%. you knqw, just o make it easier for 
f 14 1 us to ii 
rlslnot. 

enbfy who was supposed to be in the West Wing or 

You could be assigned to the East Wing with the 
::76lsarnq pass that I have, workq outside the Oval, you know, 
;;;;working as a secretar., 

Q When rnrtialty asked the question, you started to 
tzolsay not that’s written down. 
I211 
1221 
r23lsay? 

“0 %%did you have in mind? What were you about to 

A In other words, there were, there were - you knb. 
!:::I mean, there were groups of people. Not groups, but. I 

OIC-Starr 
- - 

Page 146 to Page 151 



335 

BSA Gary Byrne, 6125198 xuAx(zuz6, 

Page 152 

: ‘mean. I could thank of people offhand that you would try to 
.: ~steer out of there when you saw them because you .ust - 
: ltirst of all, for me personally, I’m sayrng. you know, 1 

.;. recognized, ou 
,: ; pass but 

know, I knew thus person has a White House 
rea Y ly works over in the Old EOB or is a hall- 

.6:surfer, you know, so to s 
g 

eak. 
- 1 lobby but they’ve got no 

You know, works in the press 
usrness berng over here. 

-2. 0 Would Monrca have been such a person? 
?! A Certain1 Top of the list. 
^. _> BY MS. WIR%H: 

‘;:‘ Cl . ,. --. A 
FDoq y;;, know - 

.:3; Q - when you had thus conversation with Muskett. was 
1; ! Monica emAployed at the Whrte House at that time? 
ii Yes I believe she was. 

b I want to ask you some questions goin back to the 
j iti towels that we talked about earlier, the Itpstick-staine c? 
: 18 1 towel or towels. 
::91 A Uh-huh. 
:231 Q You said that hand towels are kept in the 
: 2: 1 President’s bathroom and also in the dining room. Is that 
::zrright? 
:231 A You’re correct, in a like chest of drawers in the 
izdldining room. 
:-‘51 0 Are they kept in the study as well, or - 
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ill 
!21 Aa No. 

-7 
ou would have to bring them in there from 

; 3 1 somewhere else. 
[41 A No. Actually you did ask me that before. And, to 
: 5 1 the best of my recollection, no. I mean, if they were ,in 
! 81 there, they were laying on top of the desk or something. 
:71 Q Now, where in the Oval complex are tissues kept? 
181 A There was a box of tissues in the dining room. 
;s!There was a box of tissues in the study and there was one in 
: o 1 the Oval Office,, at least I know there was one in Betty’s 
: I 1 office and one In Nanc 

8 
‘s. 

121 Q What a out the bathroom, the President’s bathroom? 
i:3j A 
r-41 Q 

Yes. also, along - 
And the pantry. 

with toilet paper. I think we just used paper 
i i z i towels in tte p&t 
iI71 0 An 2 

I don’t remember seeing one in there. 
you did say in the study as well? 

Ii81 A Yes. 
[191 Q And in the Oval Office itself? 

A Yes, I believe there was. I’m tryin 
iiiijust give me a minute. Yeah. It was o?, it would 3, 

to - lf you 
ave been 

;;;;on the back table behind the Presrdent s desk. 
Q 

iii jOf? 
Is there a trash can In the pantry that you know - - 

I251 A No. It% outside the pantry. It’s buitt into a 
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ijiimean, the only room I can remember - 
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Q Do you know for sure there are tissues In the 
,::study7 
i ._1 A Yes There are tissues in the study. 

:4: Q And when you say you are not sure, you are not sure 
j labout the t 

:E! x 
pe7 

I’m not sure about the es. That’s correct 
.7> Q What about the color o 
13: General1 

tY MR PAGE: 
I believe they’re all whrte. 

‘2) 
: I .I, Q 

.L i 1 do I go to 
When a box of tissues IS empty and discarded, where 

et more tissues? 
;12. %, You don’t. Nelvis does. 
-:3i Q Where did Nelvis get them? 
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[II BY MS. WIRTH: 
Q Now, with res 

I:;things that are thrown away R” 
ct to garbage, waste and so on, 

om the Oval complex.‘if Nelvis 
[ 4 1 had followed your suggesbon and thrown away that towel, what 
[slhappens tithe 

I8 
arbage? Do you know? 
ell as long as rt s Just garbaae and not 

1; jclassified material it ‘ust goes into the trash &an. It’s 
18 1 picked up by the GSA cleanin staff. The woman that used to 
[ 9 I- well, in the daytime - I don *a know who cleaned it up at 

[ 10 1 night, the staff that came in, but in the daytime, when the 
[ 1 I 1 woman named Mary would come through and pick up at least once 
[lzlduring the day, usually in the momin and in the afternoon. 
~131 She was ve t3 e trash can in the 
[II 1 hallway, tras x 

good about emptying 
can and stuff in off&s, that kind of stuff. 

[I51 Q And when Nelvis - 
A But not the - excuse me. As far as the Oval 

::76lOfirce went that was Nelvii’ job during the day if it needed 
t 1 a j to be emptied. 

Q And where would he put the trash after he cleaned 
I$iit up, if you know? 

A Yeah, I do know. I mean, I remember seeing a lot 
i::;of trash, not just trash but also, you know 
[23las orange peels, food stuff. tt woutd go n . ’ &at trash can 

arbage as far 

12 4 j that I menboned right here by E-6. 
I251 Q Tharswtn?relrs~tmtit6sAtames*~~-i: 
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LllUP? 
A Well yeah, but sometimes it would be so stinky 

$ithat he would have ‘it emptied. 
I’ll Q 

A 
Okay. And where would 1 go then? 
The stewards, lf they were emptying it, woukl take 

i zi it down and put it in the dum ster somewhere. I think the 
t7~dumpster is over in the Old tf 08, north moat. 
r81 Q And then GSA disposes of lt? .-* 
191 

I101 
A Right. 
Q Do you know what they do with it? Is it - 

illi 
1121 

; "s$iie&up. - 

A Oh. You&w~t&h’tkrmw:-Theantgthinglknow 
[iii that’s burned is classified the’bum bag. 
t151 BY MR. EMMICK: 

0 I did want to try to darffy one area, and 1’11 
i ::i tell you what the actual1 
t 18 1 help clarify. 1’11 even tel Y 

two areas are and then you can 
you what I think I recall our 

r 18 I saying and then you can tell me if I’m right or no r . 
izoj - - A Uh-huh. 

0 I wanted to ask you to clarffy the occasions when 
I::;you actually saw Monica in the dining room and the occasions 
t 2 3 1 when you ;aw tvl;fhah.in the pantry. 
1241 
I251 Q And I’ll tell you what my impression is, but you’ll 

-~ 
OlCStarr 
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Page 158 Page 161 

: I understand I was a little confused because it sc;nded lrke 
: ;one time she was there and partway in the drnrng. and one 
3 1 ttme sne wzs In the,dining room, but - 

That s correct. 

r.. - Q Less than a mrnute? 
7 

15! 
A 
Q 

A mrnute to less than a minute, yeah. 
And then the other occasron that I thought I had 

.; ; recalled was that you looked throu 
: 5 1 inside doors and saw her there in 3, ” t 

h the pantry outside and 
e drnrng room? 

j ;; j the pantry 
-- > cl Thev were in the hallwav? Okav 

:131 A -, 
.:4; Q %:‘she in th e pantry the time tnat you grabbed her 
151elbow7 

,161 A That I think I rabbed her elbow 
171 Cl That 

A I use d 
ou thin you - 4 
a verbal command and I possibl 

,:iielbow. Yes. she was standin i in the pantry, close to t 
grabbed her 
e 

zotother side of the antry near t e drnrng room. R ” 
211 Q ORay. And that’s the occasion that I had in my 
22 1 mind as poAs.sibly her being actually in, the drnrng room. 

I had mentroned that Its possrbte she could have 
.::: had one foot in the dining room, but that was as far as she 
,251went. 
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[II 0 And on that occasion, where was Nel? 
121 A In the dinin room. On what occasion? 
I31 Q When the e bow occasion, the haffway in, halfway 9 
141out - 

tiojThat’s the-name. 
Ill1 BY MS. WIRTH: 
r121 Q Did you make eye contact with Netvis at all? 
1131 A 

Q 
I don’t recall, you know. 
You said earlier that you thought you saw the back 

1 ::iof his head a: that point? 
A Yeah. I mean he was probably lie storing stuff, 

i:titurned around, that type of thing. 
IIS1 Q 

A 
Did you ever see his face at that point? 

1191 Not until the end when she was walking out, because 
;;oi he was walking towards me, her and me, you know, cTossing the 
i2 1 j room coming fowards - 
,771 Q And is that an occasion on which vou spoke to 
i;;iNefvii aboa her presence there, or was that - e ’ 

A No, that would have been the next ttma that I said 
i::isomething to him. 
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r11 Q The other time, okay. 
r21 A Right. 

Cl Do you have any idea whether Nelvii knew that 
[ : i Mon ica was in the pantry on that occasion when you went in 
rsland may - 
(61 A I have no - 
171 

AQ 
- have taken her out by the elbow? 
I have no idea of knowtng but I would think he 

it ; would know that she was standing there because they were 
tloltalking. I would assume they were talking to-each other. 
Ill1 Q Did ou hear talking? 
(121 A Yea K I heard her saying something to him. 
1131 BY MR. EbAMICK: 

Q And there wasn’t anybody else in there that she 
i :: ;would have been talking to? 
I161 A 

iis’lthere? 
Q 

No. There was nobody else in there. 
Did you have any impression how long she had been 

A Yeah like a real short period of time. because I 
I::; had only turned m back 
r2ltdown to just past t e E-6 b 3 

ou know, as long as it took to walk 
oor and turn around and walk back, 

i22jand she had-come u 
0 And t R that quick. 

at would have been somewhere in the 
I : : 1 neiohbomood of. what. 30 to 60 seconds? .--a ., 
(251 A Less than a minute. 

OIC-Starr 
- 

Heard her voice as I was walkrng up, saw her rn 
set, you know. mad: 
out of there. And as Y 

ou know, what are you doing 
was saying, like I 

well, I don’t, you know, want to embarrass 

‘li] Q Rrght. 
.,-.> .--: A Because I’m sure that she kind of walked in there 
: I 3 iwithout - you know, I’m sure she didn’t ask to walk in there 
: :d 1 because he never would have said 

J 
es. She lust kind of -- it 

:~j]was o 
[ lslcould R 

en, she saw hrm in there an , once again, you know, I 

: !71Well. 
ave been on either end of the hallway, you know. 

r 
eah. because I’m not sure, I don’t remember where I 

: 1s jwas a the time this happened, like if I was on the west or 
! 19 1 east side of the E-6 door, you know what I mean, or the E-8 
[20]door. Or, I’m sorry, the pantry door. 

I:: i But 
So I’m not sure what direction she came from. 

OK 
ou know, as I walked up towards the o en door I could 

tzslseef e outer, the inner door was open and t R en I heard her 
[24 lvoice and, you know, first thought 
1251 heck is she doing in there. 

in my mind was what in the 
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111 0 
A 

Do you remember what she was sa ing, or - 
No, no. It seemed, you know, jovra. I mean, I 

I:jdon’t remember an 
7 

Q Jus ?’ 
hmg. 

[41 
A 

talkrng to Nel about something? 
Yeah. Yeah. I don’t remember what. It’s not that 

I z 1 I don’t remember. ldon’tthink .I reallycould hear because 
~711 was. you know, trying to control my temper. And, you know, 
ts 1 I said, what are you doing here, get out, you know you’re not 
t s]supposed to be in here. 

1101 And as I was saying that, I recall thinking, you 
c i I 1 know, I don’t want to be too harsh because I don’t want to 
[ 12 1 make it any worse on Nel,. because I realized that he knew 
t 13lshe’s not sup osed to be In there. He don’t want her in 
I 14 lthere but he s oesn’t want, then again, want to be, you know, 
I I 5 I the bully, so to speak. 
[161 Q As 

1 
ou spoke to her, did she turn her head to face 

;:;;you rather than to ace Nel? 
I really don’t recall. I think she was kind of 

did Nel say anything? 

And was it after you spirited her out that you had 
i::ithe conversation with Net? 

A Yeah. Yes. I said something to the fact that 
t::!she’s not suppnsedtoiseirrhmorwhatever, and he 

Page 163 
t I 1 ackndwfed ed it. and that was that. 
tzlwant to - II t 

Like, you,know, f didn’t 
e I satd, he’s a ntce uy ve 

tslthe Navy, and I don t want to em % ’ ?I. 
senior guy in 

arrass im. 
Q 

i :1] incident me 
Was there any discussion about whether this 

ht be written up in some way? 
161 2 No. 

Q And it wasn’t discussed because it was obvious that 
[;I; lt wouldn’t be written up? 

A Well, it wasn’t a security breach. I mean, she was 
t ::;a passholder. you know. We knew who she was. She could have 
f I I j been any other intern. She could have been. you know, any 
t 12 Iemployee. The ‘re not sup osed to be in there. 
(131 Q I&Y Nel exhlgit some embanassment or - 
[141 A A little uncomfortableness, I feel, yeah. 
Cl51 MR. EMMICK: That’s all. 
Ll61 BY MR. PAGE: 
I171 Q I have a hypothetical for you. 
I181 A Okay. 

Q If Nelvis is still workin at the White House, are 
i:iithere any Secret Service policies or B trechves that would 
[21 Idiscourage him from shann 
t 22 j House the whereabouts of t 3, 

with people outside the White 
e President? 

A H pathetically? Certainly. It’s just common 
i::;sense. It’s - in t rl 

: 
e Navy in the military they call it 

t 251 operational and commun&tions security. He would, he would 

___. ~~~._ ~~~- -- ~-- 
Page 158 to Page 163 
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Page 164 

Gary Byrne, 6/25198 

A You’re on a you’re on a detarl. You’re in Ohio 
; i: :somewhere. And somebody calls you on a cell hone and wants 
; 1: : to know he’s left. You don’t acknowledge. you 8 on’t tell 
i :: ; them on a cell phone. Anybody can monrtor a cell phone. If 
! : 3 I it’s not a secured transmission. you don’! tell them where 
: :: i the President’s location IS. 
1;s; BY MR. EMMICK: 
I:-51 Q Just as a matter of clarificatron. you earlier had 
I * -1 mentioned the fact that the Presidents schedule was widely /AI 
i 1s jdissemrnated. 
ii91 A That’s right. 
[201 Q 

A 
That might be somethin dealt with differently 
That’s right. But the fa c? that schedule is 

Iji;dissemrnated does not - you know, let’s say it 
taa1 

? 
oing to leave this function at 1660. Well, he m 

124 1 eavtng a little bit earlier, a little brt late. We don 
frslyou know. if you’re on a cell phone, you’re giving a defining 

f? 
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[I 1 time and you’re 
fzlthe thee is - 

giving somebody the ideal - if somebody’s - 
well, I don’t know how much of this I can 

[altalk abou 77 
Well, the theory is that you’re just giving too 

I l; much of a defined time line. 
161 Q But 

a 
ou would feel comfortable tellin 

[ 7 labout the Presiden s schedule because everybody 4 
someone 
as access 

tslto the schedule, but you wouldn’t feel comfortable - 
I91 A Wrthin reason. 

[lOI Q 
f 1 I ! detail about - 

But you wouldn’t feel comfortable giving more 

I121 
[131 Aa Exad’y. - his actual whereabouts, or - 
I141 
I151 Aa E-ly. actual times when he comes - 
Cl61 A Exact1 
t 17 1 or military personnel hat I knew needed to know, you know, r- 

unless they were Secret Service personnel, 

I 1 E I which haooens on details. .--, 
r191 ‘b Oka 
1201 BY MR. FYAGE: 
(211 Cl 
122 Iworkers 

Does the Secret Service take steps to educate 
in the White House, whether military their own 

rzs)personnel, or White House staff, to educate them about this? 
A That’s a 

!::!l’rn not sure. That wou la 
uestion I can? really answer. because 
be a question for somebody higher 

Page 0 
t 1) than me. the Depu 
rz I I’m not reailv sure, 1 

Chref of the White House, or the Chief. 

i3i 
o be honest with YOU. 

r41 
#iscussion off the record.) 

R EMMICK: This condudes the deposition. 
/ 

(Whereupon, at 6:14:11 p.m.. the proceedings were 
~~~concluded.) 

j 

r71 .t... 
CERTIFICATE OF COURT REPORTER - NOTARY PUBLIC 

121i 
I.721 
[231 DISTRICT OF COLUMBIA 
[ 2 4 1 My Commission Expires: 
t25lJuly 31.2000 

XMAXiZs28) 

__-- .~-___-- 
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Whereupon, 

PROCEEDINGS 

GARY BYRNE 

was called as a witness and, after having been first duly 

sworn by the Foreperson of the Grand Jury, was examined and 

testified as follows: 

EXAMINATION 
1. 

BY MS. WIRTH: 

Q Good morning, Officer Byrne. 

A Good morning. 

Q Do you understand that you are under oath and you 

have an obligation to tell the truth? 

A I do. 

Q And you are a member of the uniformed division of 

the Secret Service. Is that correct? 

A Yes, ma'am. 

Q And you have worked in the White House from 

approximately June of '94 to February ofs'96. Is that 

correct? 

A That's correct. 

Q In the West Wing. Is that correct? 

A Not the whole time. 

Q Okay. In the c corridor? 

A I'm sorry, did you say '94 to '96? 

Q That's right. 

Diversified Reporting Services, Inc. 
1025 VERMOfdT AVENUE, N.W. SUITE 1250 

WASHINGTON, D.C. 20005 

(202) 296-2929 
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8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

3 

A That is correct. 

Q Can you tell the grand jury whether you've ever 

seen Monica Lewinsky together with the President? 

(Interruption to the proceedings.) 

MR. BENNETT: You need to stop. 

(Pause while counsel confer. 

MS. WIRTH: We have to cease 

THE WITNESS: May I exit? 

MS. WIRTH: Yes. 

THE WITNESS: Thank you. 

(The witness was excused.) 

at this point. 

(Whereupon, at lo:11 a.m., the taking o-f testimony 

in the presence of a full quorum of the Grand Jury was 

concluded.) 

* * * * * 

Diversified Reporting Services, Inc. 
1025 VERMONT AVENUE, N.W. SUITE 1250 

WASHINGTON. D.C. 20005 
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testimony appears in the foregoing pages was first duly sworn 
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1 PROCEEDINGS 
2 whereupon, 

3 GARY JAMES BYRNE 
4 wascalledasawitnessand,afterhaviogbeenfirstduly 
5 svom by the Foreperson of the Grand Jury, was examined ant 
6 testified as folIows: 
7 EXAMINATION 
8 BY MS. WIRTH: 
9 Q Good afternoon, Off&r Bymc. I’m Mary Anne 
0 Wirth. We’ve met before. Is that right? 
1 A Yes. ma’am. 
2 Q And, in fact, you’ve been deposed on hvo occasions 
3 at tbe Office of the Independent Counsel in connection with 
4 our investigation. Is that right? 
5 A Yes, ma’am. 
6 Q And on both of those occasions, you were asked 
7 certain questions and in response to certain questions 
8 you asserted a protective function privilege. Is that 
9 CQrrect? 

11 

1 
I. 

1. 
l( 
1 

I 

1 

1 

1 

2 

2 

2 

2 

2 

2 

0 A Yes, ma’am. 
1 Q Okay. I am going to ask you some questions today 
:Z directed towards the information with regard to which you 
‘3 asserted the privilege. 
.4 MR. SUSAN-IN: Excuse me. Ms. W&h, for 
:5 intermpting. Could we get a name for the grand jurors? 

1 
1 

1 
1 

I 
1 
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I 
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Page 4 
1 Q Okay. During the time that you worked in the 
2 WhiteHouse,didyoueverseeMonicaLewir&withthe 
3 President? 
4 A Yes,Idid. 
5 Q Can you tell the grand jury about that? 
6 A Yes. -I%iswouldhave%een~thatI 
7 previously invoEed the privilege on. 
8 Itwasaweekend,IbelieveitwasaSaturday,and 
9 I believe I was working the day work shift and the President 
0 wasintheOvalOfIice. Thesecretarialstaffwasnotthere. 
1 Hewasbasicallybyhimselfintheoffice. Hewasbyhimsclf 
2 in the OffIce. 

3 And I was posted outside in the hallway, along with 
4 a couple of the Resident’s detail agents. And I’m not sure 
5 ofthetimeoftbedayitwas,butitwasonada~work 
6 shift. 
7 AndthispersonthatIknewasMonicacameupand 
8 shehadastackofpapersandshewalkedupthehallway-and 
9 this is somebody I‘ve had many occasions to run into and whc 
10 had kind of an advcrse relationship, 
!I A6dassoonasshesawmc,&hegotalittle 
12 flustered. I askedherwhysbewashexe. She’sgenerally 
13 not supposed to be in this area of the West Wing. 
14 Is it all right to speak to you or should I speak 
15 this way? 

In Rc: Grand Jury Proceedings Pagem Friday, July 17,1998 

Page 3 
1 MS. WIRTH: Sure. SLKC. I’m sony. Excuse me. 
+ BY MS. L%?RTH: 

3 Q Yournameis? 
4 A IamCiaryJamesByme. 
i A JUROR: Byme? 

6 THE WlTNESS: Byrne B-y-r-n-. 
7 A JUROR: Protective division? 

8 THE WlTNmS: United States Secret Sezvice 

9 uniformed division. uniformed officer. 

0 BY MS. NTRTH: 
1 Q Okay. And. for tk record, you’ve ken with the 
2 Secret Service since March of ‘91? Is that right? 
3 A Ycs,ma’am. 
4 .Q And you arc a uniformed officer? 

5 A Comt. 

6 Q With tbc unifomed division? 
7 A Correct. 
8 Q And you wex stationed in tk West Wing of th: 

9 White House from approximately June of ‘94 until February of 
:O ‘96. ls that right? 

‘1 A Approximately. Yes, ma’am. 
2 Q And for that period of time, you’ve -Ily kld 

3 tbza post which is tk corridor m 
4 -lstllBt@t? 

5 A Yes. ma’am. That was my ass* post. 

n:,.--:c:,A D,.,..L,, P,,A,.nc 1°C /3n7\ -Jo/;-3030 
Page 1 - Page 4 
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1 MR. BITTMAN: Whatever you feel comfortable with. 

2 THE WITNESS: Okay. Okay. I’m sorry. 

3 A JUROR: Just be loud enough. 

4 THE WITNESS: Okay. And this is somebody I had 

5 run-ins with being in places that I felt that sbe wasn’t 

6 supposed to be. 
7 So sbe came up with a stack of papers and she said 

8 sk bad to deliver it to UK President. which is unusual. 
9 It’s vsy unusual. Anything delivexed to the President. when 
0 tk staff is not t&t-e, is usually delivered by the military 
1 aide. 

2 So I said to her. “Monica, you know that you’re not 

3 supposed to deliver stuff to the President.” And she just 

4 turned around and ptetty much walked away. She walked back 
5 towards one of the hallways and then disappeared. And she 

6 couldn’t have been gone, you know, more than 10 minutes, 
7 maybe 15, but not very long. 

8 Sbe came back into my sight and she sat down in 

9 the Roosevelt Room, which is across from the Oval Office, 
0 and just about then tbe Oval Office door opened and the 

1 President said, “Have you sum an intern?” 

2 He turned to me and said, “Have you seen an intan 

3 looking for me?’ 
4 And I said. “No.” And it hadn’t occurred to me, 

5 you know, what was about to transpire. And I said. “No, 

Page 7 
1 A They were in the OvaI Office. 
2 Q Okay. And you were stationed where 2: that time? 1 

Page 6 
1 sir.” And then I said, “Well, wait a minute. Yeah. There 

2 was one.” 
3 And he said, “When she comes back, let me know.” 
4 So he went back in and closed the door. I looked 
5 in the Roosevelt Room, sbe was still sitting them, so I 
6 said, “Monica,” you know, “the President said be was looking 
7 for you.” Something to tbat effect. 
B And I walked back over to the door and knocked on 
9 the door, I opened it up, I said, “Mr. President, that person 
D is here, the intern.” And he actually referred to her as an 
I intern. I believe at the time she was actually a passholder. 
2 I’m not sure, but I believe that’s true. 
3 She entered the room. He, you know, said Thank 
4 you” or whatever. I closed the door. I had to like kind of 
5 step into the room, pulled tbe door closed. And they were in 
6 there for at least an hour. 
7 Wept&off--excuseme. AtleastlSto-I’ll 
8 say 15 to 25 minutes. We push off every hour. We work - 
9 two people work the post and tben get pusbed off. 
3 Now, I don’t rernemberifIwaspushedoffbymy 
I relief guy or it was the end of the shift and I went home, 
2 but I know that they were in there by themselves for 
3 approximately I5 to 25 minutes. 
1 BY MS. WIRTH: 
5 Q When you say “in there,” what room were they in? 

3 A Post m 
4 Q Okay. And that’s the.-, 

5m 
6 A Right. Right. -- 
7* 

8 m I was walking back and forth, posted between 
9 there. 
0 Q Okay. Do you remember the names of the agents who 
1 were on duty that day? 
2 A No, I don’t. The only person that I thought that 
3 I remembered was - that I thought could have been there, 
4 I’m not certain, but I think Bob Ferguson could have been 
5 there. - 

6 Q Okay. Do you remember who replaced you when you 
7 left? 
8 A No, I don’t. It was a Saturday. It probably 
9 wasn’t the regular person I worked with. He didn’t work a 
10 lot of overtime. 
!I Q And do you rememlxrwbenthiswas? 
12 A No, ma’am. I don’t. I believeit wasprobably 
:3 duringthewatmweather. IthinkIrememberbeingina 
:4 short-sle.eved &rt. 

:5 Q And you think that Monica Lewinsky was an emplo- 

Page 8 
1 oftbeWhiteHouseattbattime? 

2 A I’martainskwas. Ye& Bccauseifskkdu’t 

3 badthtblueWhitcHouscpass,Iwouldhsvcb&nslinlc 

4 morcnpsetorumwwdthaawhatIwas. Shcwasrmcscortcd. 
5 ShchadtohaveablueWhiteHousepass,sosheuasan 
6 employee. 
7 l Q Didyaihun%ePmsidmtsayaaythiagtoh4oaica? 
8 A Othuthan-I’msurehesaidhdlo,butIdoa’t 
9IecalL 

0 Q DidyouhcarattyccmversatioDbetwuzttIxnoraay 
1 sounds atall? 
2 A No. 
3 Q Didyouevuhcarfromaayhodyclsewhattraaspired 
4 afteryoukfl? 

5 A No. 
6 BYMR.BlTIMANz 

7 Q ButtbcywcmstiIIintbeQvaIOffiiwknyou 
8 kfi. 

9 A Tkywrciuthatsuite. 

0 Q T%eyweintksuite. 

1 A Righti Theycouldhave- 
2 Q Doyouknowwhethrrtlq-eouldthcyhavebamia 
3 tkstudy? 

4 A Gxtainiy. 
5 Q Wouldyoukuowitiftkywaeintkstudy? 

Page 5 - Page 8 
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1 A I could have known. Like I could have went back 

2 just to check to see if he was on the phone or something, 
3 but I didn’t know. I don’t remember knowing I just -- to 

4 be honest with you, I just assumed they were in the Oval 
5 Office. 

6 Q So you know that they entered the Oval Office suite 
7 and then they were in there alone for at least 15 to 25 

8 minutes. 
9 A Yes. 

0 Q And then you went off duty -- 

1 A Or got rotated off. Yes. 

2 Q You got rotated, but they were there when you left, 

3 so they could have been in there a lot longer, you don’t 

4 know. 

5 A certainly. 

6 Q You wtx not there. 
7 A That’s correct, sir. 
8 BY MR. WISENBERG: 

9 Q How do you know they were alone? 

.O A It’s my job to know who’s in there. It’s my job to 

.I know that the President’s in there and that he’s in there by 
2 himself. 

3 I can’t go into all the details for security 
4 reasons, but I’m telling you, in my best judgment, just as 

‘5 you could tell everybody that’s in this room and you know 

Page 10 

1 nobody’s Wind that blackboard, I’m telling you nobody else 

2 was in tbat room. That’s my job to know. 

3 BY MS. WIRTH: 

4 Q ThedonrthattbcPmsidentopa&wkmhcspoketo 

5 youwasthatthcdoorthatkadsintothclittlthallway 
6 out& tbc study? 

7 A Right. It would be the door direetly across from 

8 the Roosevelt Room. It’s actually a very large door, larger 

9 than the one l&s standing in front of. wide. 

0 Q Otk than this occasion. wax tbae any other 

1 occasions on which you saw the President with Monica 

2 Lewinsky? 

3 A No. O&K than that videotape on T.V., I don’t 

4 recall ever seeing than togethm. It’s possible that she’d 

5 kind of surf tlx hallway. That’s a tam that we use for 

6 intansandpcoplc~tbcyuyto,you)mow,~intbc 
7 amawbuetk.Pmsidmtis,wecalltbcmhahSlrfers. 

8 She may have walkal by wlxn be was coming back in 

9 the hallway or something. I don’t recall any major incident, 

:O but it’s possible. I just don’t recall any actual time. 

:l Q Qtber than any personal attorneys of the President, 

:2 have you ovubcard tbe President speak about Monica Lewinsky 

:3 to anyone? 

14 A No. I have not. 

15 Q Has hc ever spoken to about Monica Lewinsky? 
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1 A Otk than asking me had I seen an intern, no. 

2 He’s never used her name. as far as I can rcznnnber. 

3 Q Do you know of any other Secret *ice employs 
4 who have ever seen the President with Monica Lewinsky hesides 

5 yourself? 

6 A I am not sure. I am not,sure. I know that one of 
7 my co-workers was involved in an incident involviq Monica 

8 and the President, but I’m not SUE what be saw. 

9 Q Wbo was that? 

LO A That would be Officer John Musken. 

11 Q Okay. When you tedif-icd during, I believe, your 
12 first deposition, you were askai some questions about wltetkr 
,3 Bayani Nelvis. who for tht KZOIXI is one of the President’s 

14 stewards. comet? 

I5 A- Mm-bmm. 
16 Q Wbetberbebadeversaidanytbingtoyoutbatkd 
17 you to believe that Ihem was a telationsbip between the 

18 President and Monica Lewinsky. 

19 A Yes. 

!O Q Andyouassateclaprivilcgeatonetimeonthat. 

!I A Right 
!2 Q Is Rae any information beyond what you have 

!3 already testif& to in your deposition - 

!4 A Yes, I believe there is, if you’d just give me a 

!5 minute - 

Page 12 
1 Q Sure. 
2 A Youdon’thappentohavewhatIsaid,doyou? 

3 Q I have copies of your &positions, yes. What are 
4 you referring to specifically? 
5 A We&justkindofjogmymemory. Imean,thisis 
6 alotofinform&m,it’sbeenaco~pieofyears,so-8ny 
7 conversation wiTb Nelvis? 
8 Q Well, you kstifiexl, I believe, about an incident 
9 involving stained tissues. correct? 
.O A Correct. 
1 A JUROR: Gould you speak up? I can’t hear you. 

.2 JURORS: We can’t hear. 

.3 MS. WIRTH: I’m sorry. 
4 BY MS. WIRTH: 
s Q You testified, I’m sorry, about an incident 
6 involving stained tissues. Is that correct? 
7 A bred. threct. 

.8 Q And you testified about a few incidents where 

.9 Monica went into the pantry or Monica went into the dining 
!O room. 
!I A Right. 

!2 Q And you talked to Nelvis about that. 

!I A Right. 
!4 Q Were there any other conversations you had with 
!5 Bayani Nelvis about Mot&a Lewinsky that Iai you to 

Page 9 - Page 12 
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1 klie~c that there was a relationship between j, and the 

2 President? 

3 A Ya. Not SO much a conversation. bu: be made sornc 

4 statements that Id me to believe that he was - he had high 

5 anxiety. k was upset about the fact that appa.mtly they had 

6 some kind of relationship. He made a comma t I0 me one time 

7 not so much to mc. but in general. Well, I ws I was tbc 

8 only one tbcre so it was to me. That k was bd of 
9 cleaning up his mess or tkir mess, I believe it bothed him 

.O highly. that k felt that tbrre was some kind ci relationship 

1 and it bothered him very much. 

2 Q And that conversation that you had with Mr. Nelvis. 

3 was it clear to you that that referred to Monica Lewinsky? 

.4 A Atthattime.Idokkvekwasrefa-ringto 

5 Monica Lavinsky. YES. 

6 Q Okay. At your second deposition, you made a 

7 statanent that you thought the stained tissue incident may 

8 haverefa-redtcrlllll, 

9 A Correct. 

10 Q Could you explain that? 

!I A Yes. Tkre had been rumors from tk vuy beginning 

!2 when President Clinton was first elated prcsidrnt in 1992 

!3 that k had had some kind of relationship wiw 

14 wnd sk had later -- k employrrI kr at tk white 

15 House. Sk worked in the West Wing reception. Her name was 

Page I5 
1 A JUROR: Excuse me. 

2 A IUROR: I can’t bear. 

3 A JUROR: Could we get both of you to speak up? 

4 Speak up because the jurors are having a problem bearing. 

5 THE WITNESS: Sum 

6 MS. WIRTH: I’m sorry. 

7 A JUROR: But I think mostly tk attorney. 

8 A JUROR: It soundal like sk said Elvis, so I’m 
9 saying where did Elvis come from. 
0 THE WITNESS: I swear I never saw Elvis. 
1 BY MS. WIRTH: 
2 Q Did Bayani Nelvis speak to you about staincd 

3 tissues on more than one occasion? 
4 A I don’t runanber separate occasions, but it’s 

5 possibEbccause the incident where he had - where I said k 

6 had those tissues and k had a plastic bag in his hand. that 

7 was - that was the time that I associated it with- 

8m 
9 Tkrewasanotkrtimewhenkwasckaningupand 
10 picking stuff up, you know, dishes and stuff, that k made a 

!I commcntaboutkwastirulofckaningupaftcrtkmandtkn 
:2 I just assumed it was Monica. 

.3 Q Okay. And on that occasion, what kinds of things 
:4 was k ckaning up? 
5 A Wkn I thought k was talking about Monica? 
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I B And rumors kind of went amund from time to 
2 time about her. And I also saw a couple of things that led 
3 me to believe that they could be true. 
4 Just keep going here? 
5 Q Well, the question that I have is when you 
6 testified about the stained tissue incident. 
7 A Right. IsaidIthoughtitwas- 
8 Q And the discussions that you had with Bayani Nelvis 
9 about that. 
0 A Right. 

1 Q At the time that you had that discussion, did 
2 Bayani Nelvis mention Monica lxwinsky? And I believe you 
3 justtoldusyes. 
4 A Yes. 

15 Q So why did you testify that you thought that that 
16 incident related toe 
17 A Because 1 felt that the rumors about them having 
18 some kind of physical relationship were true and I just 
19 associated tbe tissues with L 
10 Q But Nelvis told you that the incidat related to 
11 Monica Lewinsky? 
12 A I’m not sure we’re talking about the same incident. 
13 Q Did he talk to you about stained t&ues on more 
14 than one occasion? 
15 A It’s possible. Yes. 

Page 10 
1 Q Monica. 
2 A Idon’t rememberseeinganytissuesoranything 
3 like that but, you know, glasses, like drink glasses. 
4 BY MR. BlTlMANz 
5 Q You testified one time about a conversation you had 
6 with Laura Capps? 
7 A &rect. = 
8 Q Tellusaboutthat Telltbegrandjurwrsabout 
9 thatumversatiotl. 
0 A 1stoppedovertotheWestWi Itransfered 
1 fromtheWestWingtothetoursxtion. lwalluxiovertothe 
2 West Wing one day to see some of my old friends that workec! 
3 thenzandIstoppaiintoseeLaumCapps. Sbeworkal-she 
4 wastltei3zdt8nttoGeorgeStephatlopouIosatthetime. His 

15 office was right rmtt to the Resident’s suite. It would 
16 havebeenrightncxttothediningroom 
;7 Andlstoppedintosayhitohcrandthefirst 
18 thingshesaidwas,“Hey,didywhearaboutMonica?” 
19 And I said, “Yes.” 
!O Andshestartedtodescribesomethingandlstopped 
!l her. Iknew--1hadanideawhatitwasshewasgoingt.o 
!2 say, I didn’t want to discuss it, and I just said, “It was 
!3 nice seeing you,” and I walked down the hallway. Is this 
!4 what we’re talking about? 
!5 Q Yes. Whatdidyouthinkshewasgoingtodiscuxs? 

Page 13 - Page 16 
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1 A Sk was going to discuss tk reason Monica bad been 
2 a‘x-nptly transferted that PI-W~OUS weekend. 
3 Q why was Monica abruptly transferred? 
4 A why I klieve sk was? I don’t know why exactly, 
5 but this is - can I start from tk beginning of this with 
6 John Muskett? 
7 Q Sure. 

8 A Okay. Tkn that’s tk best way chronologically. 
9 I klieve it was Easter weekend. somewkre a time around 
0 there. It was on a Saturday. Offica John Mnskett came to 
1 me and said “Look, I’m working overtime this waknd. I’m 

2 working your old post. Give me some pointers how you worked 
3 it. tell me about this access list.” You know. So I talked 

4 tohimtbebestIcould. 

5 Totrytomakealongstorysbort,Icamebackto 

6 work on Tuesday, I’m off Sunday, Monday, Tuesday. When I saw 

7 John k was vu-y upset. He was very bostik towards me. He 

8 asked me why I didn’t warn him, why I didn’t tell him what 

9 was going on and I really didn‘t understand what k meant, 

0 but tkn k explained to me an incident that had happened 

1 involving tk president and Monica and the President’s Deputy 
2 Chief of Staff was involved and his name was Harold Ickes. 

3 Apparently what happened was Monica was in the Oval 
4.. Office suite with tbe president. Tbe phone on John’s post 
5 outside rang and it was the white House operator and it was 

1 Ickes went in ti and found Monica face down in the 

2 Presideat’s lap. That’s what i remember h& t=!ltng me. 

3 At that point, 1 was -- YOU know, higidy energizzd 

4 myself. I didn’t Want to diSCUs it any more. We were 
5 standing in a place where I was afraid people would overhez 
6 us. 
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7 I said, “John, I don’t want to hear any more. You 
8 know, we’ll have to talk Wme other time.” And I walked. 
9 BY MS. WIRTH: 
0 Q And Monica was still employed at the White House at 
1 that time? 
2 A- When the incident happened, yes. And then the -- 
3 by thar Monday, she was an employee. of tlx Department of 
4 Defense. 
5 A JUROR: Could we get some dates? 
6 THE WITNESS: I don’t have them. 
7 BY MS. WIRTH: 
8 Q Said Easter. Do you remember what year? 
9 A Do you lt?metnber -- 
10 BY MR. BITIMAN: 
:1 Q Was this the year she was transferred? 
2 A &-rect. 
3 Q Does April ‘96 sound r&t? 
4 A Yes, it does. Now, as far as the actual date, 
5 I’m saying it’s around Easter. I’m sure Mr. Muskett would tx 
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1 common when the staff wasn’t tkre tk white House operator, 

2 if sk could not get a bold of tbe President, sk would call 
3 us on the post and ask us to make contact with him. 

4 So John got a call from tk white House opuator. 

5 He did not feel coxnfortabk going into the Oval Off& like 
6 I would have, thank God I wasn’t there k umt down the 

7 hallway. He knew Harold Ickcs was in his offke. 

3 Now, this is - I’m relaying to you what John told 

3 me and I don’t mmemberalotofit,butthisistktbrust 
1 of it. 

I He v+uit down tk hallway. k made contact with. 
2 Harold Ickes. Harold I&es came back down the ballway to 

3 passtkmessagetotkRsidurttbattkrewasapbone 
I call. Tkyapparentlygointotkdiningroom-Imun 

I intotksniteeitkrtbrougbtkdiningroomdoorortbe 

5 pantry door towardstk study. 
1 I don’t remember what John told me k saw, but tbc 

5 thrust of this wbok story is that apparently tlrey caught -- 

2 Harold Ickes or John or both ‘of-them caught the President and 

I Monica in some kind of compromising position. 

I Q What did Mr. Muskett tell you? 
F A Tk basic thrust is - and I apologize - 

I Q I want it as best as you can recall. 

I A Yes. I’mgoing to - it’s just a little crude to 

i say it this way and I apologia. but basically k said that 

I able to give you a better date. I would think so, anyway. 
2 BY MR. WISENBERG: 
3 Q Oueofthethiugs-Ihelieveoneoftkthings 
4 that you took a privilege on was whether or not Bayani 
5 NeIvis,thestewaxLhadsaidauythingtoyouahoutthe 
6 PresidentandMonicainthestudy. Doyourecallanything 
7 along those lines! Other than what you’ve testifxd about. 
8 A No. Idon’tzzcallanything-oh,waitaminute. 
9 ‘Ihat’s not true. Please give me a minute to - I’ve been 
0 trying to invoice this privilege for so long - N&is - 
1 Nelvis and Monica -- no, I don’t believe I have any further 
2 information. 
3 MR. BITTMAN: Offker Byrne, we’re going to excuse 
4 you for right now. 
5 rHEwrrNEss: sure. 
6 MR. WISENBERG: Just for a moment. 
7 THE WITNFSS: Okay. 
B (The witness was excused.) 
9 (Whereupon, at 4:02 p.m., the taking of testimony 
3 in the presence of a full quorum of the Grand Jury was 

I concluded.) 
2 ***t+ 

Friday, July 17, I998 

Page 19 

Page 20 

Page 17 - Page 20 
TX:-.--,:cz:,.a D,.,,d:,” c,.,,:“,., xnr- 13n3\ 30/;-3030 



348 



349 

*:?NESS: P*qe 

Page’M Thursday, July 30, 1998 7 

1 
1 
1 
1 
I 
1 
1 
1 

1 
1 
2 
2 
2 
2 
2 
2 

2 

11 
1 
1 
1 
1, 
1 
1 
1 
1 
1’ 
21 
2 
2: 
2. 
21 

2. 

Page ! 
1 PROCEEDINGS 

2 whereupon, 
3 GARY JAMES BYRNE 
4 was called as a witness and, after having been first duly 
5 sworn by the Foreperson of the Grand Jury, was examtned an 
6 testified as follows: 
7 EXAMINATION 
8 BY MS. WIRTH: 
9 Q Offker Byrne, you testified before another grand 
CI jury on July 17, 1998, which was a Friday. Do you remembe 
1 that? 
2 A Yes, ma’am. 
3 Q And do you remember -- excuse me one minute. 
4 (Pause.) 
5 MS. WIRTH: At this time, Mr. Page, who is with me 
6 and a member of our oflice, will advise you of your rights. 
I BY MR. PAGE: 

8 Q From your earlier appearance, you understand that 
9 you are currently in front of a federal grand jury, correct? 
0 A Yes, sir. I do. 
1 Q And you understand further that the court reporter 
2 immediately to your left is taking down everything that I say 
3 and you say and the questions and answers, correct? 
4 A Yes, sir. 
5 Q I want to tell you a couple of things before we get 

Page 4 
1 into specifically what your rights arc here today. 
2 Fit of all, I represent to you that the grand 
3 jury is conducting an investigation of possible violations 
4 of federal criminal laws involving whether Monica Lewinsky 
5 or others suborned perjury, obstructed justice, intimidated 
6 witnesses or otherwise violated federal law, other than a 
7 Class B or C misdemeanor or infraction, in dealing with 
8 witnesses, potential witnesses, attorneys or otbers 
9 concerning the civil case Jones v. Clinton. Do you 
0 understand what this grand jury is investigating? 
1 A Yes, I do. 
2 Q Do you understand that you have certain rights and 
3 one of them is that you have the Fifth Amendment right wbicl 
4 is the right to refuse to answer one or more of any questions 
5 that are put to you if a truthful answer to the question 
6 would tend to incriminate you? 

7 A I do understand that. 
8 Q All right. Do you understand further that anything 
9 you do say may be used against you by the grand jury or in a 
0 subsequent legal proceeding? 
1 A I do understand that. 
2 Q Do you understand that if you have a lawyer, the 
3 grand jury will permit you a reasonable opportunity to step 
I outside the grand jury room and to consult with that lawyer 

5 or lawyers if you should so desire? 

Page 1 - Page 4 
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1 A Yes 
2 Q Do you have a lawyer? 

3 A No. 

4 Q Is anybody outside representing you in any 

5 capacity? 
6 A Yes 

7 Q And who is that? 

8 A Yes. That would be Mark Halbun is his name. He’s 
9 a friend of mine. I’ve been consulting with his law firm. 

0 Q Mark Ha&m? 

1 A Halbun. 
2 Q Would you spell that for tbc court reporter? 

3 A I believe it’s spelled H-a-l-b-u-n. 
4 Q H-a-l-b-u-n, Halbun? 

5 A &xrect. 

6 Q All right. 
7 A I’ve been consulting with him since the very 
8 beginning. And, just for the record, nobody’s ever asked me 
9 that before and I’ve never actually divulged that to the 
10 Secret Service or anybody, I’ve just consulted with him a~ 
11 far as procedure and that type of stuff. 
12 BY MS. WIRTH: 
13 Q But be’s not here today? 
!4 A No. And never has been. Just basically omsulting 
:5 on procedure and, you know, basically he’s watching out to 

1 

1 

I 

I 

1 

1 

I 

I 

I 

1 

2 

2 

2 

2 

2 

1 

Page 6 
1 make sure that I’m kind of protected and still go along with 
2 the program that the Secret Service and Justice Department 
3 had set up before 
4 BY MR. PAGE: 
5 Q Do you understand that within the definition of the 
6 United States Attorney’s manual there are two kinds of 
7 witnesses that appear before. the grand jury? One is a target 
8 and one is a subject and I represent to you today that you 
9 are a subject in the broadest sense in that you are a fact 
0 witness, someone with relevant information or who may have 
1 relevant information, not in the sense that the grand jury is 
2 spec’ifically looking at your conduct and whether or not it 

3 violated any laws. Do you understand that? 
4 A I do. And thank you. 
5 Q Do you understand that you have an obligation to 
6 tell the truth here today and that if your testimony is false 
7 and then it’s proven to be such that you could be prosecuted 
8 for perjury and/or obstruction of justice? 
9 A I do understand that. 
10 Q And do you understand further that by taking the 
!I oath that the foreperson administered that you may not 
12 mislead the grand jury with your answers and that, further, 
:3 that you Cannot claim that you don’t remember something if 
:4 that’s not accurate? 

5 A I do understand that. 
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1 Q All right. Do you know Mary Anne Wirth? 
2 A I do. I 

3 MR. PAGE: She’s going to ask your questions 
4 THE WITNESS: All tight. 
5 BY MS. WIRTH: 
6 Q Oflicer Byrne, as I stated a moment ago or asked 
7 you a moment ago, you did testify before the grand jury. 
8 another grand jury on July 17th, 1998, which is a week ago 
9 last Friday. 
0 A Yes, ma’am. 

I Q And you also appeared very briefly before this 
2 grand jury prior to that when you were asked a question - 
3 A Right. Yes. Right out of a John Grisham book. 
4 Q All right. So anyway, we am going to first go 
5 over with you some of the things that you told the other 

6 mdjury. 
7 A Certainly. 
8 Q And then explore a few other areas. Okay. 
9 Fit question is during the time that you worked at the 
0 White House, did you ever see Monica Lewinsky with the 
1 President? 
2 A Yes. 
3 Q Can you tell tbis grand jury about that? 
4 A Yes. This incident took place on a weekend. I 
5 believe it was a Saturday. The significant thing about that 

Page E 
1 is on this Saturday, normally, like most Saturdays, the staff 
2 is not generally there. The President’s szxretaries, that 

3 type of stuff, those type of people. 
4 Posted at my post outside the Oval Office, 
5 sometimes when the staff’s not there, I kind of assume 
6 certain things to do for the President. For instance, if 
7 somebody showed up with information for the President, I 
8 would -- you know, they’d say, “Well, this needs to go to 
9 the Presiden&” I would ask them to wait outside, I would 
0 knock on the door, enter the Oval Office and tell the 
1 President what was going on and if be wanted the information 
2 or wanted to talk to this person, he would then usually telI 
3 n-e to let them in. Or sometimes he would walk out and talk 
4 to&em. 

5 On this day that we’n talking about with Monica 
6 Lewinsky, on this Saturday, I was standing post. ‘I’bere wue 
7 a couple of agents from the President’s detail them, of 
8 course,astbemalwaysis. AndIsawher-downthe 
9 hallway. 
0 Now, I don’t know how clear I made this before, but 
1 Monica Lewinsky is somebody that I had quite a few run-in 
2 with. She was always, in my opinion, where she wasn’t , 
3 supposedtobeandshewasalwaystryingtodosomethingto 
4 hclphergainaccesstothcarraoftheOvalOfilocwhcnsbc 
5 shouldn’t have been. 

PageS-Page8 
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1 So sk showed up and sk said sk had to deliver a 1 tk agent and 1 made some kind of acknowkdgment that it wzj 

2 stack of papers to the president. And I immediately thought 2 kind of odd that -just thought it was odd that sk was 

3 this was ridiculous because stuff clelivcrtd to the president 3 tkre like that. 

4 on the weekends would generally go to tk military aide. who 4 Q You said sk was them from 15 to 25 minutes. 

5 would tkn bring it to tk Oval Office. Or. in this 5 At that point. did sk emerge or did you leave or what 

6 instance, if sk actually had something. in my opinion. to 6 happened? 

7 &liver to the president, I would have had the militaty aide 7 A I believe I left. I don’t recall tk line details 

8 come up and take it from ha. 8 of the end. I could have. one. bem pushed off tk post to 

9 WeII, when I chaIIenguI her, sk said “Okay,” or 9 go home or. two. been pushed off tk post for a break. I 

0 something to that effect.and sk just left tk area and sk 10 don’t recall exactly what happened but I do recall being 

1 w&ed away from the Oval Oftiee in tk direction of east and 11 tkre fmm approximately IS to 25 minutes. I believe wkt 

2 that turned left and went up towards the West Wing reception 12 happened was that, to tk best of my tecollection. that it 

3 ala. 13 wastkendofmyshift 

4 A short time later, the Oval Offtce door opmied up 14 Q Wbat is your best memory of when this happened? 

6 and tk president came out and said to me and tk agent 15 A I’d have to say - I remember it being sunny, I was 

6 standing there, but I felt Iike k was talking to me, you 16 in a shottsleevad shirt It could have ken spring or 
7 know, k said, “Have you soen an intern looking for me?’ And 17 summer. I really have no recollection of time, you know. 

8 I was kind of caught back. I thought. “Oh great. I just 18 Standing in those hallways and trying to remember back it’s 

9 sent her away.” And k said sk was supposed to deliva some 19 hardtoremembertktimeoftkyear. 

‘0 information to him. 20 Q Do you know whetkr sk was an employee at the 

:1 Honestly, I thought it was kind of odd. I mean. 21 White House at that time? 

2 why would somebody of this level k delivering information to 22 A Sk was a hard blue passholder assigned to tk East 

3 the President? It’s not normal. But, you know. it’s not my 23 Wing. The reason I remember this is if sk had come up and 

4 job to run the West Wing for the staff. So I said that I - 24 had an intern pass. I would have freaked out because sk 

5 I think I eitkr said, “I haven’t seen her.” or “If I see 25 wasn’t escorted. And I can’t tell you that I actually 

Page IO Page 12 
1 her, I’ll let you know.” 1 remember her having her pass on, but I’m sure sk was a 

2 And as soon as k closed the door, I looked in, you 2 passholder. I’m sure sk was working for Legislative Affairs 

3 know, into the Roosevelt Room to tty to find her. thinking, 3 at that time. 

4 “Oh boy, you know, I sent her away.” 4 Q Okay. Do you remember what time of day this was? 

5 So sk showed up like right away. Sk was either 5 A Between eleven and one. That’s my kst guess. 

6 sitting in the Roosevelt Room or standing outside the office 6 Q am. to one pm.? 
7 at the end of the Roosevelt Room by tk lobby. So I said 7 A Yes. Right. I was working the day work shift 

8 “Monica. tk President said k wanted to see you.” or 8 which for us is called B section and it’s from 6:30 in tk 

9 something to that effect. I acknowledged the fact that k 9 morning to 2:30 in the afternoon. 

0 wantedtoseehu. 10 MS. WIRTH: Okay. I’ve already marked as 
1 SoItoldhertohaveaseatandIknewkhadbcen 11 Grand Jury Exhibit GB-IA this map which I’m ahout to apptmch 
2 on the phone so I went back and knocked on the door. I opened 12 you with and I marked it that way because I’m not sum if m 
3 the door and I said to him, “Sir. your intern is km.” or 13 have a previous exhibit with you so we’ve marked this ok 
4 something to that effect. 14 GB-IA for Gary Byrne. 

5 And k walked to the Oval Off& door. in other IS (Grand Jury Exhibit No. GB-IA was 
6 words, from inside the Oval Office to the door. the hallway 16 marked for identification.) 
7 wkte I’m standing, and sk came from tk Roosevelt Room and 17 BY MS. WIRTH: 

8 walked up and they, you know. said. “Hi. bow ate you?” 18 Q This is what purports to k a map of the West Wing? 

9 And k kind of nodded and tky walked in and I 19 A Correct. 

0 stepped in and grabbed tk doorknob of tk door and pulled it 20 Q Okay. What was your post called that day? 

1 closed. And to the best of my recollection. they wme in 21 A It’s called post -and also- 

,2 there from approximately 15 to 25 minutes. 22 Q Okay. So can you mark on the diagram where- 

:3 Q And what happened then with respect to you? 23 and where ms. if tk-e’s a difference? 

:4 A I stood post these and, you know. kept doing what I 24 A Certainly. Certainly. 

:5 was supposed to k doing. I’m sure I made some kind of - 25 Q Okay. -you’ve marked- 
v. -7. .m 
rage Y - rage u 
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1, 
2u 
3 A Guted. It would k directly b 

4- 
5 Q And exactly across the way from _I-___ 

6- 
7 A Correct. 

I A Correct. 
2 Q Okay. 
3 A And that would be across from - 

4’ 
5 Q Okay. And when the President is in the Oval 

6 Office, you are posted at themost. correct? 
7 A Right. And patrol from them-te 

8 - ** h That’s ail our 

9 responsibility. actually, to the back- 
10 Q Do you have any recollection of the agent who was 
11 present that day? 
12 A No. I thought - I klieve - the only 
!3 recollection I have is Agent Bob Fequson who I know had ken 
14 here. That’s the only person I can recall that could have 
!5 possibly been there. I don’t tunember exactly. but that 
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1 the pen for the moment. 
2 A Okay. 
3 Q Wherewasshewhenyoufirstsawhercoming? 
4 A She walked down this hallway. Ibis would be from 
5 the area of the press lobby. And what I’m about to say isn’t 
6 really an assumption. She would have had to come down this 
7 colonnade, these doors are locked and then turned here, 
8 wall<edpastthissetofsteps,andIsawherwhenshejust 
9 about came right through this doorway. 
0 Q Okay. Why don’t you mark that with a little line 
I with your blue pen. 
2 A Certainly. 
3 Q As much as you can say you saw yourself. Okay 
4 You saw all that yourself? 

5 A Oh, no. No. I’m sorry. 
6 Q What part did you see for yourself? 
7 A From right about here. 
8 Q Okay. And you’re marking a point with line at what 
9 appears to be that staircase? 
0 A Staircase. &rect. 
1 Q Okay. So that’s the moment from which you first 
2 noticed her. And perhaps if you could mark with an arrow th 
3 direction in which she was going. Okay. And you’i-c dmwii 
4 a line here that’s approaching -- is in between the cabinet 
5 room and -- 

Page 14 Page lb 
1 rings a bell. to be honest with you. So that’s the best I 1 A The hallway. 
2 could recall. 2 Q -- the hallway and getting near the Roosevelt Room 
3 Q Okay. 3 A Correct. 
4 A Could I make a comment. though? 4 Q All right. And did she have anything with her that 
5 Q Yes. 5 day?- 
6 A Discussing these posts. the reason I didn’t ask to 6 A She did. She had a stack of papers with her. 
7 go outside to consult with the Secret Service lawyers is 7 And when she said that she was delivering these to the 
8 baause we’ve already talked about this and I’m just assuming 8 President, 1 kind of scoffed at her and I just flipped 
9 I can do it again. 9 through the papers. 
0 Q You’re talking about the map? 0 I didn‘t really look at them because as I was 
1 A Yes. Putting the posts down on the map. We’ve 1 doingit,Iwasthmking,“Ifthisreallyisforhim,I 
2 already done that. 2 shouldn’t be looking at them anyway,” but I just flipped 
3 Q You’te always free to leave if you want to talk 3 through them and part of it was the daily schedule that’s 
4 about that. If you’ve already discussed it with them - 4 published for the President and it’s actually kind of a 
5 A Yes. 5 public schedule. And, you know, so I just kind of rolled my 
6 Q - then I assume that you’re okay with that? 6 eyes- 
7 A Yes. Yes. 7 Q So this looked like fake stuff to you, then? 
8 Q But if at any time you wish to leave and consult 8 A Well, I couldn’t say it was fake and I don’t know 
9 with them. that would be fine. 9 if~reallywantedit,buttobehonestwithyoqIhadmy 
:O A Yes. We’ve discussed this before another time, so 0 doubtsbecauseitwasjusther--becauseitwasber 
:l I just wanted to mention that that’s - 1 delivering it and I had had my problems with her before. 
:2 Q Allright. 2 Q Okay. 
3 A Okay. 3 A And, you know, I had problems with her telling tk 
:4 Q Now. when you first saw Monica that day - you 4 truth to me before. 
5 don’t have to make any marks on the diagram but you can keep 5 Q Sowhatdidyousaytoberwhensbesaid”Ihave 

Page 13 - Page 16 
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1 to deliver these to the President”? 

2 A I said something to the effect of, “Monica, you 
3 know, you don’t deliver stuff directly to the President. 
4 That’s ridiculous. That’s up to the nil aide to do it on the 

5 weekends.” 
6 Q Themilitaryaidc? 

7 A Yes. lhemiliUtyai&. Andatthatpoint, I 

8 don’t remember exactly what was said, but basically she 

9 pretty much turned around and left. 
0 Q Which way did she go when she left? 

1 A She went back down the hallway and then turned in 
2 this direction up towards the West Wing lobby. 
3 Q Okay. I’m going to give you another color pen. 
4 A Okay. 

5 Q Okay. This time v+e’re going to use a red pen. You 

6 had used a blue one, correct? 
7 A &xt’xt. 

8 Q Nowwe’regoingtousearedone. 

9 A All right. 

0 Q To mark her path when she leaves you after you tell 
I her she cannot go in. 
2 A Correct. We were standing about here 

3 Q You can begin there. And you’re marking a point 
4 with an X at the E-6 post, that’s where she turned and walker 
S away. 

Page I( 

1 A Correct. 

2 Q And you’re drawing a line that goes - makes a kfi 
3 going above the Roosevelt Room. tight? 

4 A Right. And goes down the hallway towards tk ucst 

5 lobby. 

5 Q Okay. 

7 A And, of course, I would have lost sight of her 

3 tkre, but if I’m not mist&n. I saw her when sk walked 

? past this door also. you know what I’m saying? This dmr was 

3 open. 

I Q Okay. Andyou’vcmarkedadoor- 

2 A Another door to the Roosevelt Room. 

3 Q Right. Tk door to the Roosevelt Room teading into 

4 a lobby. 
5 A Correct. 

6 Q Is that the wrst lobby? 
7 A Right. 

8 Q Perhaps you could put west above lobby. 

9 A Sure. 

0 Q AU right. Now. do you know if sk proceeded into 

1 tbc west lobby? 

2 A Yes. Sk would have had to. beesuse, like I said. 

3 I saw her walk past this door. These doors are right next to 
4 each otbcr. But once she passed through that door, I had no 
5 idea what she - 

tl-. 
7 
7 
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1 Q Were you still standing at ‘k E-6 post when you 
2 saw that? 
3 A Right. Standing right here through this open door. 

4 Q Okay. So you could see through the open door into 
5 the Roosevelt Room and through the opposite open door that 
6 she had passed towards the west iobby. 

7 A Correct. 
8 Q Did she ever return to the Roosevelt Room? 
9 A Ye she did, just before sbs entered into the oval 
0 lateron. 
1 Q Okay. Did she return to tk Roosevelt Room bcforc 
2 you saw the President or after? 
3 A It would have been after because when she came 
4 back, she kind of wandered back towards my area, and I told 
5 her to sit in the Roosevelt Room you know, that the 
6 president did want to see her, and asked her to sit in the 
7 Roosevelt Room until I could contact him. I thought hc was 
8 on the telephone. 
9 Q Okay. I’m going to read you your testimony from 
3 July 17th, okay? 
1 A Mm-hmm. 

2 MS. WIRTH: I’ll begin at the beginning. You said, 
3 “Okay. And this is somebody I had run-ins with being in 
1 places that I felt that she wasn’t supposed to be 
5 “So she came up with a stack of papers and she 
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I said she had to deliver it to the President, which is 
I unusual. It’s very unusual. Anything delivered to the 
3 President, when the staff is not there, is usually delivered 
t by the military aide. 
5 “So I said to her, ‘Monica you know that you’re 
j not supposed to deliver stuff to the President.’ And she 
I just turned around and pretty much walked away. She walko 
$ back towards one of the hallways and then disappeared. And 
J then she couldn’t have b+zn gone, you know, more than 10, 
1 maybe 15, but not very long 

“She came back into my sight and she sat down in 
2 the Roosevelt Room, which is across from the Oval Off&, 
3 and just about then the Oval OfIia door opened and the 
4 President said, ‘Have you seen an intern?“’ 
5 THE WITNESS: Right. 
6 BY MS. WIRTH: 
7 Q Now, you just testified that you saw the President 
B first and then she returned to the Roosevelt Room, but am I 
9 correct that on July 17th you testified that she came and sat 
3 in the Roosevelt Room first and then you saw the President? 
I Which is it? 
2 A Actually, the way I recall it is I asked her ta sit 

3 there after he had come out and said he was looking for htr. 
4 Q Okay. Give us your best recollection today. 
5 A Okay. The way it happene& and I see the conflict, 

- _-- - 
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1 the uay it happened is sk sbourd up fvst said sk had to 

2 dclwrr something to the President. And I scoffed at h azd 

3 told k sk couldn’t dchvc stuff. sk wasn’t supposed tc. 

4 and sk disappeand. 

5 Then the Pmsidar comes out and says k was 

6 looiung for an intern delivuing stuff. He wCnt back into 

7 the offkc. sk showed up not too long aftcnvards and I was 

8 actually kind of looking for lxx. I kind of looked in tk 

9 Roosnzlt Room and I ualked down as far as my post would 

0 allow me. and sk showed up and 1 asked her just to sit in 

1 tk Roosevelt Room. 

2 I don’t remember if sk actually walked in the 

3 Roowvclt Room first and I just told her have a seat or if 

4 sk uas in the hallway and I told her to go into tk 

5 Roosevelt Room. But I told her to take a scat in the 

6 Roozvelt Room. 

7 Q Why did you do that? 

8 A Because -just so sk would sit still and I knew 

9 wkrc sk was and I was going to walk back over and knock on 

0 the Oval Office door and tell the President that sk was 

I bm.. 

2 Q And you did that. 

3 .A And that’s exactly what I did. Yes. ma’am. 

4 Q What did the -- 

5 A JUROR: Question. 

Page 2; 
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I hallway that leads from E-6. tk post - basically - 

2 A Right outside Betty Curie’s off&. 

3 Q Right. But you said that sk walked past that 

4 arca.skdidnotstoptousetixscphooes.didsk? Wbz 

5 sk walked away from you? 

6 A No. I didn’t see - no. sk did not. 

7 Q Wkrc is tk third phone tbat you mcntiowd? 

8 A Tbx are telephones in the west lobby. They’re 

9 all in tbe west lobby, just about cvmy corner. 

0 Q And that is the dirstion in which sk walked. 

1 A Conut. 

2 Q Okay. why don’t you - 

3 A Certainly. I put them right around - 

4 Q As many Ps as you can tcmemba. We’ll start with 

5 P-3. 

6 A Okay. 

7 A JUROR: Is that when tk E-l station is? 

8 THE WTNESS: Yes. ma’am. It is. 

9 A JUROR: Okay. 

0 THE WITNESS: And tbeo. of cbursc. there’s one on 

I thedesk. 

2 BY MS. WJRTH: 

3 Q Okay. So basically what you’re saying is that when 

4 sk wallrcd away from you. sk walked past wkrc you’ve marked 

5 P-l and P-2. 
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1 A Mm-bmm. 

2 Q And you did not see her use those phones. 

3 A No. sk didn’t. 

4 Q But then sk walked in a dirstion above the 

5 Roosevelt Room. through a door lading to tk west lobby and 

6 there were four available phones in tkre for her to use. 

7 A Yes. At least tbme or four phones. Correct. 

8 Q And. as far as you know. did sk use om? 

9 A I don’t know. 

0 Ms. WRTH: Okay. I’m just going to show this to 

1 tkgrandjury. 

2 (Pause.) 

3 Ms.wlRlH: okay. officer- 

4 THE LblTNESS: Ma’mn, could I add som&ing to tbnt? 

5 Ms.wIRTH: Yes. Ycs,youean. 

6 THE WlTlESS: I do recall that after this incident 

7 took plan some time while I was standing out there. it did 

8 occurtomethatskmusthavewcdtbepbone. LikeIsaid, 

9 Ididn’tsr;hcruw:one,butIjustfcltitwasso 

0 coinci~tal that all of a sudden tbc Rsicknt pops out and 

1 saysbc’slookingforsomcbodya~tcrjustsay-somcbow1 

2 assumed that thm was some kind of contact made. I dld tkn 

3 and I klicn it today. 

4 EiY MS. WIRlTi: 

1 MS. WTH: I’m sorry. 

2 THE Wll-NESS: Yes. ma’am? 

3 A JUROR: Excuse me. I have a question. Wbue 

4 is the closest internal house phone where you can call 

5 inter-department or inter&ice? 

6 THE WlTNESS. Right on my post. For me? 

7 .4 JUROR: For -- DO. 

8 THE WlTNESS: For her? 

9 A JUROR: From the hallway in fmnt of tk cabinet 

0 mxn into the lobby of E-4. 

1 THE WlTNESS: Okay. Right lxx, ma’am. tbcrr’s a 

2 small couch and tbue’s a phone right here. a house phone. 

3 That‘s a house phone - wkn I say “house phone.” that’s a 

4 phooe that sk could use. 

5 AJUROR: Right. 

6 THE WlTNESS: And there’s also a phone across from 

7 that that sk can use and tko out in the lobby there’s a 

8 phone that sk can use. 

9 BY MS. WIRTH: 

0 Q Now. tk fmt two pbooes that you meotioned. and 

I you why don’t you put a P for each phone that you mentioord. 

2 A Gxtainly. 

3 Q P-l. P-2. P-3. et cetera. okay? 

4 A Mm-hmm. 

5 Q You’re marking one phone P-l -- okay -- in this 25 Q Now. bow long after you lost sight of Monica did 
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1 the President come out of the Oval Office? 
2 A You know, I really don’t recall but it was a short 
3 period of time, five to ten minutes, you know. I don’t 
4 recall exactly what I’ve said before, but it was not a long 
5 period of time. 
6 Q And when be came out, what did be say? 
7 A He came out and said, “Have you all seen an intern 
8 looking for me to deliver some stuff?” Something to that 
9 effect. And I said, “Oops.” 
0 Q Okay. And what did you say to him? 
1 A I said -- I either said, “Yes, sir, I have,” or 
2 I said -- I can’t remember if I said, “No, I haven’t, but 
3 1’11 let you know,” or “Yes, I have.” I don’t recall. 
4 Because I was a little flustered that I had just hu-ned away 
5 somebody that he was looking for. 

6 Q Did you realize right away that it was Monica that 
7 he meant? 

8 A I just assumed it was. Sure. I mean, nobody else 
9 had been down there that day, there was no staff members on 
o duty that I knew of. 
1 MS. WIRTH: Okay. I’m going to read to you from 

2 your testimony from July 17th. 
3 THE WITNESS: Yes, ma’am. 
4 MS. WIRTH: And ask you a couple of questions abou 
5 this. 

Page 26 
J THE WlTNESS: Sure. 
2 MS. WIRTH: Okay. You said, “She came back into my 

3 sight and she sat down in tk Rooscvclt Room. which is across 
4 from the Oval Office. and just about then rhe Oval Office 

5 door opal and the President said, ‘Have you sun an 

6 intern?“’ 

7 BY MS. WIRTH: 
8 Q Now. you just told us a moment ago thar that was 

9 not corm% that the President came out and then she came 
0 back to the Roosevelt Room. 
1 A Correct.’ 
2 Q Tbm you said “He nnncd to me and said ‘Have you 

3 sex7 an intern looking for me?’ 
4 “And I said ‘No.’ And it hadn’t occurred tn mc 
5 you know. what was about to banspire. And I said. ‘No. 
6 sir.’ And tbm I said. ‘Well. wait a minute. Yeah. Ttme 
7 was one.’ 
8 *‘And he said, ‘When she comes back. la me know.’ 
9 “So be went back in and closed tbz door.” And hen 

3 you continued. 

1 That’s a little diffemn than what you said today? 

2 A Yes. it is a little different. It is a link 

3 different. I’m not sure if 1 actually told him tkze was 

4 looking for him. that Monica had hem tbcrc or that I was a 
5 little worried about telling him I just sent away his 
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I delivery person. But tlz pomt was that I felt that thar’s 
2 who he was looking for and I expedited trying to, you know, ! 
3 get a hold of her and she showed up. 
4 Q Okay. So you don’t recall whether you told him yes 
5 orno,thatshehadbeznthere. 
6 A If I had said that before, I probably did at that 
7 time, but I don’t really recall right now to be honest with 

8 you. 

9 Q All right. Well, this is just a little over a week 

0 ago. 

1 A Oh, was it? 
2 Q Well, this is your testimony from July 17th. 
3 A Oh, I’m sorry. I really don’t know how to rectify 
4 that. To the best of my recollection -- 
5 Q Well, why don’t we take it nice and slow? 
6 A Sure. 
7 Q Just tell me today, what your best memory is of 
B what happened. 
? A Okay. The best of my recollection is that when be 
3 came out and he asked me, the President asked me had I seen 
I an intern that was supposed to be delivering some stuff to 
2 him the best of my recollection now, I’d have to say 1 said, 
3 “No, I haven’t, but as soon as she shows up, I’ll let you 
4 know.” Something to that effect. 
5 Q Okay. And then as soon as he closed the door, I 

Page 21 
I take it -- 
2 A Right. I looked at the agent and I go, “Well, I 
1 guess that -- ” Well, I remember thinking to myself, “Well, 
I I guess that’s who we’re talking about.” 
5 And then, you know, like 1 walked down the hallway 
j a little bit, 1 looked around for her, 1 walked back. 1 
7 don’t remember if I saw her in this hallway or the Rooswelt 
< Room area, but then I said, “Monica, please come in and have 
a a sat.” 
1 Q Okay. So did you ever -- okay. So you did see her 
I and then you told her to sit down in the Roosevelt Room. 
! A Correct. 
I Q Okay. 
I A What I don’t remember exactly is was she standing 
i in the Roosevelt Room, was she standing in this hallway. 
i Q And when you say “this hallway,” you’re talking 
1 about the hallway on top of the Roosevelt Room? 
I A Correct. 
1 Q Which is where her path was that leads to the 
I lobby. 

A Correct. 

! Q Okay. All right. So you did ask her to sit down 
1 in the Roosevelt Room and then you went back to the door of 
I the Oval Oflice. And, by the way, we’ve been talking about 
i the 1 I:00 door? 
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1 A Correct. 

2 Q And that’s the door the Pres:dent came out of and 

3 spoke to you? 
4 A Yes, ma’am. 

5 Q And that’s the door you returned to when you 

6 knocked on it? 
7 A -hat’s Correct. 

8 Q And did he respond? 
9 A Yes. 
0 Q What did he say’? 
1 A Well, I opened -- the way it works is you knock 
z twice really hard, you wait for a minute, you open the door. 
3 And I said, “Mr. President,” I don’t know if I said “Monica’ 

4 or “your intern”. I probably said, “Your intern is hem,” 
5 something to that effect. 

6 Q And where was the President when you said that? 

7 A I believe he was standing in the room. It looked 
8 like he had been sitting on the desk on the telephone. 
9 Sitting on the front of his desk on the telephone. Because 
!O he was kind of -- when I opened the door, he was kind of 
!I making his way towards me and it looked like to me -- 1 just 
!2 heard him hang up the phone. 
!3 Q Okay. And did he respond when you said that? 
!4 A Yes. He said, “Okay. Tbank you.” And he came 
!5 towards the door. She came out of the Roosevelt Room. You 
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1 know, they said hello, whatever, something to each other, 
2 some kind of acknowledgment. She had this paper she was 
3 holding like this -- 
4 Q And you’ve got your hands folded across your chest, 
c for the record? 
6 A Yes. Yes She was holding similar to this. And I 
T stepped -- I think behind the President, pushed the door all 
8 the way open, allowed them both access and then closed the 
9 door. 
0 Q Did the President step out of the Oval Office to 1 
I gr& her? 1 
2 A. If he did, it wasn’t more than a foot. ?hey stayed 1 
3 right in the threshold area. 1 
4 Q And who shut the door? 1 
c; A Idid. 1 
6 Q And that was the 11:OO door? 1 
7 A Correct. 1 
8 Q when you looked inside the Oval Office and you saw 1 
9 the President, did you see anybody else in there? 1 
:0 A No. There was not anybody else in there. 2 
!I Q To your knowledge that day, was anybody else in tbe 2 
‘2 Oval Office besides the President? 2 
3 A Not while I was there and not at that time. I 2 
4 don’t recall anybody else -- I’m sorry. I don’t recall 2 
5 anybody else being in there that day. 2 
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1 Q Was Berry Currie workin that day? 
2 A No. sk was not. 
3 Q Was Nancy Hemreich workin8 that day? 
4 A Sk was not. That office was seared. 
.5 Q War citkr of tbc Rsidmc’s naval stewards, 
6 Bayani Nelvis or Glm Mats work@ that day7 
7 A I don’t recall. Normally tk way that worked is if 
8 hccawinlikethatontbcspurofthcmomcnt~wouldcall 
9 tk stewards or tbc steward would ckck in periodically. 
0 calling us at the post and I don’t recall if tbcy wue tbsc 
1 or if they had called. 
2 Q Now, wkn you say when k comes in on the spur of 
3 lk moment, you’te rcfcm’ng to the Rsident? 
4 A Yes. I’m referring to tbc Raida& spur of tk 
5 m-t being late at night normally, or on tbe lbcdcmcls wkn 
6 tkres no schedule. 
7 Q Andthiswasaspuroftbcmoment- 
8 A This was on a Saturday wln~ k wasn’t sckdukd to 
9 be tbcre. so his suppon SIaff was not fhae. 
‘0 Q Do you rnnemkr how long k was in tk Oval Off~cc 
‘1 before you fmt saw Monica? 
2 A I don’t remember exactly. but I can tell you 
3 safely, I’d say at least an hour. You know. 
4 Q All right. And you said that it was - 
5 approximarcly how long were you on Illis post after you shut 
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1 the door and the President and Monica wem inside tbe Oval 
2 Office? 
3 A Approximately 15 to 25 minutes, to the best of my 
4 recollection. 
5 Q And during that time, did you ever see anybody 
6 enter or exit the Oval Office? 
7 A No. 
8 Q And what is the best of your memory of what 
9 happened 15 to 25 m&&s later with respect to you? 
0 A The best of my recollection is that I got pushed 
1 off post, either on break or to go home. 
2 Q Did you ever see Monica Lewinsky again that day? 
3 A Not that I recall. 
4 Q Did you ever sx the President again tbat day? 
5 A Not that I recall. No, ma’am. 
6 MS. WIRTH: Okay. 
7 A JUROR: I have a question. If tbe President does 
8 corne,yousaidbewasunscheduledtobethere? Soifhe 
9 comes in unscheduled and he wants something to eat or drink, 
0 doesbegetithimselfor- 
1 THE WITNESS: Sometimes he would or he would a+ 
2 forthesteward. Forinstance,tbereweretimeswhcnbe 
3 said something about tea or co& and I would acma,lIy turn 
4 thepotonortumthecoffeemakeronforbim. The&wards 
5 setitupsoallyouhavetodoisturnaswitchon. But 
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I generally if he wanted something to eat and they weren’t 
2 th.erc right away, I would pick up the phone and call the 
3 ushen offi= in tlx mansion and have them come take care of 
4 his n&s until the steward showed up. 

5 A JUROR: Okay. So anz you saying a steward is on 

6 call? Is that what you’re saying? 
7 THE wITNEss: Yes. Yes. nestewarclsamoncall. 

8 Anybody that works around the President is kind of on call 2 

9 hours a day, to be honest with you. But, yes, the stewards 
0 ate. AndgenetaUyspeak&iftheyweren’tthereona 

J Saturday or Sun&y and they knew be was there, they were or 
2 their way in. One of them -- either Glen or Nelvis were on 
3 theirwayinorwaitingtabecalled. 

4 A JUROR: Those house phones, anyone who is in 
S therecanjustpiaiitupandtalkdirectlytothePresident? 

6 THE WITNJSS: No. 

7 A JUROR: They have to go through the operator? 

8 THE WITNESS: No, ma’am. Very few people have 

9 direct phone aeeess to the President. That list is -- that 

0 permission is granted by Nancy Hemreich, to the best of my 

I knowledge. If you were to pick up a house phone and request 

2 to talk to the President, we’d probably be walking you out 

3 thedoor. 
4 A JUROR: But if you know the extension? 

5 THE WITNESS: There’s only one phone that you can 
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J dial diitly into tbe office that rings into tJte office. To 

2 cd tbc Pmsident. it rings into tJz secretary’s office or 

3 Nancy Hemreich - J3etty Cttnie’s offtce or Nancy Hcmxich’s 

4 office. It does not ring dimetly - the normal phones don’t 

5 ring dircztly to the hident. Tky’IJ flash, hut they 

6 don’t ring. 

I The’s one phone that rings and it’s c&cd a drop 

8 line and it sits behind his desk. That nombcr is not 

9 published to anybody and very few people have it. It’s a 

0 miIitaly pbonc. 

J A JUROR: So how would sbe have contacted him? 

12 THE WJTNESS: I don’t Jtnow if I’ve actually 

! 3 commenti on this hefon. Tbe. best of my knowledge would be 

i4 that sk bad this fivedigit nttmber to call that drop line. 

.5 UnIess she had - unIe~s she was on the phone list to he abk 

.6 to call the White House opcmtor and ask for phone access to 

7 the President. If sk did call him. it would have buzn one 

.8 of those two ways, because I don’t know of any other way. 

.9 I mean. I’m not going fo sit kre and tell you I 

!O know eve@bing about tbaf but I know that place pretty 

!J well. I’ve worked rben for a long time. and it was my job to 

!2 know these things and I fal like I know enough about it to 

!3 say that. 

!4 A JUROR: So you do agmz that sk did contact bita 

!5 baausethawasno- 
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1 THE WlTNESS: I fal &at sk did. I man. I don’: 

2 know that sk did. but it was so coincidental that k comes 

3 0”f like that. 

4 A JUROR: Is that line that you’re talkmg about a 

5 WHCA tine? 

6 THE WlTNESS: WeIl. thcy’te all - tbc drop tine? 

7 AJUROR: Yes. 

8 THE mESS: Yes. Wkn yoou pick it up, as scan as 

9 you pick this lioc up. this drop Iim tbc voice on tk otbu 

IO side. says, “Yes. Mr. President?” And tkn -- you know - 

I J so - Wkn you pick up tbz o&r pbonc you just get tk 

I2 white House operator, depending on utich line lhat you push. 
13 Yes. ma’am? 

14 A JLJROR: You said you bad probkm with Monica 

1.5 Lewinsky not ding the mtth. 

.6 THE WITNESS: Yes. 
7 A JUROR: And doing things sk sbouldii’t do. Could 

8 you give some examples? 

9 THE WITNESS: Absolutely. Fmm the time that sk 

10 was an intern. from the time that Monica Lewinsky was an 

!I intcm. I felt like sk was uying to gain access to cilher 

12 d-e Prcsidcnt himself or lhat ama. 

‘3 I often referred to her as the stalka. not in a 

4 vicious way to bann tbc President. but I kind of - 1 always 

5 thought she was like a cross ktwcxm a Is-year-old chasing a 

Page 36 

J 

I 

I 

I 

I 

I 

I 

I 

I 

1 

1 

i 

i 

‘ 

2 

1 

J rock star and a stalker. you know? 
2 If she was not a White House employee, as many 

3 places as she shovxd up. she’d bavc bun on our watch list. 

4 I mean, that’s - I’ve bum on this job seven years and I can 

5 promise you. if sk showed up at that many places and she was 

6 not an cmploycz.. that we’d be looking out for her. 

7 Just like when the President first came in. k used 

8 to jog outside th complex just arbitrarily and tbc same 

9 couple of people start& showing up, as uy)n as tky came up 

0 tk second time they got interviewed. You know. That’s tk 

I way it kind of works. 

I2 I bad run-ins with Jter when sk was an intcm being 

I3 in places sk wasn’t -- trying to come down this hallway tbat 

14 I work in which didn’t - not everybody bad access to. Tbzy 

I5 wanled us to limit the access to the Presidmt and his senior 

16 staff. If you - an intan or junior employee or eva 

~ 7 somebody that was a senior gov emmcnt anplow but if you bad 

i8 no business there. you shouldn’t bc coming down tbc ballway. 

9 Tkre wns plenty of 0th~ ways to get around to tk otkr 

!O side. And I bad problems with her coming and doing those 

! I kind of things. 

!2 I also bad problems with her - I’d say, for 

!3 instance. tbme was an incidatt during tk govcrnmcm 

!4 shutdowtt. Sk was working as an intent for the. Chief of 

!5 Staff, Lmn Panuta. Arid sk came down the hallway and tbz 
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I President was in tk Oval Office at tk time and I stopped 

2 her and I said, “Go around the other way.” 

3 And she said. “I have to deliver tbesc papers.” 

4 And I said “WcU. go around the 0th~ way.” 

5 And then sk said. “I ban to go to the bathroom. 

6 too.” 
I And I said. “Go around tk otkr way.” 

8 And before sk could say tk third thing. I Just 

9 kind of physically pushed kr through the doorway. the side 

0 doorway. into the Roosevelt Room. 

1 I mean. I didn’t -- you know. I didn’t pb bcr 

2 and jack her up, but I said you know. “Just go this way. 

3 Monica.” And she walkai away and that was it. So that’s 

4 the kind of stuff I’m talking about. 

5 A JUROR: Officer. would you say that you probably 

6 gave Monica tk hardest time because you played by the roles? 

7 THE WITNESS: Yes. I don’t want to sound like I’m 

8 wiring like a badge of honor. buf !xs. I never tried to 

9 befriend her. I know some papIe did bccausc some of tltc 

0 officers did and that’s fine. I’m not saying that’s wrong and 

1 it’s not wrong, but. yes, I did. I always felt like she 

2 wasn’t telling me the truth and I can’t tell you why. I just 

3 felt like that. 

4 Yes. sir? 

5 A JUROR: Do you know Evelyn Lieberman? 
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I THE WlTNESS: I certainly do. 

2 A JUROR: Could you tell me anything about -- 

3 THE WITNESS. Yes. I should probably talk about 

4 Evelyn from when I first met ha. 
5 MS. WIRTH: Go ahead. 

6 THE WITNESS: She was hired - I don’t know why sk 

7 was hired. but I first met her. sk was working in the upper 

R press office. And the rumor was that sk was brought in 

9 there to clean up some of the mess in there. They had all 

3 tJxse young people and young employees in then and basically 

J tt was a mess. They were tcx busy trying to do other things 

2 bcsidc the President’s and tk govcrnmcnt’s work. And this 

3 is my opinion. 

4 And she. came in there and sk stmightencd it ottt. 

5 Sk got rid of some of the interns in there and sk kind of 

6 Iowaed tk boom on them. which was what Evelyn’s specialty 

7 was. in my opinion. I lilted her a lot. I tbougJtt sk was - 

K you know. no messing around. A dog was a dog and that was 

3 that. 

3 And so evenntalIy sk was protnoti to the Deputy 

I Chief of Staff. Sk was the frst woman Deputy Chief of 

2 Staff and it was kmd of neat to see that happen. Anyway. 

3 sk as Deputy Chief of Staff one day came out when I was 

1 standing my post and kind of berated me about all thcsc 

5 intems in the hallway. 

ti-1 1 
T 
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J And I said, “Well, you know, do kidding. Who gi\zs 

2 them the authorization? You do. You get rid of them. I’m 
3 tired of fighting with it. You know, I do the best I can.” 

4 So she did. And there was, you know, a lot less intents tk 
5 next day or shortly after that. 

6 And then when -- it kind of became clear to me 
7 that I felt Monica was becoming a problem a problem otkz 
8 than me, I can’t tell you that -- I have to tell you that 
9 at fmt, I did not think there was any kind of real 
0 relationship between her and the President, I just thought it 

J was Monica trying to portmy that to gain access, 
2 And then I have to admit that after this incident 
3 where the President came out looking for her, I pretty much 
4 stopped giving her a hard time because I just felt like she 
5 wasawantedguest. 

6 And then Evelyn Lieberman -- some point while I was 
7 still working at the. Oval Offtce. I went to her and 
8 complained directly about Monica. 

9 Now, there’s been all kinds of stories about this 
0 in the press and they’re generally on the right tmclq but 
I thetruthisIneverwentintoherandaskedforameeting, 
2 I never generated any papetwork, I never wrote a memo on 
3 this. I’maverylazypcrson. IfIcanwalkdownthe 
4 hallway, 1’11 do it. And that’s what I did. 

5 I went in and I complained about her. It wasn’t a 
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I long meeting and it wasn’t a big deal, but I did go in there 
2 and say, “Look. This person’s a problem.” 
3 Now, there was a point not too long after that when 
4 I was thinking to myself that I would go back and I would 

5 tell her a little bit more why I was concerned, but then I 
6 got to the point where I was conflicted, is this arty of my 

7 business, am I stepping on - you know, I have to admit to 
6 you that where I worked was a cushy post. 
9 I had weekends off, I had three years on the job. 
D Mywifelikedit,itwasgoodforallofus,Ididn’twantto 
I get ftred because I stuck my nose where it didn’t belong. So 
2 I contemplated going to her again and I thought it was best 
3 that I didn’t. 
4 And then -- I don’t know how long it was, you know, 
5 after that that I eventually was transferred, I ttansferned 
6 to the tour section, and it wasn’t my problem any more. So I 
7 thought. 
6 A JUROR: You made a statement just now, you said 
9 other things, you know, the young people were doing other 
3 things. Like what? 
I THE WITNESS: For instance, you have to tx~dersta+ 

2 that the White House is kind of a working ntuseutn. I rneat~ 
3 this building is, you know, over 200 years old, part of it. 
4 They were walking around with Cokes, spilling them on the 
5 carpet. 
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1 Imean,tbcypayafornrncforthisstuffin~ 

2 t&e p&es of furniture Rabat tbzy would put tbzir feet up 

3 on sometime.. 

4 I “lea”. this is sol that’s 180 years old. you 

5 know? It’s bcm tkre since - some of if tbz Pembroke 

6 chairs in tk Oval Offtce wrc brought in by President 

7 Trlltna”. Someoftkotkufumi~tkrehaskm-you 
8 know. tky just didn’t treat tbc place with a lot of respect. 

9 Anditusedtograteusalot. 

0 It made us unhappy and HZ used to complain about 

1 is you know. Tb&‘s one of tbc things I was talking about 

2 A NROR: So tkn also it’s safe to say that you 

3 did”? like Mo”ic*? 

4 THE WITNESS: Ye&. You k”ow, I didn’t know her 

5 outsidc of work, but, ycab as a” cmployae I tboaght sk was 

6 a waste of time to k honat with you. I don’t know what 
7 sk did when sk was working, but I didn’t sac her and a lot 

8 ofotbcrpeople.Ididn’tseewbytkywentbax. 

9 A NROR: Marc importantly, wbrn Monica saw you on 

10 bcr way to the Oval Office do you chink her alum systpn 

:1 wcmoff? 

:2 THE WITNESS: Oh yeah. Sk saw me - sk saw me 

!3 and she was intimidated. 

‘4 A NROR: Okay. 

‘5 THE WITNESS: Bu& you know. that’s my job. to 
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1 intimidate people like that. I’ll be as nice as I can, but 
2 let them know that -- you know -- yeah, I think she knew that 
3 she was -- that there was a problem. Sure. 

4 A JUROR: Did you get any problems from giving 

5 Monica a hard time in your job? 
6 THE WITNESS: No. Not that I rccalI. No. And 

7 even if I had, I mean, it’s kind of like -- we kind of wear 
8 that as a little, you know, a little badge, you know, that 
9 you got in trouble -- or you got reprimanded for. you know, 
0 stopping somebody or doing your job. No, I don’t recall ever 

I being said anything. 
2 MS. WIRTH: lkrc’s some questions over there. 
3 THE WITNESS: Yes? 
4 A JUROR: Mr. Byrne, do you recall how long after 
5 you talked to Ms. Liebcnnan that Monica left to go to the 
6 Pentagon? 
7 THE WITNESS: To? 
8 A JUROR: Was transferred from the White House to 
9 the Pentagon. 
:0 THE WITNESS: To the Department of Defense? 

!I A JUROR: To the Pentagon. 

!2 THE WITNESS: It was a good period of time because 

:3 I actually had transferred from the West Wing to the tour 

14 section and then there was -- Monica was transferred right 
:5 after them was an incident involving -- that I talked about 

1-j Thursday, July 30, 1991 
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1 kforc with Mr. Musti. So - tk timcframc I don’t recall 

2 exactly. No. 

3 A NROR: I bad tbz some question. 

4 MS.WIRTH: Ob,youdid? Okay. Ail right. Okay. 

5 BY MS. WIRTH: 

6 Q Why don’t you tell the gzaand jury about what you 
7 know about tbc incident with Officer Muskat? 

8 A Certainly. Could you just give me a minute? 

9 Then’s something I war& to mcntian and I’ve lost my tralin 

0 of thought. Hopefully it will come back to mc. 

1 Tk incident with Job” Muskctt. I bclievc it took 

2 place tbc wukcnd of Easter Sunday. I’m Dot &in of thar 

3 but I believe it was. I was working tours chat day. 

4 Joho Muskett and I worked tours togabcr, and I was 

5 working tours that day and towards tk cod of tk day, John 
6 came up to mc and said. “Hey, I’m working you old post this 

7 weekend.” He was working ovcrtirne and k wns working my old 

8 post nnd k wanted me to tell him some of tbc procedurrs. 

9 Q And your old post would v 

0 A Correct. Tbc West Wing 

la 
2 Q Are you frimds with John Muskat? 
3 A Yes. I was then. I wasn’t always, but I was by 

4 that time and I am now. Sure. We’re co-workers. We didn’t 
5 get along at fvst but. you know. we worked that out 
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1 eventually. But. anyway. so bc said that k was working that 

2 post and would 1 talk to him about this access list and tbc 

3 way the prcccdures worked there 

4 So I said of course. you know, and I t&cd to him 

5 about it and I told hi how tbc access list works and 

6 basicolly his job was to make sum that unwanted people 

7 didn’t -- you know. wren? hanging around. that -‘t 
8 supposed to k tkre and, you know, like pcopk that - WC 
9 called tkxn hall surfcrs or whatcvcr or cling-ens. and 1 
0 explained to bbn bow tbc procedure worked. 

1 And I also explained to him. which was kind of 

2 bnportont buxusc it bnppcnal, from time to tbne. and it 

3 seemed to b”ppcn quite often to mc, was if cbe Rsidmt was 

4 in tk. Oval Office and tbcxc was no staff thcrr the” tbc 

5 White House opcmtor. as 1 said before, his phones don’t ring 

6 directly. So when tk staf’Fs not tixx. and tky try to m 

7 bii. it rings to tbc secretary’s voice mail. You understand? 
a So if sk bad to get in contact with him and k 

9 wouldn’t pick up tk phone, sk would call tbc ofticer at tbc 

0 post “nd ask thetn to pass B mssage on to tlx Ptxsidmt. 

1 And I explained this to him and tbz pmedurc WBS 

2 that if the phone rang and the operator said ‘This is tk 

3 Wbitc Houc opemtor,” then you would get tbc operator’s 

4 number, for instance, if tk opaator was 26. you would bang 

5 tbc pbone.up. you would call back tk Wbitc House switchboard 
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I number. tk same opemtor would pick tbc phone up - a=.? tk 

2 rrason you did that was to make sure. nobody was pIa>-G a 
3 joke on you. which we’ve ban known tc do. 
4 So tkn you would say. you know. “What is tk 

5 tncssagc for the President?” And tbcn tbcy would tell yx 
6 you know. whatever tbc mcssagc was. You would knock on the 
7 dour and let tk President know thctc was a phone cdl (z 
8 whatever the “lessage was. 
9 So I explained this tc John. how it works. and I 
0 also talked to him about tbc list. And k asked mc a cc+ 
1 of otkr questions. I don’t tccall exactly what they - 
2 but tbcy bad to do with pmccdures and stuff. 
3 I don’t recall if k ever asked me about Monica. I 
4 don’t know if I’ve ever talked about that before I don’t 
5 recall if wc ever discussed her or not. BuL anyway. my days 
6 off were Sunday and Monday. I came back to work on Tuesday. 
7 John Muskett comes back to work on Tuesday and be was vny 

8 upset. 
9 He was upset at mc k was upset about sometbiq 
0 that happened. And k was cussing and you know. accusing me 
1 of doing something wrong. 
2 And so anyway. we went to a little kind of private 
3 aura - \czll, ~1: - standing in tbc hallway and be stancd 
4 tding me what bad happened and what bad happened was k 
5 said that thcrc had ken a phone call for tk F?csident and 
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I that the White House operator called him on this phone and 
2 the best of my recollection, he took the message and he did 
3 not want to go mto the office himself because apparently he 
4 knew the President was not in there by himself. He was 
5 apparently in there with Monica Lewinsky. 
6 Mr. Musken walked down the hallway in the westerly 
7 direction to Harold Ickes’ office. He was then Deputy Chief 
8 of Staff also There are two positions there, Deputy Chief 
9 of Staff. He knew that Harold Ickes was in his off&. He 
0 went and told Mr. Ickes that the President had a phone call 
1 and would he pass the message on. 
2 Now, I don’t know exactly how it happened, I don’t 
3 remember if John told me any details, but they both made 
4 their way -- Mr. Ickes and John Muskett made their way bat 
5 down the hallway. 
6 They entered the Oval Office suite either through 
7 the dining room door or the pantry door, I’m not sum which 
8 one, and apparently when they got in there, I don’t know wha 
9 John saw, I don’t know what they actually saw, but what he 
10 told -- what I remember him telling me was that basically, 
!I and the ladies will have to excuse me for this, this is 
‘2 kind of rude, but basically what they -- what he told me 
3 was that apparently they found or somebody found Monica 
4 face down in the President’s lap. That’s the way it was 
5 described to me. 

k 

1 Wbctbx John saw this. wtuhe Icks saw this and 
2 yelled it. I don’t know. I don’t know uactly wItat hc saw 

3 and I don’t know who saw it. bawrm Icka and Mttskcx I 
4 don’t know if John followed him in rbc oflicc. or not. but 
5 thatwastbctttmstofthcthing. AndIuasscfr&cdout 
6 about it. 
7 And. you knmv. I guess k bad the impression that 
8 maybe this had happacd before. happmal to mc and that I 
9 hadn’twamcdhim. Andtomykncwkdgcthatbadnmr-it 
0 nevuhappcncdtome. 
1 Q Wbm did you have this ccmvcrsation with Offtccr 
2 Muskctt in relation to that Easar Sunday. if you rananbu? 
3 A It wouid have been Tuesday. to tk test of my 
4 rccollation. 
5 Q The following Tuesday? 
b A Bccausc it would have b&n tk fuJt clay I would 
7 have come back to work. With the aception if I was 
8 schcdukd to work overtime on Monday. I don’t mtnanbcr. 
9 Q Okay. And so. for the mcerd. we’re talking about 
0 a con-tion that happen& about two and a half ywrs aga 
1 corrst? 
2 A Cmrmt. 

3 Q O~Y. 
4 A Yes. It was a while ago. 
5 Q All right. And bavc you had mcrc than ccc 
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1 conversation with Officer Muskett about that Paster Sunday? 
2 A We might have talked about it after that, but I 
3 don’t recall because it wasn’t as significant as that, you 
4 know, where k was so upset. 
5 I do know that as people started to hear about it, 
6 and I don’t know if they heard about it, you know, from the 
7 agent side or the uniformed division side or whatever, but 
8 people all of a sudden thought it was me because somebody 
9 - up to me and asked me, “1 beard you found Monica,” 
D you know, and they kind of described it and I just ignored 
I it and walked away from it and said 1 didn’t know anything 
2 about it. 
3 Sotbatwasmybigge.stfearatthetime,wastbat 
4 thiswasatttibutedtome,thatIwastheonethem. Iman, 
5 not that it made any difference beeausc, you know, in my 
6 wildestdreamsIneverthoughtI’dbekre. So- 
7 Q How certain are you that Officer Mtiett told you 
8 that following Tuesday or whatever day it was right after 
9 Easter Sunday that someone had seen Monica in the position 
0 that you mentioned? 
I A That’s how I remember him telhng me. I’m certain 
2 of it. 
3 Q Ijave you ever asked John Muskett whether that’s 
4 what k said to you? I 
5 A No, I have not. I have not. I 
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1 Q And I& way you just rsounted ib you said that 1 THE WITNESS: I understand. Could I just IZZ a 

2 you don’t recall whdher ir was John Muskett or Harold Ickes 2 real quick statement? 

3 or someone else who had seen what you just described Monica’s 3 THE FOREPERSON: Sure. 

4 position to bc. correct? 4 THE WITNESS: There’s other things that we czzld 

5 A Right. The best of my recollection. it would have 5 claim privilege on that I’m not sure if we discussed a52 I 

6 had to have ban either Muskett or Ickes. 6 just want it on the record that I think, you know, thez s 

7 Q And your only source on this is this conversation 7 other things, information that I have, that I guess, yon 

8 from two and a half years ago with John Muskett? 8 know, to he completely honest and divulge all of it, b; you 

9 A -l-h’s correct. 9 should know, I just wanted that said. 

0 Q Have you beard gossip about this incident since 10 MS. WIRTH: Okay. We’ll bring you back, OTXXT. 

1 ttu~ from any people in the Secret Service? You said a 11 THE WITNESS: Okay. 

2 moment ago you’ve beard some gossip - 12 MS. WIRTH: Thank you. 

3 A Yes. Yes, I’m sure I have. 13 THE WITNESS: Thank you. 

4 Q Can I finish? 14 THE FOREPERSON: Thank you. 

5 A 04yeah. 15 (The witness was excused.) 

6 Q I’msorry- 16 (Whereupon, at 4:34 p.m.. the taking of testimcq 

7 A That’s aIl right. 17 in the presence of a fulI quorum of the Grand Jury was 

8 Q It’s just that I want to geet this question out. 18 concluded.) 

9 That you’ve heard some gossip that this whole incident was 19 l **** 

0 somehow attributed to you, that you were the one who saw 

1 this, correct? 
2 A Corrzt. Correct. 

3 Q So it’s been the subject of some gossip? 
4 A Ccrrainly. 

5 Q Is it possible that some of this gossip has been 
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1 incorpon& by you into the original story that you heard 

2 from John Musken? 

3 A I would say it’s possible, but. like I said. I 

4 don’t really recall it that way. I guess it is possible. 

5 Sure. You’re talking. like you said, two and a half. almost 
6 the years. But to the best of my recolkction. that’s the 

7 way I remember it. 
8 Q Okay. 

9 A And it’s not something I ever thought that I needed 
0 to go back and talk to him about. I didn’t want to -- you 
1 know, I didn’t *&en want to know what I knew about it, to be 

2 honest with you. 

3 MS. WIRTH: Does anyone have questions right now 

4 that they’d like to ask about any of this? 

5 (No response.) 

6 MS. WIRTH: Could you slq, out? 

7 THE WITNESS: Cenainly. I’m going to grab a drink 

8 of water. if that’s all right. 

9 MS. WIRTH: Sure. 

0 (Witness excused. Witness recalled.) 

1 THE FOREPERSON: Officer Byrne, I’d like to let you 

2 know that you’re excused for lo&y. 

3 THE WITNESS: Okay. 

4 THE FOREPERSON: But we sriIl haven’t finished with 

5 everythingthatweneedtodo. 
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1 PROCEEDINGS 

2-m 
3 GARY BYRNE 
4 wasnxalledasawitnessand,havingbeenfvstdulyswom 
5 bytheFonzperxmoftbeGmndJuty,~examinecland 
6 testifiied fider as follows: 
7 EXAMINATION 
8 BY MS. WIRTH: 
9 Q Now, Oftiar Byme, do you xmemlnyourrightsand 
0 respokbilitiesasagraudjurywitnesstbatbavcbeen 
1 explained to you on your prior visits hat? 
2 A Ycs,ma’am. 

3 Q Okay. Andyouunderstandthatyou’vetakennnoath 
4 totelIthetrutlltoday? 

5 A Yes,ma’am. 
6 Q Okay. Tbehsttimeyouwaehece,whichwtsoo 

7 ‘Ihurs&y, July30,1998-tbisisthelasttimeyouwenzin 
8 thegmndjuryroom-yousaidasyouwsxleavingtbat, 
9 Tbereareotbertbingsthatwecouldclaimptivilegeontbat 
o I’mnotsureifwediscussed,~dIjustwantitmthe 
,l nxordthatIthi&youknowthereisotherthing& 
2 informationthatIhavethatIgucssyoulmowtobe 
!3 completely honest and divulge all of it. But you should know 
!4 Ijust&ntedtbatsiid.” 
!5 And I said, “Okay. We’ll bring you back OtTkxr.” 

I 
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1 Wbatwczeyounferringtowbcnyousaidtbat? 
2 A IwasrefeniqtottniacideotthatwtwcFe 

3 claiming privilege on that involved a White House employee, 

4- 

5 Q 04&y. 

6 A I’mnotsureifItakedaboutituzxkoatbwith 
7 youalIornot. 

8 Q Anddocstbatincidenthaveanythingtodowith 
9 MonicakvinslqataII? 
IO A No,itdccsnot. So-butitwassornethingtbat 
I1 we’reclaimingprivikgeonbecauseitinvolvedthe 
12 president. 

13 Q Okay. WbatI’mgoingtodonowisaskyousonx 
,4 questi~aboutrnattersonwhicbyoutoakt&plivilege 
.5 pnxiously- 
a6 A cettainly. 
.7 Q -duringom?ofyourearlierdepositionsjustto 
.8 makesmthatwehavecoveredalItbeimatlersthatyou’ve 
.9 takenaprivilegeon. Sojustbearwithmeforamoment. 
!o A &s,ma’am. 

!l Q YouweredeposedonJune25,1998. ‘Ibatwasa 
!2 videotapedeposi~. Doyouremembathat? 
!3 A Iczrknlydo,tbree~37min~15 
!4 seconds. 

!5 Q Serioudy? 

Page 4 
1 A Itimedit 
2 Q Okay. Youwexeaskedaquestionbyme. ‘Ihisis 
3 tl.leqUzsticmandthe BzIsulcT that you gfive. 
4 Tbequestionwas,“Doyouxcall8nyexx.ounten 
5 with Monica Iminsky during the shutdown?” 
6 Andthe annrerwa&“Yes,Ido. Ofcou.rs$without 
7 revealing any privileged information during the ShutdoxTl, let 
8 meseethek&waytodesctibeti. Youhavetoexeuseme 
9 forkindofkngtkkgthis. 
0 %wasduringtheshutdo~andthes#a&Mr. 
1 Panet@thechiefofstafT,wasallowedtobringin 
2 Jexmifcr,herasistxnt,andoneintan,andtbey&ose 
3 rvloni~“boetaa 

4 Canyoutellthegnrndjurywhatwasprivil& 
5aboutthat-ta? 

6 A ‘k-wasthatMonicacanre&~tk 

7 hallway,andwhatmadeitprivilegedwasthattkRsidtnt 
8 wasinthechAIofficcattbttimt,orwhatwe~cIaiming 
9 priviIegewastllePresidentwasiutheOvalOfIiiattbe 
10 time. 
!l MonicacamedownthehallwayfrQmtkehiefaf 
!2 staFsofflcc&fmdIc4mfroatihaoutside~~ 
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J going,Itoldkrskmxdedtotxtkotkrhallway. Sk 
2 saidthatskwasgoingtodehxsornepapastosmnewhere, 
3 andtbcnIsaid.“Well,youcangoaroundtheothcrway.’ 
4 TbensbzsaidsheededtousetkMmom,andItold~ 
5 sbesrill&ouldgoaroundtkothaway. 
6 Tbepointwsthatsbcwtseyin&imyntitt~to 
7 gctacmstowalkpasttbehall~~-tkovalmce 
8 whzretkPmidmtwas. Imackhergotbrou&theRoaszveIt 

9Room. 
0 Oligidl~,WkOtbCseniocstartedtlliS 
1 pri~tkyweecaIIingtbatJ7rivilcgajbccausekwas 
2 intkOvalOfIicc. Ijustwantcdtomakcsumthatitwas- 
3- 
4 Q Okay. AIlright. Now,I’mgoingtocaUyour 
5 l?IttmltiontoacollvcrsatimyotlkdwittlTiiKcatingaftc?~ 

6 MonicaLewin&ywatransfcnrdoutoftbzWbi~Hous. 
7 A yes. 

8 Q And you assuted a protective function pfiv@e 
9 withlrqecttotllat- 
0 A Gmr~t. 
J Q -inyourfustdepositioninhhhof’98. And1 
2 woodend if you could tell us - ztually, fm I’m going 
3 to mad to you what your testimony was back then. Okay. 
4 nlis is your testimooy. 
5 T’mhtkEa5tWing. I’mintkanaofapost 
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1 calkdG-4. It’srigbtby~bctWmgmtraDadoorasI 
2 beJiwctourswacunniqin,andI’dmninmaWhikHousc 
3 anpJqe. HisnamcisTimKcahg. 
4 “Now.onctJlillg1walltmmakccbarisattbi.s 
5 rim,wkntbisincidatttookplacc,Ididn’trcalizctJlat 
6 Tim- somdtmvhvoJvcdir~MoniEaLcwinsLy’scbainof 
7 commwJarfarasbatmpJoynxathtkEastW~. Ifound 
8 thisout Ircalizdthislatuonr&iqanartic+I 
9 bClkVqmalbcsmly,ymtbww,bccamedailytmdillg. 
0 “But,anyway.soIsaTimKeatiug,andksays- 
1 Idon’tknowJwwwcgototttbcuxnrnatiollofMonica. I 
2 CbdtmJJy -bu,mkJlonmtwiihyou Exalsz~Of 
3 cotmc,I’mbcingJmmmtwi~yoqbotIdoa’tImlJy 
4 -k. ButitgotontksttbjcctafMonica. 
5 “Andktunxdtomandk&d,‘Yottkncw,you 
6 knew. Wkydida’tyou-mm? Ycukncw~‘or 
7 smteh@mtJtateffcct. AndIsaJd,1doa’tknowwhat 
8 you’rek.JJdqabout,Tim. Aoditwupodsaiqyou’ You 
9 lmow~jhdsrwndhout-wemalmpJaytkJottq. I 
0 dtittk~plrcd~ttttdthtttplayhgtkbnay. We&m 
J pJnyabBrypoolto@rr. AndtiutIwJkcdon. 
2 “AndtbmkamIkatnaJtlmttiwwaoth 
3 youmcnrionedcarliu,tltatIdcscriiuakavysctbJack 
4wmlao- 
5 “QucstJoo: Jccclyn Jollcy? 
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J “Anrwa: Yes. Exnucmc. Tk -WMIguess 
2 hkmids -k supavisor, andtknskwukedforTim. 

3 Itbittktkt’stkwyitwas. Tkt’stkwayItk@ttit 

4 was. nwlt’rtbcwayIdlinkJtisaow,Isbculd8ay. 
5 “hdtktrmstktwoculvasathxeIcantdakm 
6 youwitkuttcmliqaayprivilrgsdbf~~. 

7 “pucstion: Wb8tw3W.K03fkgtdmi0gmwhcn 
8 ksaidyouLncwsomdhing? WiwwasittbutkbcJhaJyou 
9bnv7 
0 “Answuz Idcm’tknowvhtkwarasntmiq. 
1 hyiti0gfmkh0matI’Uk~m~~tkpmroctive 
2 fimctial-tkproBftiveplivik5 
3 “Quatim: WrlLdoyottminLyoukncwwJmtk- 
4 mfuritgm? 
5 -~SWW I’m-. rJlkv0mm&rttbc 
6 priv@ aa Unt” 
7 hdtkny0uaskmg0outsi&mdwmoJtwith 

8 wJ-o=. 
9 what~y0urcfarirrgmtkd 
0 A TkaKmtbgscadapsc~ Hekkvultbat 
J whmmvcrtkhcidmtwasthatgotMcxtica~~k 
2 blzkvrdIhauaboutJt. And1m&tJlismav.stmxthat 
3 ti~tk~identtktIkdbanmldakafromJohn 
4h4usku 
5 hdk-atthtPimcI’mnotswcTimKmtiq 

Page1 
J ~~t~tIrmsmcoff#rzoodutyamcf~tmatI 
2 kncwtktk-somctmr kthq.htIknwtJmth4c&~ 
3 JxwbskyandtkF’mi&ttJtndbcafound,youktmw,by 
4 mrmsdvsha- Andtkt’swhatkwas-Igottk 
5 imptessionkwaskindofaccusingmcofiLJikIsbouJd 
6 have-mhittt~~appatmUykmoughtIkam~tk 
7 wasMopifa’s sttJxwh,tbntIrbarldkvcgiwJlim- 
8 kindofwmniq. 
9 Q C&y. Whmksaidyarhwscan&&didyou 
0 mrukbwhatitwaskhn&tyatkncw7 
J A No. Ijustlsnrmcdtbatht’rwktkunhlking 
2 about IfelttkttJmt’rwhtkwaa-puknav,kwas 
3 kiodofagitaed,andIfcJttJtat’swJmtkwutalkiq 
4 alYollL 
5 Q D0y0uhvcaay-mbclicvsoikrtknwkt 
6 ksaid~thatMr.KcatingknwabattbcJcbMukut 
I illcidmn 
8 A I’mrarry,IdaPt-I’mmtrclnymuewktyou 
9-. 
0 Q 0Jr.q. Doyathmq-mbdkeouraJ& 
J ofwbatMr.Kcatiag~rayiaBm~bacwhkaaidya, 
2hmscabab&yaJJmewlamerhisg- 
3 AF&PhllL 

4 Q -doyottkvcmy- mklicvc,oktb 

‘I 

5 ttmtlxm&lbatMr.KmtiIlgkllcwsamtbbgaboutwimt 

Pages-Page8 
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I happardbetweenJohnMu&ettaudMcmicaLewhsI@ 
2 A No,Idon’tbaveanyrcason tolJekvetbat. 
3 Q Okay. Justlxarwithmeforamoment. 
4 You’ve tcdfied prehudy abou4 I klicvc, a 
s couple of inci&nts involving Nelvis. Ox - and uxnxt m 
6 if I’m getting any of this wxmg - one involved an incident 
7 involvingstainedtissuts- 
8 A h%m-hmm. 

9 Q -wben&hisma&samremarktoyou. hIdI’m 

,o goingtoaskyouabouttbatinami.nute. 
,l And andha I believe you testified previously 
,2 involved an incident where Nelvis was cleaning up otkx 
.3 matteqlikeglaszsorsodacansOrwhatever,thing!zlike 
4 that,andkma&anotbzremarktoyou 
s were tkm two 8tplate incidents? 
6 A ~othebStCdmyrecallection,~. 

7 Q Okay. hdwbi&dfti 

8 A Ib&eveitkincidmt~tktOtitX~ 

9kdlipstickoJltkmwzsfirst. 

!O Q okay. Aad 1 bekve you previously testif& that 
~1 you assocdd that incicknt with Debi SchiK 
!2 A Idid. 
3 Q Okay. Was tkxe any particular reason why you did? 
!4 A wed&yes. heoftkiaCidentsweweEClailUiI# 
!s privilegeonkforewasatimewkxeIwasstandingpost,and 
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I Debi~camintotbtballwayfromtkcabinetroomncar 
2 post= Sklo&edatnx,Ilookedatkr,skwentlik 
3 this (indicating), you know, put kr hands over kr lips, 
4 like”Ssh,“andskentenxltkPresident’sdiningarea 
5 throughtkpantry. ‘Ihedoorwasopax Skenteredit 
6 tbrougbtkre. 

7 Asfarassecuhtycoooans, tkIewasn’treally 
8 any. Skwasapas&ol&z,youknow,skkindofhad 
9 unfettedaccess. Andskwultinto-youknow,totk- 
0 intotbepantry,intotbediningroomarra 
1 . Ashortpaiodoftimeurentby,aadasIwahdby, 
2 walkingmypost~Icouldseetkttk-obviously,tk 
3 outerdooroftkpantrywasopeqtkilmerdooroftk 
4 parltlywasopQ.L SoIs&ppalintopulltbeinnerdoor 
5 closed,andasIsfeppedintopulltkinnerpanbydoor 
6 closed,tbedoort.ktlaitotbekh’ayfromtkdiningroom 
7 totksrudyareawasopen,andIcouldseeDebiwasstanding 
8 intkstudy. ‘IkPxsi&ntwassittinginackir,audDebi 
9wasstandingbehindhim,like-likesbewas~bi8 
:o stKmldas. 
:1 I closed tk door and tumed around, you know, and 
2 walkedout. 
:3 Q mright 

:4 A ?hisiswhyIpUtthOStWO-tbtOCCUdtOto. 

!S Q Andtkinci&ntthathappenedwithNelvis 

Page11 
1 reganhgthestainedt&ue,whcndidtbatoceur,ifyou 
2 know, in rtlation to tk incident you’ve just described with 
3 DebiSchiff? 
4 A lhatwouldhavebecnfirst. Thcinci&ntwkreI 

5 sawDebiinthestudywiththePresidcntwouldkvebeen 
afirst. ’ 
7 Q Iu&rstandthat. Butdoyouknowhowlongafter 
8 tksbinedtissuci.ncident? 
9 A No, I really don’t. 
0 Q You ckm’t have any memory of that? 
1 A No. 

2 Q Andtkt’stksolezasoawhyyouassociattdwith 
3 stainincidcntwithDebiSchifTinyourmind 
4 A hmymind. 

5 Q ButNelvisnevamadeanyrema&aboutDebiSchifl 
6 atall,didk? 
7 A NotthatIxcall,no. 
8 Q AndttinIbelieveyoualsotestifixdtkttkre 
9 wasanotberhcidmtwkxeNelviswascleaningupglassx, 
10 cetem Tkllus-thatbappemedaftertbestahedti88ue 
:1 incident? 

2 A Yes. 

3 Q AndwhattypesofthingswasNelviscleaningup 
4thatday? 

5 A &was--Iwassittingi.ntkpantry,a&uallyin 

Page: 
1 thediningrocnqandkwasw&hganxmdth:diningroox 
2 pickingupthhgs. Hewalkedir~totkstudyandpickdup 
3 twoglasses. Iklieveitwasjusttwoghsses. Idon’t 
4 klievetbere~anysodacanswithtkm,tkbestofmy 
5 rexallcction. 
6 Anyway,kpickedtkseglassesup,andkma& 
7 sonxccrmmentabou~“I’mtiredofclcziningupafhrtlm3q 
8 “afterbim.” AndIdon’t nxnemberex&lywbatitwasthat 
9 ksaid,thatMvissaid,butitwassome&hgtoleadmto 
0 believetbatkwadttaIkingabouttkglasses. Itwas 
1 l&ewiwcvcrwasmtbem. Uketkrewaslipstickontk 
2 glasseqthattypeofthing. 
3 I don’t rememberexactlywhatwassaid,butitwas 
4 samthingthatwasgoingtoleadmetobelievethatkwas 
5 tiledofcltmingup,youknow,afterthesesupposedtimcsh 
6 waswitbwonmtorwbatever. 

7 Q Okay. WkrewisNelviscleaninguptksetbings, 
8 w&room? 

9 A l%etwoghssesIrememberhimbringingoutoftk 
0 study. 
1 Q Okay. And did you see lipstick oo them? 
2 A No. 
3 Q DidN&ismkea~yremarktktindicated~was 
4 lipstickontkm? 
5 A ~saidsomehiqtothateff~ Idon’tremembm 
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1 exactlywktitwas. something-Iknow-ksaid 
2 somethgtotbceffcetthatk-tktharwassm&hing 
3 cmtkgl~crtktkwast&dofclcaningupstufT 
4 with lipstick on. 
5 Q WasMonica’snameevermuttionedindonwitl 
6 this? 
7 A No. No, ma’am, not - no, ma’am. 
8 Q Did you associate it with Monica in your mind? 
9 A No,Ididn’t. Ididn’treallyassochitwith 
o anybody. Ijustfeltlikekwashavingabadday. 
1 Q okay. I’mgoingtoreadtoyouf+omyourt&i.mony 
2 of Friday, July 17,1997, before tk grand jury. ‘Ihis was 
3 tkfirsttimyoutestSedfullykforetkgrandjury,and 
4 IthinkitwastheotkrgraudjurydowntkhaU. Doyou 
5 remembutkt? 
6 A Yes,Ido. Iwastestifyingwithouttkprivilege. 
7 Q Right. AndtbisistkquestionthatI&edyou 
8 andtk answu that you gave. 
9 “Did Bayani Nelvis speak to you about stained 
0 tissuescmmoretknone&on? 
1 “Allswm Idon? rememkrsepmateoccasions,but 

2 it’spossiblc,becausttkinci&ntwktxzkkd-wkre1 
3 saidkhadthosetissuesandkhadaplasticbaginhis 
4 ba@thatwas-tbatwastktimtthatIassociateditwith 
5 DebiSchiK 
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1 “Ihae,wasano&rti.uewkrekwmcleaningup 

2 andpickingstufTup,youknow,disksandstufT,andk~ 
3 acommentaboutkwastiredofcleaningupaftertbem. And 
4 tknIjustassumeditwasMmica.” 
5 Now, you just testified today that you thought it 
6 wasnot-thatyoudidnotmakeanyassumptionthatitwas 
7 Mcmiai. 
8 A Right. 

9 Q Do you have an explanation for that? 
0 A Bad-. Ihavctogoonxcordandsaythatmy 
1 frrststa&menttktyoujustxeadtomiscorxct. 
2 Q Sonowyou’rctc&yingtktyoudidasso&&tk 

3 glasses and disks incident with Monica. 

4 A Yes. 

5 Q ~youteliuswby? 

6 A WhyImadetkmistaktnow? 

7 Q No. WhyyouamchteditwithMcmica 

8 A Idon’tFccallatthistimewhydidIassohteit 
9 withkr,butIdidsaytkt,andIdo xmembertbi&ingit 
0 attbattime. But.,YICs,IdidassocAeitwithkr. 
1 Idon’tknowifIsawkrtktday. Idon’tknow- 

2 -IknowIdidn’tsctbcrthatdaytbcrt,butIdon’tknow 
3 whatledmetoklievetkt,butIdidbelhctbatatthat 
4 time,yes. 
5 Q Okay. Soyouhavenoideawhyyouassociatedit 

2 

1 2, 
2, 
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1 WithMalica. 

2 A No,Idm’t 

3 Q hd,infusyouest&dtchyttatyoudidnot 

4 ~so&kitwithuoaica;istbtri@? 

5 ARisht 
6 Q We’rcgoiagtoaskyoumrrepautfarmh~ 

7 akay 
8 A Sure. 

9 (Wittess cwusal. Witrxss nrskrl) 
0 THJZfQREPERSON: OflicuByme,I’dlikcto&d 

1 youtbatyau’rcstillun&zoath. 

2 TBEwrINEss: Tbanlryou,nul’am. 
3 BY MS. WRTH: 
4 Q Ofliax,oncgmndjunxlmsaqucstionfaryoy 
5 Mdtbati8,i!itkeanythixlgumtyoulmval*ttoldu!3tbat 
6 youwwldl.ikztodlus,mcmhntbcgmndju@ 

7 A (No-) 
8 Q Youdm’tbavcto -yes. ne&pmtiaJis,i8 
9 tkaanythingItbblktbatyoulmvm’tcovauiifJaJltbt 
0 tim?syou’vtkstifkd? 
1 A I’mtryingtothinkof- 

2 Q F-~&Y. 
3 A IfedlikcIbavccmaulmaythgpossiilc,but 

4 itncvufailslbatmceIlmvebat,IIhinkofMmdbing. 

5 ItbinkI-IihinkrvcaJwadcvuyrhgI 

Page lb 
1 could- 

2 Q Okay. 
3 A Ihopt,snyway. 

4 Q Allrig&tknkyou Withtkforehdy’s 
5 peJxhsi~youaIeexcused 
6 lTIEFoREPER!soN: Yaurrrtcxcud. 
7 TI-IBwl.rNms: okay. lb?&you 
8 MswIRlHz llankyou 
9 TH.EwITNBss: Good~ewrybody. 
0 (ThCWibCSSwaSCtJCCWd) 
1 (wkmpo&at10:34am,tktakingoftk 

2 testhmyintkprwuxeofafullqwnmroftkGrandJury 
3 w-=yw 
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